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معاون شرکت آب منطقه ای از احتمال رها سازی آب زاینده رود در پاییز خبر داد؛

بازگشت آب
شاید در آبان
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با حضور هیات اقتصادی اوکراین مطرح شد؛

کشت فراسرزمینی 
کشاورزان اصفهانی

در اوکراین

عیدی امسال کارمندان   
۶۸۷ هزار تومان

گفت وگو با تنها نماینده بسکتبال اصفهان
 در جام ملت های آسیا

  المپیکی شدن 
سخت است

اما  ناممکن نیست 
در سومین همایش ملی ارتقای ایمنی غذا عنوان شد؛

آمار قاچاق مواد غذایی 
بالاست

5

5

11

65
هیجان در بازارهای مالی اصفهان

 با پایان یافتن فصل تابستان و نزدیک شدن به 
زمان کشت پاییزه کشاورزان استان اصفهان، 
زمزمه های بازگش��ایی دوباره زاینده رود در 
رسانه ها و بین شهروندان اصفهانی شنیده 
می شود. هرچند بنا بر ماده 9 مصوبه معروف 
به مصوب��ه 9 ماده ای ش��ورای عال��ی آب و 
 دس��تور رییس جمهور قرار ب��ود زاینده رود 
به صورت همیشگی و حداقلی جریان داشته 
باش��د، اما کمب��ود آب برای کش��ت پاییزه 
کشاورزان باعث شد تا این رود از اواسط مرداد 
 ماه عملا خشک ش��ود. زاینده رود که زمانی 
پرآب تری��ن رودخانه دائمی منطقه مرکزی 
کش��ور به ش��مار می رفت، این روزها حال 
خوشی ندارد. خشکس��الی، تغییرات اقلیم، 
بازگذاری بیش از اندازه و مدیریت چندگانه 

از س��راب تا پایاب، رمقی برای این رود باقی 
نگذاشته است. اصفهان زیبا در این گزارش 
آخرین وضعی��ت نبض حیاتی اس��تان را از 
زبان معاون حفاظت و بهره برداری ش��رکت 
آب منطق��ه ای اصفه��ان و ریی��س انجمن 
 صنفی کشاورزان استان اصفهان جویا شد.  
علی بصیرپور، معاون حفاظت و بهره برداری 
شرکت آب منطقه ای اصفهان در گفت وگو 
با اصفهان زیبا ضمن اش��اره به اینکه میزان 
موجودی آب پشت سد زاینده رود در مقایسه 
با ذخیره سال گذشته تغییری نداشته است، 
گفت: با وجود اینکه میزان بارندگی اس��تان 
نسبت به س��ال گذش��ته کاهش داشته، اما 
بارش در حوزه سد بیشتر از سال پیش بوده 
 و هم اکنون میزان آب ح��دود 435میلیون 

متر مکعب است. بصیر پور تامین نیاز کشت 
پاییزه کشاورزان را دلیل قطع جریان آب در 
بستر رودخانه عنوان کرد و افزود: با موافقت 
رییس جمهور، قرار ش��د که آب از اواس��ط 
مردادماه جریان نداشته باشد. وی با بیان اینکه 
طی یک ماه آینده در مورد جزئیات آزادسازی 
آب کش��ت پاییزه تصمیم گیری می شود، 
خاطرنشان کرد: به احتمال زیاد مانند سال 
گذشته آب از اواسط آبان ماه به مدت حداکثر 
یک ماه رهاسازی می ش��ود. بصیرپور ادامه 
یافتن جریان آب در بهار سال آینده را منوط 
به بارش های نیم سال دوم عنوان کرد و گفت: 
در این خصوص نمی توان تصمیم گیری کرد  
و  باید منتظر  بارش های پاییز و زمستان بود.

 وی در پاسخ به چگونگی تصمیم گیری  . . . 

دبیر همایش علوم و صنایع غذایی در س��ومین همایش ملی 
ارتقای ایمنی و رونق صنعت غذای دانش��گاه صنعتی اصفهان 
به بحث و بررس��ی اهمیت توجه بیش��تر به سلامت و کیفیت 
غذا و تغذیه مناس��ب پرداخت و گفت: در ح��ال حاضر نیترات 
بیش از حد در سبزی ها و صیفی جات است که سرطان زاست.

 پروفس��ور محمد ش��اهدی با تاکی��د بر ضرورت پیش��گیری 
 به ج��ای درم��ان، اظه��ار ک��رد: این صحی��ح نیس��ت که با 
عدم رعایت س��لامت غذا و تغذی��ه صحیح، اف��راد گرفتار درد 

4خ�����ب�����رو حرمان ش��وند و بعد با گرفتاری زی��اد و هزینه های . . .

    برنامه توزیع آب  در شورای هماهنگی حوضه آب 
زاینده رود تایید  می شود . به زودی در مورد جزئیات 

آزادسازی آب کشت پاییزه تصمیم گیری می شود

     ادامه یافتن جریان آب در بهار سال آینده
منوط به بارش های نیم سال دوم است 

و  باید منتظر  بارش های پاییز و زمستان بود

دبیر شورای عالی امنیت ملی : 

به تحریم های جدید  علیه 
ایران   پاسخ می دهیم

رییس مرکز پژوهش های مجلس:

کمیسیون برجام  ابزار 
تبلیغات انتخاباتی نشود

معاون سیاسی وزارت کشور :  

با شورای نگهبان
توافق کردیم

12 تقاطع اصفهان در مهرماه ایمن سازی می شود؛

چراغ سبز برای عابران پیاده

در کارگروه تخصصی افزایش سواد رسانه ای بیان شد؛

ورود کلاهبرداران حرفه ای
به فضای مجازی 

باد علیه السلامشهادت حضرت امام جواد              تسلیت 

فرمانده معزز نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران 

برادر گرامی 

پیشنهادات و مشکلات خود را با ما در میان بگذارید

پیامک:
3000483088

صـــــــــــدای 
شهروند

ضایعه تاسف بار درگذشت ابوی بزرگوارتان، مداح پیشکسوت آستان مقدس اهل بیت )علیهم السلام( 
تاثر  باعث  )رحمت ا... علیه(  اصفهانی  اشتری  مرتضی  حاج  مغفور  مرحوم  ادب  و  شعر  بزرگوار  استاد  و 

اینجانب گردید. 
بدون شک خدمات ماندگار این چهره ارزشمند و خدوم در معرفی و شناساندن مکتب ناب تشیع 
هیچگاه از حافظه دوستداران این مکتب رهایی بخش محو نخواهد شد و مزد و اجر این زحمات 

دلسوزانه و طاقت فرسا نیز توسط خاندان مکرم عصمت و طهارت  )علیهم السلام (  اعطا می گردد. 
همچنین تلاش وافر آن عزیز در تربیت فرزندانی صالح و خدمتگزار  نیز جزو باقیات الصالحات 

پر افتخار ایشان ثبت و ضبط گردید. 
ارادتمندان،  همه  به  را  ناپذیر  جبران  فقدان  و  بزرگ  مصیب  این  دانم  می  فرض  خود  بر  اینجانب 
دوستان و شاگردان استاد اشتری اصفهانی خصوصا خانواده بزرگوار ایشان و به ویژه به محضر مبارک 
حضرتعالی بعنوان فرمانده رشید و مدبر ناجا تسلیت عرض نموده و برای آن عزیز سفر کرده که در 
آستانه سالروز شهادت امام جواد الائمه )علیهم السلام ( به ملکوت اعلی پیوست غفران و رحمت الهی و 

برای سایر بازماندگان صبر و اجر جزیل مسالت    نمایم. 



 دعوت رسمی از روحانی 
برای سفر به برزیل

 وزیر خارج��ه برزیل  گفت: زمینه های مختل��ف و متعددی را که 
می توانیم با ایران گسترش دهیم مورد بررسی قرار دادیم. 

به گزارش ایرنا مائورو وییرا دیروز در دیدار با دکتر روحانی  افزود: 
برزیل خواستار روابطی نزدیک تر و قوی تر در عرصه های اقتصادی 
و سیاسی با ایران اس��ت و معتقدیم باید یک مس��یر دو طرفه در 
همکاری های اقتصادی بین دو طرف ایجاد شود،  وی اظهار داشت: 
ایران و برزیل منافع مش��ترک فراوانی دارند و برزی��ل همواره از 
مشارکت مثبت و تاریخی ایران در تحولات منطقه ای و بین المللی 
حمایت کرده و آن را به رسمیت می شناسد؛ چرا که ایران همواره 
نقش موثری در ایجاد موازنه و ثبات در منطقه داشته است.  وی 
ضمن محکوم کردن تروریس��م، تصریح کرد: برزیل از هر اقدامی 
برای مبارزه با تروریسم و راه حل های داخلی برای حل مشکلات 
کشورها اس��تقبال کرده و معتقد است اس��تفاده از زور برای حل 
بحران های بین المللی کارآمد نبوده و نیست و در این راستا از هر 
راه حلی که امنیت، منافع و خواست ملت سوریه را در نظر بگیرد، 
حمایت می کند. شایان ذکر است رییس جمهوری با استقبال از 
دعوت رسمی رییس جمهور برزیل برای سفر به این کشور، اظهار 

امیدواری کرد این سفر در فرصتی مناسب انجام شود. 

 شناسایی دشمن
 توسط زیردریایی غدیر 

 اخیرا ی��ک فروند زیردریای��ی نی��روی دریایی ارتش توانس��ته در 
تنگه هرمز یک فروند ناو هواپیمابر آمریکایی را شناس��ایی کند 
بدون اینکه این ناو متوجه حضور آن شود.به نقل از فارس، اخیرا 
یک فروند زیرس��طحی نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران در حین ماموریت در منطقه تنگه هرمز توانسته است با حضور 
در کنار یک فروند ناو هواپیمابر آمریکایی ضمن شناسایی این 
ناو، تصاویر آن را نیز در اختیار بگیرد. این زیردریایی از کلاس 
زیرسطحی های سبک غدیر )میدجت( بوده است. به گفته یکی 
از فرماندهان این یگان، ماموریت شناس��ایی این ناو هواپیمابر 
با موفقیت کامل و »بدون اط��لاع ناو آمریکایی« صورت گرفته 
 اس��ت. اطلاعات مربوط به زمان حرکت و عبور این ناو هواپیمابر از 
تنگه هرمز توسط یگان های ساحلی نداجا جمع آوری و در اختیار یگان 

زیر سطحی قرار گرفته بود.

 ایران  در شکایت نفتی 
علیه  رژیم صهیونیستی  پیروز شد 

دستگاه قضایی سوئیس، رژیم صهیونیستی را به پرداخت وجه نقد 
به ایران در خصوص ش��کایت نفتی تهران از تل آوی��و محکوم کرد. 
به نقل از روزنامه الحیات چاپ لندن، در پی ش��کایت نفتی ایران از 
اسرائیل در دو دهه گذشته، دستگاه قضایی سوئیس طی هفته های 
گذشته حکمی صادر کرد که به موجب آن شرکت ایرانی- اسرائیلی » 
ترانس- اوشیانک« باید مبلغ یک میلیارد و100میلیون دلار به علاوه 
7 میلیون دلار به عنوان جبران هزینه های دادرسی به ایران پرداخت 
کند. اس��رائیل این حکم را رد کرده و بهانه اش این است که بر اساس 
قانون، تجارت با دشمن ممنوع است. به نوشته الحیات این مساله به 
دادگاه تجدید نظر ارجاع خواهد شد. این در حالی است که بر اساس 
عرف ملحوظ شده در مسائل داوری، اسرائیل باید در برابر تصمیم های 
کمیته داوری تسلیم شود و زمانی هم که اسرائیل با داوری در خصوص 

این پرونده موافقت کرد، پذیرفت تسلیم کمیته داوری باشد.

اخبار کوتاه
گروه ایران
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عکس نوشت
گروه ایران

 اقدام توهین آمیز کوکاکولا 
علیه شیعه

اخیرا عکس��ی در ش��بکه های مجازی منتشر ش��ده که در آن 
ش��رکت کوکاکولا در اقدامی موهن و اهانت آمی��ز، نام مبارکه 

حضرت زهرا)س( را بر روی قوطی نوشابه حک کرده است.
این چندمین بار است که ش��رکت کوکاکولا دست به اقدامات 
 توهین آمی��ز به مقدس��ات مس��لمانان به خصوص ش��یعیان

 زده است. 
نکته قاب��ل تامل، توطئ��ه برخی کش��ور های عربی و ش��بکه 
 وهابیت ب��رای ادامه توهین به مقدس��ات ش��یعیان و خاندان

 اهل بیت)ع( است.

معاون سیاسی وزیر کشور گفت: درخصوص استفاده از صندوق های شفاف در انتخابات به توافق 
رسیده ایم و از صندوق های شفاف استفاده خواهیم کرد که آرا نیز در آن خوانده نمی شود. 

به گزارش اصفهان زیبا به  نقل از خبرگزاری دانشجویان ایران، محمد حسین مقیمی در حاشیه 
مراسم ختم برادر وزیر کشور در خصوص اس��تفاده از صندوق های شفاف در انتخابات آتی اظهار 
کرد: با شورای نگهبان در استفاده از صندوق های شفاف به توافق رسیده ایم و از صندوقی استفاده 
 خواهیم کرد که هم شفاف اس��ت و هم در عین حال آرای انتخاباتی در آن خوانده نمی شود. وی 
 با اش��اره به بحث انتخابات الکترونیک نیز عنوان کرد:  درخصوص انتخابات الکترونیک هنوز به 

مرحله ای نرسیدیم که بخواهیم در موردش اظهارنظر  قطعی بدهیم. مقیمی همچنین در پاسخ به 
سوالی در خصوص وضعیت فعالیت جبهه یکتا اظهار کرد: ما حزبی به نام یکتا نداریم؛ فعالیت های 
سیاسی از سوی هرکسی باشد و اگر در قالب حزب انجام نگیرد ایرادی ندارد و نیازی به مجوز نیست. 
وی افزود: احزاب می توانند مردم را به مشارکت حداکثری در انتخابات دعوت کنند که البته بستگی 
به میزان فعالیت خود این احزاب دارد. وی اظهار کرد: هر فرمانداری که به وظایف خود و برنامه های 
دولت عمل کند بر سر کارش باقی خواهد ماند و اینکه هر فرمانداری از دوره دولت قبلی باشد یا نباشد 

در این موضوع تاثیری ندارد و منجر به تغییر او نخواهد شد. 

رییس مرکز پژوهش های مجلس با بیان اینکه بحث هسته ای مربوط به مسائل امنیت ملی است 
 گفت: نباید بگذاریم کمیس��یون ویژه به ابزاری برای تبلیغات انتخاباتی تبدیل ش��ود. به نقل از

 خانه ملت، کاظم جلالی در حاشیه مراسم ختم برادر عبدالرضا رحمانی فضلی، وزیر کشور در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به اینکه رویکرد جناحی برخی از  نمایندگان حاضر در جلسات کمیسیون ویژه 
برجام چه تاثیری در روند بررسی خواهد گذاشت، گفت: به نظر می رسد نباید بگذاریم کمیسیون 
ویژه به ابزاری برای تبلیغات انتخاباتی تبدیل ش��ود؛ چراکه رهبری نیز تاکید فرمودند» در بحث 
هسته ای از دو قطبی شدن جامعه جلوگیری کنیم.« نماینده مردم شاهرود در مجلس اضافه کرد: 

باتوجه به اینکه بحث هسته ای مربوط به مسائل امنیت ملی است نباید تا این حد جزئیات مربوط به 
آن در رسانه ها و رادیو و تلویزیون مطرح شود. وی با اشاره به وظیفه کمیسیون ویژه بررسی برجام 
یادآور شد: وظیفه اصلی کمیسیون برجام که از سوی مجلس به آن محول شده، ارائه گزارش درباره 
برجام و تقدیم آن به صحن علنی مجلس است؛ بنابراین اعضای این کمیسیون باید صرفا به بررسی 
متن برجام بپردازند و پس از بررسی متن، بدون نقب زدن به گذشته گزارش خود را تقدیم مجلس 
کنند.  جلالی خاطرنشان کرد: باید مراقب باشیم مبادا مساله مهم همچون برجام تبدیل به وسیله ای 

برای تبلیغات انتخاباتی و محل اختلاف جریان های سیاسی قرار گیرد.

معاون سیاسی وزارت کشور: 

با شورای نگهبان توافق کردیم
رییس مرکز پژوهش های مجلس:

کمیسیون برجام  ابزار تبلیغات انتخاباتی نشود

وزیر امور خارجه کش��ورمان گفت: دولت آمریکا 
را مس��وول اجرای برجام می دانیم و هر گونه اقدام 
خلاف برجام توس��ط کنگره آمریکا باید توس��ط 
 دولت این کشور متوقف ش��ود؛ در غیر این صورت 

نقض برجام اتفاق افتاده است. 
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری مهر، 
محمدجواد ظریف در نشس��ت خبری با مائورو 
وییرا، همتای برزیلی خود با اشاره به همکاری های 
مش��ترک دو کش��ور، گفت: در مهرماه هیاتی از 
بازرگانان برزیلی به همراه وزیر صنعت و تجارت 
برزیل ب��ه ایران س��فر خواهند ک��رد. وی افزود: 
وزیر اقتصاد و دارایی کشورمان به عنوان رییس 
کمیس��یون مش��ترک دوجانبه بعد از ۲۲ سال 
با س��فر به برزیل، دیدارهای دوجانبه ای برگزار 
خواهد کرد.وزیر امور خارجه کشورمان ادامه داد: 
همچنین سفر وزیر کار برزیل به ایران را در چند 
ماه آینده خواهیم داش��ت ک��ه از جمله اقدامات 

مشترک دو کشور به شمار می رود. 
ظریف با اش��اره به گفت وگوهایی ک��ه با همتای 
برزیلی خود انجام داده است، افزود: در دیدار امروز 
توافق کردیم که در موضوعات چندجانبه بسیار 
فراتر همکاری کرده و این موضوعات مشترک را 
گسترش دهیم. وی با اشاره به اینکه ایران و برزیل 
دو کش��ور در حال توسعه هس��تند، خاطرنشان 
کرد: ایران و برزیل در فعالیت صلح آمیز هسته ای 
مشترکات بس��یاری دارند، برزیل نقش فعالی در 

پرونده هسته ای ایران بازی کرده است. 
وی در ادامه با اش��اره به تصمیمات مجلس سنا و 
مجلس نمایندگان آمریکا درخصوص موضوع توافق 
هسته ای، اظهار کرد: ما همواره گفته ایم که دولت 

آمریکا را مسوول اجرای برجام می دانیم و هر گونه 
اقدام خلاف برجام توسط کنگره آمریکا باید توسط 
دولت این کشور متوقف ش��ود؛ در غیر این صورت 

نقض برجام اتفاق افتاده است.
وزیر امور خارجه کش��ورمان اف��زود: گروهی در 
منطقه ما مخصوصا رژیم صهیونیستی و گروهی 
جنگ طلب در آمریکا ب��ا هرگونه توافقی مخالف 
بودند، زیرا منافع خود را در درگیری و خش��ونت 
و جنگ دنب��ال می کنند. اما این گ��روه علیرغم 
سرمایه گذاری وسیع، نتوانست به توفیقاتی دست 
یابد. ظریف تصریح ک��رد: من باید تاکیدکنم که 
این موضوعات هیچ تاثیری در مسوولیت دولت 
آمری��کا و رییس جمهور این کش��ور و همچنین 
دولت های بعدی آمریکا ندارد، چرا که آنها موظف 
هس��تند برجام را اجرایی کنند و ه��ر نقضی به 
هر بهان��ه ای، نقض برجام اس��ت و هیچ بهانه ای 

نمی تواند آن را توجیه کند.

در نشست خبری مطرح شد؛

تذکر ظریف  به  اوباما  درباره  برجام

رییس سازمان حج و زیارت از فوت پنج زائر ایرانی 
و بی خب��ری از وضعیت هفت زائر خب��ر داد. وی با 
بیان این مطلب افزود: چهار زائر ایرانی فوتی دیگر 
در بیمارس��تان های مکه شناسایی شده اند. سعید 
اوحدی در گفت وگو با مهر، درب��اره آخرین آمار از 
وضعیت آسیب دیدگان حادثه سقوط جرثقیل در 
مس��جدالحرام گفت: تا دو روز گذش��ته یک فوتی 
ایرانی داشتیم، اما با توجه به اینکه از میان۴۳ هزار 
زائر ایرانی که در مکه حضور داشتند، اعلام کردند 
که11 نفر آنها مفقود شده و به هتل برنگشته اند، از 
تمامی بیمارستان های عربستان بازدید کردیم و در 
نهایت مشخص شد که چهار زائر ایرانی دیگر فوت 
شده اند و آمار فوتی های ما به پنج نفر رسیده است. 
به گفته وی، از میان فوت شدگان دو نفر اهل سنت 
بودند. وی با اشاره به اینکه در حال حاضر هفت نفر از 
زائران ایرانی مفقود هستند، گفت: هنوز این افراد به 
هتل ها باز نگشته اند و نتوانستیم آنها را پیدا کنیم، 

اما با خانواده هایشان تماس گرفتیم تا نگران نباشند. 
رییس س��ازمان حج و زی��ارت از پیگیری حقوقی 
حادثه عربس��تان خبرداد و گف��ت: در حال حاضر 
پرونده این حادثه در حال تکمیل ش��دن اس��ت و 
کنسولگری ایران و سفیر ما در ریاض پیگیری های 

حقوقی لازم را در این خصوص انجام خواهند داد.
اوحدی تاکید کرد: علاوه بر زائرانی که در اثر حادثه 
فوت کرده اند، سه زائر مرد نیز از ابتدای اعزام تاکنون 
در عربس��تان فوت کرده اند. همچنین سخنگوی 
وزارت بهداش��ت، وضعیت10زائر ایرانی درحادثه 
مس��جد الحرام را که از زمان حادثه در بیمارستان 
 بستری هس��تند، تش��ریح کرد. ایرج حریرچی در 
گفت وگو با  مهر، اظهارداش��ت: چهار نفر از زائران 
ایرانی حادثه دیده در بیمارستان های هلال احمر در 
مکه بستری هستند که به زودی ترخیص می شوند. 
به گفته وی، شش نفر از زائران نیز برای انجام عمل 
جراحی در بیمارس��تان های عربس��تان سعودی 
بستری هس��تند که طی چند روز آینده مرخص 

می شوند. 
حریرچی تاکید کرد: وزارت بهداشت مسوول اعلام 
وضعیت مجروحان حادثه و س��ازمان حج و زیارت 
مس��وول اعلام تعداد کشته هاست.جمعه گذشته 
بر اثر وقوع طوفان در مکه مکرمه و سقوط جرثقیل 
در مس��جدالحرام، پنج زائر ایرانی کشته و تعدادی 
مجروح شدند، از هفت زائر ایرانی نیز هنوز خبری 
در دست نیست، از ۳۲ مجروح ایرانی شناخته شده 
۲۲ نفر مداوا شده و 10 نفر در بیمارستان های هلال 
احمر و عربستان سعودی بستری هستند. این حادثه 
طبق اعلام عربس��تان بیش از 100 کشته و حدود 

۲۴0 زخمی داشته است.

رییس سازمان حج و زیارت خبر داد؛

فوت ۵ ایرانی؛ بی خبری از ۷زائر
 در تماس تلفنی محمدی گلپایگانی با سرپرست 

زائران ایرانی مطرح شد؛

 ابلاغ تسلیت رهبر معظم انقلاب
 به آسیب  دیدگان حادثه مکه

رییس دفتر مقام معظم رهبری از طرف رهبر معظم انقلاب در تماس 
تلفنی با نماینده ولی فقیه و سرپرست زائران ایرانی، در جریان آخرین 
وضعیت آسیب دیدگان حادثه مکه قرار گرفت و درگذشت تعدادی از 

زائران ایرانی در این حادثه را تسلیت گفت.
به نق��ل از پای��گاه اطلاع رس��انی دفت��ر مق��ام معظ��م رهبری، 
حجت الاسلام و المسلمین محمدی گلپایگانی، رییس دفتر مقام 
معظم رهبری از طرف رهبر معظم انقلاب اسلامی در تماس تلفنی 
با حجت الاسلام والمس��لمین قاضی عس��گر، نماینده ولی فقیه و 
سرپرست زائران ایرانی، در جریان آخرین وضعیت آسیب دیدگان 
حادثه مکه قرار گرفت و درگذشت تعدادی از زائران ایرانی در این 

حادثه را تسلیت گفت.
در این تماس تلفنی، رییس دفتر مق��ام معظم رهبری جویای 
حال زائ��ران ایرانی و آخرین وضعیت مداوای آس��یب دیدگان 
شد که حجت الاسلام قاضی عس��گر با بیان گزارشی از حادثه و 
آمار جان باختگان و مجروحان آن، در خصوص مراحل درمانی 

آسیب دیدگان توضیح داد.
رییس دفتر مقام معظم رهبری همچنین از طرف رهبر انقلاب 
درگذشت تعدادی از هموطنان در این حادثه را تسلیت گفت و 

علو درجات آنان را از خداوند متعال مسئلت کرد.

خبر ویژه
گروه ایران

سفرهای ژنرال ایرانی در رسانه های غربی بازتاب گسترده ای دارد 
و نشان می دهد آنها تا چه حد پیگیر خبرهای مربوط به سردار 

سلیمانی هستند.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، رس��انه های غربی همیشه 
مشتاق مانور رس��انه ای خود درباره سفرهای س��ردار سلیمانی 

بوده و هستند. 
این بار پایگاه خبری شبکه فاکس نیوز با انتشار گزارشی، یکی از 

نتایج ملاقات سردار سلیمانی با ولادیمیر پوتین را افزایش حضور 
روسیه عنوان کرده است.

در این گزارش آمده اس��ت: حضور نظامیان روس��ی در سوریه 
توسط پنتاگون تحت نظر اس��ت و منابع اطلاعاتی غربی به این 
پایگاه خب��ری اعلام کرده ان��د که افزایش نیروهای روس��یه در 
س��وریه تنها چند روز بعد از ملاقات پوتین با س��ردار سلیمانی  

صورت گرفته است.

دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: در صورتی که سنای آمریکا تحریم 
جدیدی علیه جمهوری اس��لامی ایران اتخاذ کند با پاسخ ما مواجه 
می شود. به نقل از تسنیم، علی ش��مخانی، دبیر شورای عالی امنیت 
ملی در حاشیه مراسم ختم برادر وزیر کشور در پاسخ به سوالی مبنی 
بر اینکه جلوگیری از نفوذ در شرایط پذیرش توافق را چگونه می بینید؟ 
گفت: نفوذ در ابعاد سیاس��ی، فرهنگی و اقتصادی موضوعی است که 
قبل از برجام همه تلاش توس��ط غربی ها دنبال می شد. وی ادامه داد: 

به نظرم حوزه نفوذ در ابعاد اقتصادی، فرهنگی و سیاسی و مقابله با آن 
 طرق سلبی و ایجابی دارد. دبیر ش��ورای عالی امنیت ملی تاکید کرد: 
به طور حتم واکسینه کردن جامعه در ابعاد فرهنگی و اتکا به خود در 
ابعاد اقتصادی و توجه به اقتصاد مقاومتی و تاکید بر حفظ استقلال در 
حوزه سیاسی نقاط ایجابی فراوانی را دارد. شمخانی ادامه داد: همه اقشار 
ملت در این ۳7 سال حساس بودند و حاکمیت نیز به دنبال آن بوده که 

با حساسیت، قدرت های ایجابی را حفظ کنند. 

به تحریم های جدید علیه ایران   پاسخ می دهیمسفرهای سردار ایرانی؛ سوژه رسانه های غربی 

وزیر خارجه عراق در حاشیه نشست اتحادیه عرب به حملات بدون 
هماهنگی ترکیه به شمال عراق به بهانه مبارزه با پ ک ک اعتراض 
کرد.  به گ��زارش گ��روه بین الملل خبرگزاری ف��ارس، »ابراهیم 
الجعفری«، وزیر خارجه عراق که امروز برای ش��رکت در نشس��ت 
اتحادیه عرب به قاهره س��فر کرده اس��ت در حاش��یه این نشست 
به حملات ترکیه به ش��مال عراق بدون هماهنگ��ی و اطلاع بغداد 
اعتراض کرد.این در حالی است که ترکیه به بهانه مبارزه با عناصر 

پ ک ک، علاوه بر بمباران کمپ های این گروه در شمال عراق، اخیرا 
به طور زمینی نیز در منطقه کردستان عراق وارد شده است. هرچند 
اعلام کرده است که این پیشروی زمینی برای مدتی کوتاه خواهد 
بود.آنکارا اعلام می کند که این اقدامات را با مجوز »مسعود بارزانی« 
رییس منطقه کردس��تان که دوره ریاستش به اتمام رسیده، انجام 
می دهد، اما بغداد تاکید دارد که این حملات باید با هماهنگی دولت 

مرکزی عراق صورت گیرد.

وزیر کشور گفت: با همت دولت تدبیر و امید طی دو سال گذشته، بودجه 
مورد نیاز برای کنترل مرزهای کشورچهار برابر شد.

 به گزارش اصفهان زیبا به نقل از ایرن��ا، عبدالرضا رحمانی فضلی در 
حاشیه همایش ستاد مبارزه با مواد مخدر در جمع خبرنگاران افزود: 
باتوجه به اینک��ه موضوع مرز و مدیریت کنت��رل مرزها، نقش مهمی 
در امنیت و تامین امنیت و مبارزه با قاچاق مواد مخدر دارد؛ به همین 
منظور کارگروه مرز در وزارت کشور هر دو ماه یک بار تشکیل می شود. 

وی اظهار داشت: همچنین طرح امنیت مناطق مرزی در غرب و شرق 
کشور آماده شده است که ابلاغ کرده ایم؛ ضمن اینکه نیروی انتظامی 
در این زمینه اقداماتی شامل ایجاد پاسگاه ها و استحکامات لازم را در 
شرق و غرب انجام می دهد و سپاه پاسداران بحث جاده سازی و کنترل 
فیزیکی مرز را دارد. دبیرکل س��تاد مبارزه با مواد مخدر گفت: به جز 
 در یک منطقه شرقی کشور که دچار ضعف هستیم، در بقیه مناطق، 

در بحث امنیت، هیچ مشکلی نداریم.

بودجه کنترل مرزها 4 برابر شد اعتراض بغداد به حملات آنکارا به شمال عراق

به نظر می رسد بعد از گذش��ت چهار سال، جنگ در 
سوریه به مرحله حساس و تعیین کننده نزدیک شده 
 اس��ت. علاوه بر بحران آورگان و سرازیر شدن میلیون ها 
سوری به کشورهای اروپایی، اخیرا روسیه نیز دست 
به تحرکات تازه ای در سوریه زده و نیروها و تجهیزاتی 

در غرب سوریه مستقر کرده است.
طبق اخبار رس��انه های مختلف افس��ران عالی رتبه، 
جنگن��ده ه��ای پیش��رفته می��گ۳1، هواپیماهای 
جاسوس��ی، نفربر و... وارد سوریه ش��ده و در مناطق 
پیرامونی لاذقیه استقرار یافته اند. همچنین نیروهای 
روسی به طور کامل کنترل فرودگاه لاذقیه را بر عهده 
گرفته و خبرگزاری رویترز عنوان کرده که پنج کشتی 
یگان دریایی روس��یه مجهز به موش��ک در آب های 
منطقه ای سوریه لنگر گرفته اند. همچنین بر اساس 
این اخبار مس��کو تلاش می کند تا س��امانه موشکی 
پیشرفته ضد جنگنده اس ای ۲۲ را به سوریه ارسال 
کند. علاوه بر این مس��کو برنامه هایی برای ارس��ال 
تجهیزات دیگر نیز در دستور کار دارد و خبرهایی هم 
مبنی بر برنامه ریزی برای انجام مانورهای دریایی در 
شرق دریای مدیترانه منتشر شده است. این در حالی 
است که مقامات آمریکایي و اروپایي) فرانسه، انگلیس 

و آلمان( سخنان هش��دار دهنده ای را نسبت به این 
اقدامات روس ها عنوان کرده اند. 

باراک اوباما، رییس جمه��ور آمریکا روز جمعه اعلام 
کرد: بشار اس��د افزایش حمایت روسیه را بدان علت 
خواستار ش��ده که در حال از دست دادن کنترل این 
کشور است. اوباما که در پایگاه نظامی فورت مید در 
شرق آمریکا و در سالگرد11 سپتامبر سخن می گفت 
تاکید کرد: به رغم افزایش حضور نظامی روس��یه در 
 سوریه، واشنگتن مسیر عملیات خود علیه داعش را

در عراق و س��وریه تغییر نخواه��د داد. درباره چرایی 
ارسال نیرو و تجهیزات روسیه به سوریه در این مقطع 
زمانی حدس و گمانه های متفاوتی منتشر شده است.

برخی بر این عقی��ده اند که ولادیمی��ر پوتین زمانی 
تصمیم به افزای��ش فعالیت های نظامی در س��وریه 
گرفته که ارتش س��وریه رو به تضعیف است و داعش 
به نزدیکی های دمشق رسیده است؛ بنابراین روسیه 
برای مبارزه با تروریست ها و حفظ منافع خود، راسا 
وارد جنگ ش��د تا مانع از تکرار سناریوی لیبی شود. 
گفته های سرگئی لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه 
در راستای تایید این دیدگاه است. لاوروف چند روز 
پیش در مسکو اعلام کرد که روسیه در حال فرستادن 

تجهیزات نظامی به سوریه، به منظور کمک به دولت 
اس��د برای مبارزه با داعش اس��ت و کارشناسانی به 
منظور کمک به آموزش ارتش س��وریه برای استفاده 
از این تجهیزات فرس��تاده شده اس��ت. اوباما نیز در 
 سخنرانی خود همان طور که اشاره شد عنوان کرده بود

این اقدامات در راس��تای افزایش حمایت از بشار اسد 
است.

در تکمیل این دیدگاه همچنین عنوان می ش��ود که 
پوتین در پی جلوگیری از فروپاش��ی ارتش و برتری 
نیروهای دولت سوریه در مقابل تروریست هاست و در 
مرحله بعد پیگیر راه حل سیاسی و تشکیل حکومت 
انتقالی بر مبنای توان و ساختارهای حکومت بشار اسد 
است. برخی دیگر هدف محدودتری برای ارسال نیرو 
 و تجهیزات عن��وان کرده اند. بر این اس��اس روس ها

تمایلی به درگیری جدی با تروریست ها ندارند و صرفا 
نمی خواهند تنه��ا پایگاه خود در دری��ای مدیترانه، 
 یعنی طرطوس را از دس��ت بدهند. علاوه بر این مسکو 
می کوشد جای پای خود را در س��وریه تثبیت کند تا 
قدرت بیشتری برای تحمیل راه حل سیاسی مدنظر 

خود در هر گونه محاسبات آینده داشته باشند.
اما هدف س��وم نیز که اش��پیگل آنلاین به آن اشاره 

کرده روس��یه در ح��ال اجرایی ک��ردن طرحی کلی 
برای آینده سوریه و تقس��یم آن به مناطق نفوذ میان 
جبهه ها و گروه های درگیر است. بر این اساس، روسیه 
می خواهد منطقه لاذقیه و بندر طرطوس را به عنوان 
پلی برای ارتباط با جهان خارج در کنترل اس��د نگه 
دارد و بخش بزرگی از بیابان های مرکزی سوریه نیز 
سهم مخالفان اس��د خواهد بود. این اهداف در حالی 
عنوان می شود که علاوه بر آمریکا، انگلیس و فرانسه 
نیز در پی ایفای نقشی فعال در بحران سوریه هستند. 
در این راستا لوران فابیوس، وزیر خارجه فرانسه روز 

جمعه عنوان کرد: اگر چه پاریس پروازهای شناسایی 
بر فراز سوریه انجام داده، اما تصمیم به حمله نظامی 
به داع��ش از اختیارات رییس جمهور اس��ت. این در 
حالی است که خود اولاند چند روز قبل عنوان کرده 
بود هیچ اقدامی در سوریه از جمله علیه گروه داعش 
نباید به تحکیم موقعیت بش��ار اس��د و حف��ظ او در 
قدرت منجر ش��ود. مجلس انگلیس نیز به نوبه خود، 
در ماه اکتبر، پیش��نهاد دیوید کامرون، نخست وزیر 
این کش��ور، در رابطه با آغاز عملیات نظامی در خاک 

سوریه را بررسی خواهد کرد.

نقشه پوتین برای بشار اسد و سوریه



مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل 
شهری شهرداری اصفهان:

 پروژه شهرك مبل در مرحله 
طراحي است

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مش��اغل شهری شهرداری 
اصفهان اظهار كرد: پروژه فاز اول شهرک مبل در مرحله طراحي است. 
به گزارش ایمنا، اصغر كش��اورز  با بیان این مطل��ب گفت: با توجه به 
ضرورت ساماندهی نمایشگاه های مبل در خیابان امام خمینی)ره( در 
منطقه رهنان، احداث شهرک مبل در دو بخش كارگاهی و نمایشگاهی 
انجام مي شود. وی افزود: بخشی از شهرک صنایع كارگاهی امیركبیر 
در ابتدای خیابان عطاالملک به مساحت ۴۰ هکتار برای شهرک مبل 
پیش بینی شده است. مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل 
شهری شهرداری اصفهان با بیان اینکه فاز اول شهرک مبل در مرحله 
طراحي اس��ت، تصریح كرد: بر این اس��اس تمامی مبل فروشی های 
منطقه رهنان در دو بخش كارگاهی و نمایشگاهی به شهرک صنعتی 

امیركبیر منتقل می شوند.

مدیرعامل سازمان پارك ها و فضاي سبز شهرداري 
اصفهان عنوان كرد؛

 توسعه كاشت چمن هاي مقاوم
 به خشكي در اصفهان

مدیرعامل س��ازمان پ��ارک ها و فضاي س��بز ش��هرداري اصفهان با 
 اشاره به مدیریت آب در آبیاري فضاي س��بز و درختان اظهار كرد: با 
برنامه ریزي هاي انجام ش��ده توانس��تیم گونه هاي گیاهي مقاوم به 
خشکي را توس��عه دهیم، به طوري كه چمن هاي مقاوم به خشکي 
جایگزین شده اس��ت. احمد س��لیماني پور با بیان این مطلب گفت: 
سال گذشته وضعیت آب در ش��هر اصفهان به خصوص در مناطق 5 
و 6 بحراني بود به طوري كه به وسیله تانکر آب به نقاط بحراني حمل 
مي شد.وي افزود: به دلیل بارش باران در بالادست وضعیت آب امسال 
مناسب بود از این رو در آبیاري فضاي سبز مشکل حادي وجود ندارد. 
سلیماني پورتصریح كرد: براي جلوگیري از هدر رفت آب، استفاده از 
 آبیاري تحت فشار بابلر در رفیوژ هاي خیاباني را توسعه داده شده است.

وی ادامه داد: همچنین براي كنترل وضعیت آب، نیاز آبي عرضه هاي 
فضاي سبز مشخص شده و با نصب كنترل میزان آبیاري اندازه گیري 
مي شود و بر همین اساس حجم آب در اختیار پیمانکاران قرار مي گیرد.

 سبد خبر
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معاون هماهنگي امور عمراني استانداري اصفهان گفت: 
شهرداري باید قبل از اجراي طرح هاي مرتبط با حمل و نقل 
و ترافیک، مصوبه شوراي ترافیک استان را اخذ و سپس 

طرح ترافیکي آن را تهیه كند.
به نقل از اداره كل روابط عمومي اس��تانداري اصفهان، 
محمد علي طرفه در هفتمین جلسه شوراي هماهنگي 
ترافیک استان گفت: ش��هرداري قبل از اجراي طرح هاي 
مرتبط با حمل و نقل و ترافیک در درجه اول ملزم است 
مصوبه ش��وراي ترافیک اس��تان را اخذ و س��پس طرح 
ترافیکي آن را تهیه كرده و به شوراي ترافیک ارسال كند 

تا بررسي هاي لازم انجام شود.
طرفه در ادامه با اشاره به تصویب نامه هاي هیات وزیران 
در خصوص لغو آیین نامه بهبود تردد در معابر شهري و 
حومه و اصلاح آیین نامه اجرایي موارد معافیت استفاده 
از اوراق ص��ورت وضعیت مس��افري و ب��ار، تاكید كرد: 
تصویب نامه ها به دس��تگاه هاي مرتبط ابلاغ ش��وند تا 

توسط دستگاه ها بررسي و نظراتشان را اعمال كنند. 
مع��اون هماهنگي امور عمراني اس��تانداري اصفهان به 
عملیات اجرایي پ��روژه هاي میدان اس��تقلال و میدان ۲5 
آبان اشاره كرد و اظهارداشت: بایدتمهیداتي جهت رفع 
مشکلات خدماتي از قبیل قطعي آب و گاز صورت پذیرد 
و طرح ترافیکي مناسب جهت تس��هیل عبور و مرور در 

معابر شهري توسط شهرداري تهیه و ارائه شود.
محمدعلي طرفه در خصوص طرح تقاطع غیر همسطح 
اشکاوند و میدان شورا، گفت:  باید جلسه اي با محوریت 
فرمانداري اصفهان و دفتر فني با دس��تگاه هاي ذیربط 

جهت بررسي جزئیات اجرایي طرح تشکیل شود.
وي در ارتباط با جایگزیني موقت مسیر اصفهان- خور- مشهد 

با مسیر اصفهان- گرمسار- مش��هد، عنوان كرد: مسیر 
موقت اتوبوس هاي مش��هد تا پایان شهریورماه از مسیر 
گرمسار- مش��هد تردد خواهندكرد و بعد از شهریورماه 
مجددا مس��یر این اتوبوس ها بررس��ي و تصمیم گیري 

خواهد شد.
مع��اون هماهنگي ام��ور عمراني اس��تانداري اصفهان 

به تش��کیل س��تاد مهر اش��اره و اظهار داش��ت: طرح 
 جامع و مناس��بي اس��ت و باید در ش��هرداري ها اجرا 

شود.
طرفه با اش��اره به آیین به��ره ب��رداري از دوربین هاي 
ترافیکي، تاكید ك��رد: ناوگان اتوبوس��راني و خط ویژه 
تاكسي ساماندهي شده و س��پس به طور همزمان آیین 
بهره برداري از دوربین هاي ترافیکي، ناوگان اتوبوسراني 
و خط ویژه تاكسي جهت تسهیل در عبور و مرور شهروندان 
با استفاده از وس��ایل نقلیه برگزار و به شهروندان اعلام 

خواهد شد.

همزمان با فرارسیدن س��ال تحصیلی جدید ،1۲ 
تقاطع شهر اصفهان ایمن سازی می شوند تا برای 

تردد عابران پیاده  در شهر چراغ سبز شود. 
هر سال با فرارسیدن سال تحصیلی جدید و افزایش 
س��فرهای ش��هری در ابتدای مه��ر دغدغه های 
مدیریت شهری برای روان سازی ترافیک و فراهم ساختن 
 شرایط مناسب  و ایمن برای تردد دانش آموزان به یکی از 
دغدغه های مدیریت شهر تبدیل می شود. امسال حوزه 
حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان تمهیداتی پیش بینی 
كرده است كه برای تردد دانش آموزان و عابران پیاده چراغ 
سبز شود و ناوگان اتو بوسرانی به گزینه برتر شهروندان در 

سفرهای شهری تبدیل شود. 
معاون حمل و نقل و ترافیک ش��هرداری اصفهان با بیان 
اینکه همزمان با آغاز س��ال تحصیلی جدید ایمن سازی 
گذرگاه ها در ش��هر آغاز شده اس��ت، عنوان كرد: اكنون 
شهروندان در گوش��ه و كنارهای ش��هر به ویژه چهار راه 
تختی، میدان احمد آباد و میدان بزرگمهر شاهد ایمن سازی 
گذرگاه های عابر پیاده هس��تند. علیرضا صلواتی گفت:  
1۲تقاطع شهر اصفهان به صورت پایلوت برای عبور عابران 
پیاده ایمن سازی می شوند و پلیس راهور در این گذرگاه ها 
حضور دارند.  به گفته وی، با مجموعه اقدامات انجام شده 
تلاش می شود كه برای عبور عابر پیاده در زمان چراغ سبز 
فرهنگ سازی ش��ود و عابران پیاده نیز به عبور خودروها 

احترام بگذارند.

  آرام سازی ترافیک و عبور ایمن دانش آموزان
 ایمن سازی مدارسی كه در حاشیه معابر اصلی قرار دارند،

از دیگر اقداماتی اس��ت كه معاون حمل و نقل و ترافیک 
ش��هرداری اصفهان به آن اش��اره كرد و افزود: آرام سازی 
ترافیک و عبور ایمن دانش آموزان نیز در روزهای آغازین 

سال تحصیلی در اولویت قرار می گیرد.

  ساماندهی و شست وشوی خطوط عابر پیاده 
وی با بیان اینکه آلودگی هوا سبب كم رنگ شدن خطوط 
عابر پیاده در معابر شهر می ش��وند، عنوان كرد: در كنار 
ساماندهی خطوط عابر پیاده در شهر شست وشوی آنها نیز 
 مورد توجه قرار می گیرد و شست وشوی خطوط عابر پیاده

با همکاری معاونت خدمات ش��هری شهرداری اصفهان 
انجام می شود. 

  اتو بوس مدرسه به اصفهان می آید 
صلواتی اتوبوس مدرسه را یکی دیگر از برنامه های معاونت 
حمل و نقل و ترافیک ش��هرداری اصفهان در آغاز س��ال 
تحصیلی جدید دانست و گفت: همزمان با تعطیلی مدارس، 
اتوبوس مدرسه در خطوط اتوبوسرانی حركت می كند و 
برای سفر به چند نقطه شهر به دانش آموزان سرویس دهی 
می كند  و عبارت اتوبوس مدرسه روی این اتوبوس ها حک 

شده تا دانش آموزان بتوانند از آنها استفاده كنند.

  زمان بندی تعطیلی مدارس در مناطق شهر 
معاون حمل و نقل و ترافیک ش��هرداری اصفهان با بیان 
اینکه6۴ هزار دانش آموز در اصفهان از سرویس مدارس 
استفاده می كنند، عنوان كرد: تعداد سرویس های مدارسی 

كه در شهر تردد می كنند باید كاهش یابدكه تحقق آن به 
تلاش آموزش و پرورش برای برق��راری عدالت در ایجاد 

مراكز آموزشی باز می شود.
صلواتی گفت: بحث زمان بندی تعطیلی مدارس در هر یک 
از مناطق 15 گانه اصفهان با همکاری آموزش و پرورش 
پیگیری می شود و زمان بندی مناسب تعطیلی مدارس در 
 هر منطقه سبب كاهش ترافیک و كاهش تردد سرویس های

 مدارس می شود.

  فراه�م ش�دن تس�هیلات ب�رای اس�تفاده 
دانش آموزان از  اتوبوس

  معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان اعلام كرد:
 تلاش می شود تسهیلاتی برای استفاده دانش آموزان از 

ناوگان اتوبوسرانی فراهم و كارت هایی با تخفیف ویژه به 
دانش آمو زان ارائه شود.  

به گفت��ه وی، این اق��دام ب��ه افزایش به��ره وری ناوگان 
اتوبوسرانی و ایجاد فرهنگ استفاده از اتوبوس در سفرهای 

شهری در دانش آموزان كمک می كند.

  خط به خط اتوبوس های شهر نو  می شوند
 صلواتی گفت: در مهرماه۲۰۰ اتوبوسی كه چند ماه پیش 
قول آن به شهروندان داده شده بود، به ناوگان اتوبوسرانی 

وارد می شود.
 به گفته وی، هسته مركزی شهر برای ورود اتوبوس های 
جدید در اولویت قرار دارد و خط به خط اتوبوس های شهر 

نو  می شوند .

   شست وشوی اتوبوس های ناوگان اتوبوسرانی 
معاون حمل و نقل و ترافیک ش��هرداری اصفهان با بیان 
اینکه تا پایان سال5۰۰ اتوبوس ناوگان نوسازی می شود 
 و آرام آرام اتوبوس های بازس��ازی ش��ده به ن��اوگان وارد

می شوند، عنوان كرد: شس��ت وشوی اتوبوس ها نیز چند 
سالی بود كه به فراموشی سپرده شده بود و اكنون درون 
 و بیرون هم��ه اتوبوس های ناوگان اتوبوس��رانی اصفهان

شست وشو می شوند.

   آرام آرام چه�ره اتوب�وس های ش�هر متحول 
می شود 

صلواتی گفت: با پیوس��تن اتوبوس های بازسازی شده و 
جدید به ناوگان اتوبوسرانی،آرام آرام چهره اتوبوس های 
شهر متحول می ش��ود و تا اواسط س��ال آینده6۰ درصد 

ناوگان نوسازی می شود. 
 به گفته وی، با متحول ش��دن چهره ناوگان اتوبوسرانی،

رغبت شهروندان به استفاده از اتوبوس در سفرهای شهری 
افزایش می یابد. 

   تا قبل از مهر خیابان طالقانی بازگشایی می شود 
معاون حم��ل و نقل و ترافیک ش��هرداری اصفهان یکی از 
نگرانی های ش��هروندان در آستانه س��ال تحصیلی جدید 
را مش��کلات ترافیکی محدوده مركزی ش��هر دانس��ت و 
عنوان كرد: اتفاقاتی در ش��هر رخ می دهد ك��ه ما ناگزیر از 
 انجام آن هستیم و شهروندان باید بدانند اگر ایستگاه های

قطار ش��هری در میدان امام حس��ین)ع( و میدان انقلاب 
احداث نمی شد تا پنج سال دیگر نیز قطار شهری راه اندازی 

نمی شد. 
صلواتی گفت: عملیات اجرایی ایس��تگاه قطار شهری در 
میدان امام حس��ین)ع( با جدیت و به صورت شبانه روزی 
انجام می شود و اكنون جابه جایی تاسیسات انجام شده است 

و تا قبل از مهر خیابان طالقانی بازگشایی می شود.

   بازگشایی مسیری از چهارباغ پایین به خیابان 
باغ گلدسته

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان از بازگشایی 
مسیری از چهارباغ پایین به خیابان باغ گلدسته خبر داد 
وگفت: تلاش می ش��ود بار ترافیک��ی پیرامون جهان نما 

كاهش یابد وترافیک روان شود . 

12 تقاطع اصفهان در مهر ماه ایمن سازی می شود؛

چراغ سبز برای عابران پیاده �ی
دان�

 یز
�لا

لی�

 1۲۰۰ پروژه فعال ش��هر اصفهان  رصد می ش��وند تا 
مشکلات پیش روی آنها شناس��ایی وحل شود و هیچ 
پروژه ای نیمه تمام و بلا تکلیف باقی نماند. اكنون6۰۰ 
پروژه اصفهان  در مرحله قبل اجرا ، 177پروژه در مرحله  
تملک و 373 پروژه در مرحله اجرا و 56 پروژه در مرحله 
تجهیز و بهره برداری هستند و پروژه های فعال اصفهان 

در مجموع۴۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارند.
بخش  بسیاری از سرمایه هر شهر به اجرای پروژه هاي 
عمراني و زیربنایي اختصاص دارد و موفقیت در اجراي 
پروژه هاي عمراني یکي از شاخصه های رشد و توسعه 
شهر محسوب مي شود. تاخیر، كندي و عدم پیشرفت 
در پروژه هاي عمراني شهري سبب می شود مدیریت 
شهري پایدار محقق نشود و این امر نشان  از  وجود موانع و 
مشکلات ریشه ا ي در اجراي طرح هاي ارزشمند شهري 
دارد و بازسازي و توسعه فضاي شهري را تهدید می كند   
كه از آن مي توان به عنوان بحران پروژه هاي عمراني نام 
برد. بیشترین معضلي كه پروژه هاي بزرگ با آن مواجه 
هستند، تاخیر در فازهاي مختلف و در نهایت پایان كار 
پروژه است. اگر طرح هاي بزرگ عمراني موفق مطابق 
زمان و هزینه هاي پیش بیني شده تکمیل و راه اندازي 

نشوند، شهر با مشکلات بسیاری مواجه می شود.
در اصفهان اكنون1۲۰۰ پروژه در 15 منطقه شهر فعال 
هستند كه كنترل و مدیریت آنها برای متوقف نشدن 
توسعه شهری اصفهان از اهمیت برخوردار است و این 
پروژه ها باید رصد شوند تا شاهد پروژه های نیمه تمام و 

بلاتکلیف در شهر نباشیم. 

  برنامه ریزی كمیته های نظارتی ش�ورا برای 
رصد پروژه ها 

رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان با تاكید بر رصد 
پروژه های عمرانی شهر اصفهان خواستار  برنامه ریزی 
كمیته های نظارتی شورای اسلامی شهر اصفهان برای 
بررس��ی و رصد پروژه های عمرانی مناط��ق و كنترل 

پروژه ها شد.
مهندس رضا امینی تاكید كرد: باید بر اجرای پروژه ها 
نظارت ش��ود تا با تاخیر در اجرای آنها مواجه نباشیم و 
پروژه ها بر اس��اس زمان بندی تعیین شده به بهره برداری 
برس��ند. سرپرس��ت مدیریت برنامه ری��زی و بودجه 
ش��هرداری اصفهان با بیان اینکه مدیریت پروژه های 
شهری یکی از وظایفی است كه بر عهده این  مدیریت 
 می باشد، كه چهارسال است  فعالیت خود را آغاز كرده،

عنوان كرد: مدیریت پروژه ها زمانی اهمیت می یابد، كه  

اقدامات مورد نیازشهر،  بر اساس برنامه عملیاتی مشخص 
 می ش��ود و بودجه تخصیص می یابد و اجرای پروژه ها  

آغاز می شود.

    فعالیت های متع�دد و متنوع 
در شهر مدیریت می شود

فردوانی گفت: هدف مدیریت برنامه ریزی 
و بودجه شهرداری اصفهان، زمان بندی 
و مدیریت كردن فعالیت های متعدد و 
متنوعی است  كه در شهر انجام می شود.

وی ب��ا تعری��ف پ��روژه ب��ه عن��وان 
مجموع��ه ای از فعالی��ت ه��ا ب��رای 
دس��تیابی ب��ه هدف��ی خ��اص  اظهار 
داش��ت: مبحث مدیریت پ��روژه به دو 
 بخش برنام��ه ریزی و كنترل تقس��یم

می شود و در برنامه ریزی هدف تعیین 
توالی انج��ام فعالیت هاس��ت و در فاز 
كنترل با در نظر گرفتن زمان مورد نیاز، 
 فعالیت ه��ا رصد و س��اماندهی وتلاش 

می ش��ود در فضای كنترل پروژه در اجرای پروژه های 
شهری تعادل ایجاد شود. 

به گفته سرپرس��ت مدیری��ت برنامه ری��زی و بودجه 
ش��هرداری اصفهان در گزارش ه��ای مدیریت پروژه 
وضعیت فعلی هر پروژه و وضعیت برنامه ریزی آن مورد 

توجه قرار می گیرد.
فردوانی با بیان اینکه پروژه های شهری  در حوزه های 
پژوهشی، فناوری اطلاعات و عمرانی، كنترل و مدیریت 
می شوند، عنوان كرد: پروژه های عمرانی به سه بخش؛ 
پروژه های عمرانی شاخص، مشاركتی و مناطق تقسیم 

می شود. 

  ابلاغ برنامه زمان بندی پروژه ها قبل از سال 
جدید

 وی گف��ت: هر س��ال زمانی ك��ه بودجه ش��هر تدوین 
و  برنامه زمان بندی پروژه ها مشخص می شود و قبل از 
اینکه به سال جدید وارد شویم؛ دی ماه، بودجه شهرداری 

و پس از آن زمان بندی اجرای پروژه ها ابلاغ می شود. 

  كنترل، مش�كلات پی�ش روی پ�روژه های 
شهری را شناسایی می كند

سرپرس��ت مدیریت برنامه ریزی و بودجه ش��هرداری 
اصفهان گفت:  بر اساس زمان بندی، هر ماه پروژه های 

ش��اخص عمرانی و  پروژه های عمرانی  مناطق كنترل 
 می شوند و با كنترل های انجام شده، مشکلات پیش روی

پروژه های شهری شناسایی و حل می 
شود .

به گفته  فردوانی برای هر پروژه، فازهای 
 متعددی تعریف می ش��ود و طراحی،

تملک، احداث و تجهی��ز و بهره برداری 
فازهای متعدد یک پروژه هستند.  

   56 پ�روژه در مرحله تجهیز و 
بهره برداری

سرپرس��ت مدیری��ت برنام��ه ریزی و 
بودجه ش��هرداری اصفهان ب��ه اجرای 
زمان بن��دی ش��ده1۲۰۰پروژه فعال 
 در 15منطقه ش��هر اش��اره كرد و گفت:

6۰۰ پروژه اصفهان در مرحله قبل اجرا 
در ف��از بررس��ی و مطالعات،تصویب و 
طراحی و177 پروژه در مرحله  تملک 
و 373 پروژه در فاز اج��را و 56 پروژه در 

مرحله تجهیز و بهره برداری هستند.  
فردوان��ی گف��ت:  در بودج��ه س��ال 9۴ ب��رای حوزه 
عمرانی1۰۰۰ میلیارد تومان بودجه نقدی 1۰۰۰میلیارد 
تو مان بودجه  غیر نقدی اختصاص یافته اس��ت و اگر 
بتوانیم 1۰ در صد در زمان ش��روع و زمان بندی پروژه 
بهره وری را افزایش دهیم، م��ی توانیم به اجرای پروژه 
 كمک كنیم و اق��دام موث��ری در مدیری��ت هزینه ها

 داشته باشیم.

  گام اول، مدیریت زمان
سرپرس��ت مدیریت برنامه ریزی و بودجه ش��هرداری 
اصفهان گفت كه در گام اول در چند سال اخیر مدیریت 
زمان پروژه ها مو رد توجه قرار گرفته و حركت های خوبی 

در این زمینه انجام شده است.

  گام دوم و سوم، مدیریت هزینه و كیفیت 
فردوانی گفت: در افق آینده، مدیریت هزینه و كیفیت در 
 برنامه قرار گرفته و امید است بتوانیم با مدیریت زمان،

 گام های  بعدی را برای مدیریت هزینه و كیفیت پروژه ها 
برداریم. 

سرپرس��ت مدیریت برنامه ریزی و بودجه ش��هرداری 
اصفهان معتقد اس��ت: مطالعات قبل از اجرای پروژه و 
حتی طراحی ها كمک می كند كه پروژه با دید بازتری 

شناسایی شود و در اجرا  با مشکل مواجه  نشود. 
به گفته وی، تعامل با  ذینفعان پروژه، مش��خص شدن 
محدوده پروژه و طراحی آن با نگاه دقیق تر، صحیح تر 
و مناسب تر سبب می شود، زمانی كه به عرصه اجرا وارد 
می شویم با مشکل مواجه نشویم، و پروژه ای نیمه تمام 
و بلاتکلیف باقی نماند و زمانی كه پروژه اجرا شد، با یک 

انحراف قابل قبول به اتمام برسد. 
فردوانی تعامل با ذینفعان كلیدی در شهر و شهروندان 
 را با اهمیت دانست و گفت:  باید بتوانیم محدوده پروژه را 
به گون��ه ای تعیین كنیم كه در اجرا با  مش��کل مواجه 
نش��ویم واگر ش��هروندان در زمینه پروژه هایی كه در 
 شهر اجرا می شود، نظراتی دارند، نظرات آنها در اجرای 

پروژه ها مورد توجه قرار بگیرد. 
سرپرس��ت مدیریت برنامه ریزی و بودجه ش��هرداری 
اصفهان تاكید ك��رد:  زمان بندی  در اج��رای پروژه ها 
از این نظر اهمیت م��ی یابد،كه با اجرای پ��روژه، باید 
خدماتی به شهروندان ارائه ش��ود و اگر پروژه دیرتر به 
بهره برداری برسد، آثار زیانباری  برای شهر و شهروندان 

ایجاد می كند.  
وی گفت:  به عن��وان مثال قرار اس��ت خیابانی احداث 
شود كه سرعت س��فر را افزایش دهد و با استفاده از آن 
شهروندان سریع تر به مقصد برسند و مصرف سوخت را 
كاهش دهد، اما وقتی این خیابان  دیرتر به بهره برداری 

رسید، بهره وری آن كاهش می یابد.
 

  خیابان صاحب رو ضات در منطقه 1, 87 درصد 
پیشرفت فیزیكی

فردوانی به پروژه های فعال در مناطق 15 گانه ش��هر 
اصفهان اشاره كرد و گفت: خیابان صاحب رو ضات در 
منطقه1 ،87 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و خیابان ادامه 
اردیبهشت حد فاصل مسجد سید تا طالقانی 8۰ درصد 

پیشرفت فیزیکی داشته است. 

  خیاب�ان بازارچ�ه در منطق�ه4, 32 درصد 
پیشرفت فیزیكی 

سرپرس��ت مدیریت برنامه ریزی و بودجه ش��هرداری 
اصفهان اعلام كرد:  خیابان بازارچه كه  یکی از پروژه های  
فعال منطقه ۴ است و 3۲ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

   پردیس فرهنگی خانواده در منطقه 12, 33 
درصد پیشرفت فیزیكی

  فردوانی گفت: پردیس فر هنگی خانواده یکی از پروژه های
 فعال  منطق��ه 1۲ اس��ت  ك��ه 33 درصد پیش��رفت

 فیزیکی دارد.

   پارك ش�هری و زمین رو  باز  ورزشی منطقه
 14, 90 درصد پیشرفت فیزیكی

سرپرس��ت مدیریت برنامه ریزی و بودجه ش��هرداری 
اصفه��ان عنوان ك��رد: در منطقه 1۴ پارک ش��هری و 
زمین رو باز ورزشی در انتهای 1۰متری سلمان در حال 
اجراس��ت كه این پروژه 9۰ درصد پیش��رفت فیزیکی 

داشته است. 

  1200 پ�روژه اصفه�ان پیش�رفت فیزیكی 
40 درصدی دارند

وی گفت:1۲۰۰ پروژه  فعال اصفهان اصفهان در حدود 
35 تا ۴۰ درصد پیش��رفت فیزیکی دارند و امید است 
 تا پایان س��ال بتوانیم به اهداف تعیین ش��ده بر اساس 

زمان بندی دست یابیم. 
 فردوانی با بیان اینک��ه پروژه هایی كه برای س��ال 9۴ 
زمان بندی شده است، به این معنی نیست كه در سال 
9۴ به پایان می رس��ند، عنوان كرد: مدت زمان اجرای 
بسیاری از پروژه ها بیش از یکسال است و پروژه هایی كه 
پیشرفت فیزیکی7۰ تا 8۰ درصدی دارند تا پایان سال به 

بهره برداری می رسند . 

مقابله با بحران پروژه هاي عمراني 

1200 پروژه شهر رصد می شود 

اخذ مصوبه شوراي ترافیک قبل از اجراي طرح هاي ترافیكی 
معاون هماهنگي امور  عمراني استانداري اصفهان تاکید کرد:

600پروژه 
اصفهان  در 

مرحله قبل اجرا 
،177 پروژه در 
مرحله  تملک 
و 373 پروژه 
درمرحله اجرا 
و 56 پروژه در 
مرحله تجهیز 
و بهره برداری 

هستند

خوانندگان س��تون صدای ش��هروند می توانند برای بیان معضلات 
ش��هری همه روزه با ش��ماره تلفن 32218182 تماس بگیرند یا با 

پیامک  3000483088  مشکلات خود را با ما در میان بگذارند. 

0913---- 849  
ورودی ناژوان از سمت خیابان وحید به دلیل پیچ و تقاطعی كه دارد با 
مشکل روبرو است. این ورودی دید خوبی ندارد و تابلویی كه در ابتدای 
 این ورودی وجود دارد، از دور مشخص نیست و سرنشینان  خودروها،

هنگامی كه به این پیچ می رس��ند، این تابلو را می بینند. مسوولان 
شهری اگر قبل از ورودی این پیچ و در ابتدای خیابان وحید این تابلو 
را نصب كنند، بسیار خوب است. از مدیران شهر می خواهیم به این 

مشکل  رسیدگی كنند.

0935---- 489  
تعداد اتوبوس های باقوشخانه- انقلاب و بالعکس با توجه به تعداد  بسیار 
 شهروندانی كه از این خط اس��تفاده می كنند،كم است. گاهی دیده 
می شود كه پنج اتوبوس خط صفه- ملک شهر می آید تا یک دستگاه 
اتوبوس باقوش��خانه- انقلاب بیاید. در خبر گذش��ته مسوول روابط 
عمومی اتوبوسرانی گفته بود كه بر اساس توازن جمعیت اتوبوس ها  
تو زیع می شود، ولی به نظر می رسد كه جمعیت این دو مسیر یکسان 
 است. مس��وولان این موضوع را بار دیگر پیگیری كنند تا مسافران با 

سردرگمی روبرو نشوند.

0913--- -759  
چند فروش��گاه مواد غذایی در ابتدای خیابان س��په به سمت میدان 
امام)ره( وجود دارد. این فروشگاه ها نظافت لازم را رعایت نمی كنند، در 
حالی كه این قسمت ورودی میدان امام)ره( است و باید تمیز و آراسته 
باشد. مواقعی كه مسافران و توریست ها زیادتر هستند، این موضوع 

بیشتر آشکار می شود  و باید به صورت ویژه توجه كنیم. 

0936---- 598  
خیابان امام خمینی)ره( با وجود دوبانده بودن برای تردد ماش��ین ها 
بسیار شلوغ است و ماشین هایی كه از ابتدای امام خمینی)ره( وارد 
باندها می ش��وند گاهی مردد هس��تند كه از بالا برون��د یا پایین كه 
این موضوع سبب  تصادف می ش��ود. برخی از سرنشین ها به دلیل 
 اینکه س��رعت بالایی دارند و به این موضوع هم توجهی ندارند باعث 
تصادف های كوچک و بزرگ می شوند. برای رسیدگی به این موضوع 
آنها باید به قوانین توجه كنند، تا از احتمال بروز تصادف جلوگیری شود 
و مسوولان شهری هم با نهادن میخکوب ها قبل از رسیدن به این دو 

باند خیابان از وقوع تصادف ها جلوگیری كنند.

0913----791  
 ابتدای خیابان ولی عصر چند مغازه پرنده فروشی وجود دارد و هنگامی 
كه شهروندان از آن قسمت تردد می كنند، بوی نامطبوعی به مشام 
 می رسد. برخی از فروشنده ها به موضوع نظافت در این محل اهمیت

 نمی دهند و همچنان به كار خود ادامه می دهند. 

گزارش روز
گروه شهر

صدای شهروند
گروه شهر
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پرداخت مستمری بگیران 
یک روز هم تاخیر نداشته است! 

اصل خبر: س�ید تقی نوربخش، مدیرعامل س�ازمان تامین 
اجتماعی در آیین آغاز عملی�ات اجرایی درمانگاه تخصصی 
حضرت ابوالفضل )ع( شهرستان آران وبیدگل گفت: پرداخت 
مستمری توسط این سازمان در دولت تدبیر و امید حتی یک 

روز هم به تاخیر نیفتاده است.
گذر و نظر: بعضي مواقع انجام وظايف روزمره يك سازمان چنان در 
گير و دار منازعات و كشمكش هاي سياسي قرار مي گيرد كه مسوولان 
ارشد آن سازمان فراموش مي كنند وظايف ذاتي آنها چه بوده است و 

منتي بابت ارائه آن وظايف به مردم ندارند.
آقاي مدي��ر عامل فرمودند كه پرداخت مس��تمري س��ازمان تامين 
اجتماعي حتي يك روز عقب نيفتاده است. در اينكه پرداخت حقوق 
مس��تمری بگيران و تامين درمان از مهم ترين وظايف اين س��ازمان  
است، شكي نيست و اين موضوعي  نيست   كه سازمان تامين اجتماعي 
بخواهد در آن مماشات كند، اما به واقع آيا پرداخت حق تامين اجتماعي 
در طول 30 سال توسط مستمري بگيران يك روز عقب افتاده است 
 كه امروز ش��اهد به تعويق افتادن پرداخت آن به مس��تمري بگيران

 باش��يم؟ همان طور كه مي داني��م، عدم پرداخت چن��دروزه حقوق 
تامين اجتماعي توسط مس��تمري بگيران موجب مشكلات عديده 
در نحوه بازنشستگي و دريافت مس��تمري خواهد شد، پس مي توان 
به مديرعامل محترم گوش��زد كرد كه اگر پرداخت مستمري بگيران 
تامين اجتماعي يك روز به تعويق نيفتاده است، از طرفي هم پرداختي 
مستمري بگيران در طي 30 سال زحمت به  سازمان تامين اجتماعي  
به موقع پرداخت شده و اين موضوع امري دو طرفه است. در حال حاضر 
بازنشستگان با مشكلات مختلفي مواجه هستند، به طوري كه درصد 
بالايي از اين افراد به دليل كافي نبودن حقوق و مزاياي دريافتي نمي توانند 
از عهده تامين هزينه هاي زندگي خود برآيند؛ با تاكيد بر اينكه افزايش 
حقوق بازنشستگان در سال جاري كمتر از نرخ تورم بوده است. در حال 
حاضر سازمان تامين اجتماعي به ميانسالي رسيده، به طوري كه منابع 
و مصارف سازمان به هم ريخته و تنها دليل اين موضوع، تعهداتي است 
كه دولت بر عهده سازمان گذاشته، اما بدهي هاي خود را نيز به تامين 
اجتماعي پرداخت نكرده است. با سخنان جديد نوربخش، اين ذهنيت 
براي مخاطبان ايجاد مي شود كه وضعيت سازمان بايد روبه بهبود باشد، 
اما به هر حال پرداخت مستمري بازنشستگان سر موقع و بدون تاخير 
امري نيست كه مديرعامل محترم اين سازمان عريض و طويل آن را 

جزء افتخارات خود بداند!

صرفا جهت يادآوري
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گروه خبر

دوازدهمين كنفرانس بين المللي استراتژي هاي 
 موفقيت ف��ولاد جهان ب��ا حضور ب��زرگ ترين
س��خنراني ب��ا  و  جه��ان   فولادس��ازان 

دكت��ر به��رام س��بحاني، رييس هي��ات مديره 
 انجمن توليدكنندگان فولاد ايران و مديرعامل 

فولادمباركه در شهر استامبول تركيه برگزار شد.
 دراين كنفرانس، دكتر بهرام س��بحاني طي سخناني 
با موضوع »چشم انداز فولاد ايران« به تبيين وضعيت 
حال و آينده فولاد اي��ران، روند روبه رش��د توليد اين 
محصول در س��ال هاي 2005 ت��ا 2014 و همچنين 
ظرفيت هايي كه براي سرمايه گذاري و افزايش توليد 

فولاد در كشور ايران موجود است، پرداخت.
 وي ضمن تش��ريح اي��ن ظرفيت ه��ا گف��ت: در ايران 
16 معدن س��نگ آه��ن با ظرفي��ت4/5 ميلي��ارد تن 
موجود اس��ت كه مه��م ترين آنه��ا در مرك��ز و آماده 
استخراج و بهره برداري هس��تند. رييس هيات مديره 
انجم��ن توليدكنندگان ف��ولاد ايران با تاكي��د بر لزوم 
اجراي طرح هاي توس��عه صنعت ف��ولاد ايران تصريح 
كرد: كش��ور پهن��اور ايران ي��ك ميلي��ون و 684هزار 
كيلومت��ر مربع مس��احت و 80 ميليون نف��ر جمعيت 
دارد ك��ه از اين مي��زان جمعيت، ح��دود 27 ميليون 
نفر نيروي انس��اني ج��وان و تحصيلكرده و متوس��ط 
س��ن آنها 28 س��ال اس��ت، بنابراين با توجه به معادن 
 غن��ي و وجود نيروي انس��اني خ��لاق و ج��وان انتظار 
مي رود كه اي��ران در بين 10 توليدكنن��ده برتر فولاد 
دنيا قرار داشته باشد. س��بحاني در ادامه سخنان خود 
خاطرنشان كرد: رتبه بندي جهاني توليدكنندگان فولاد 
در دنيا نش��ان مي دهد، در حال حاضر اي��ران در رتبه 
چهاردهم قرار دارد. وی افزود: ايران تا 10سال آينده با 

اجرايي كردن پروژه هاي در دست اقدام و جهش توليد 
از 20 ميليون تن فعلي به 55 ميليون تن، رس��يدن به 
رتبه هش��تم را در برنامه خود قرار داده است. سبحانی 
افزود: انتظار مي رود در 10سال آينده با توجه به پروژه 
هاي در دس��ت اقدام، ظرفيت كنسانتره سنگ آهن به 
65 ميليون ت��ن، ظرفيت موجود گندله س��ازي از 21 
ميليون تن فعلي به 62 ميليون تن، آهن اسفنجي به 67 
ميليون تن و در بخش فولاد خام به 50  تا 55 ميليون 
تن ارتقا يابد.  رييس هيات مديره انجمن توليدكنندگان 
فولاد ايران با اشاره به آمارهاي موجود، سهم ايران را در 
 توليد فولاد خام در منطقه خاور ميانه و ش��مال آفريقا 
80 درصد خواند و تصريح كرد: اين در حالي اس��ت كه 

اكثر توليدكنن��دگان در اين منطقه ني��ز توليدكننده 
مقاطع فولادي هستند. مديرعامل فولادمباركه بخش 
ديگري از س��خنان خود را به معرفي و بي��ان عملكرد 
ش��ركت فولاد مباركه اختص��اص داد و گف��ت: گروه 
فولادمباركه اصفهان كه از كارخانه های فولاد مباركه، 
فولاد هرمزگان جنوب و فولاد سبا تشكيل شده است، 
هم اكنون توليد50 درصد فولاد ايران را برعهده دارد، 
بنابراين براي حفظ اين س��هم بازار، در برنامه ميان مدت 
خود دس��تيابي به تولي��د 12ميليون ت��ن و در برنامه 
بلندمدت، تولي��د 25 ميليون تن را مد نظ��ر قرار داده 
است. وي خاطرنشان كرد: توليد و مصرف فولاد ايران 
از سال 2005 تا 2014 روند رو به رشدي داشته است، 

ولی در سال هاي اخير مصرف و ساخت و ساز به دليل 
ركود كاهش يافته كه س��هم مص��رف مقاطع فولادي 
 40 درصد و حدود 60 درصد نيز مربوط به محصولات

تخت است.

  فولاد مبارک�ه رکورد مي زن�د و بزرگ ترین 
شرکت بورس مي شود

س��بحاني در مورد آخري��ن وضعي��ت فولادمباركه در 
ب��ورس گف��ت: فولادمباركه مج��وز افزايش س��رمايه 
2ه��زارو 500 ميلياردتومان��ي از دو مح��ل را دريافت 
كرد تا ضم��ن ركورد ش��كني به بزرگ ترين ش��ركت 
 بورس تبديل ش��ود. وي افزود: ش��ركت فولادمباركه

كه با عرضه اولي��ه س��هام در 21 بهم��ن 85، دومين 
ش��ركت مش��مول اصل 44 حاضر در بورس به ش��مار 
مي رود، ت��ا مدت ها عن��وان دار بزرگ ترين ش��ركت 
از لحاظ س��رمايه اس��مي و ارزش روز بازار ب��ود، اما با 
حضور ساير ش��ركت هاي بزرگ، اين عنوان به ديگران 
 رس��يد. س��بحانی تصريح كرد: بعد از مدت ها، شرايط 
بازپس گيري اين عنوان فراهم شده است تا ضمن ثبت 
ركوردي جديد، »فولاد« به بزرگ ترين بنگاه بازار سهام 

ايران تبديل شود. 
 مديرعام��ل فولادمبارك��ه  ادام��ه داد: اي��ن ش��ركت 
هم اكنون با سرمايه اسمي 5 هزار ميليارد توماني بعد 
از دو بانك صادرات و پاسارگاد، سومين شركت از نظر 
س��رمايه اس��مي و با ارزش روز بازار 6.9 هزارميليارد 
توماني، رتبه 15 بزرگ ترين را از لحاظ ارزش روز دارد.

در اين ميان سازمان بورس مجوز افزايش سرمايه 2هزار 
و 500 ميليارد توماني فولادمباركه را صادر كرد تا بعد از 
برگزاري مجمع فوق العاده، اين شركت با سرمايه اسمي 
7.5 هزار ميلياردتوماني، در رتبه اول شركت هاي بورسي از 
لحاظ سرمايه اسمي قرار گيرد. تاكنون حداكثر سرمايه 
اس��مي ش��ركت هاي حاضر در بازار 5.7 هزار ميليارد 
تومان و مربوط به بانك صادرات است كه با نهايي شدن 
افزايش سرمايه »فولاد« ركورد تازهاي در ميزان سرمايه 

اسمي بنگاه ها ثبت مي شود.
به هرحال اين تامين مالي سنگين از دو محل مطالبات 
و آورده نق��دي 2 ه��زار ميليارد توماني س��هامداران و 
سود انباشته 500 ميليارد توماني انجام و صرف اجرا و 
تكميل طرح توسعه كنسانتره و گندله سازي سنگان، 
 مشاركت در افزايش سرمايه گل گهر و جبران مخارج 

سرمايه هاي انجام شده مي شود.

س��ومين نشس��ت كارگروه تخصصی در راستای 
افزايش س��واد رس��انه ای و تبادل نظر و تعامل با 
دس��تگاه های اجرايی با موضوع » آسيب شناسی 
تلفن همراه و ارتباطات فض��ای مجازی« با حضور 
محمد حس��ن كامران نماينده م��ردم در مجلس 
شورای ش��هر، مس��وولان و اصحاب رس��انه در مجتمع 
فرهنگی هنری فرشچيان برگزار شد. عضو شورای نظارت بر 
مطبوعات كشور و نماينده مردم اصفهان در مجلس شورای 
اسلامی با اش��اره به نبود س��اماندهی در فضای مجازی، 
 گفت: ناهماهنگی دس��تگاه ها در فضای مج��ازی و نبود  
برنامه ريزی در اين فضا مخاطب را به قهقهرا می كشاند.  
كامران افزود: تحليل نشدن مطلوب برنامه ها و محتواهای 
 فضای مجازی ما را در مقابل دش��من با شكس��ت مواجه 
می كند. وی از اختصاص بودجه سال 95 برای توليد برنامه 

در فضای مجازی خبر داد و گفت: در برنامه ششم توسعه 
اين موضوع با اهميت و جديت بيشتری دنبال می شود. 

  نقش سرنوش�ت ساز رس�انه ها در رسیدن به 
همدلی و همزبانی دولت و ملت

در ادامه اين نشست سيد محمد قلمكاريان، مدير مجتمع 
فرهنگی هنری فرش��چيان با بيان اينكه امسال از سوی 
مقام معظم رهبری سال همدلی و همزبانی دولت و ملت 
نامگذاری شده است، به نقش سرنوشت ساز رسانه ها در 
رسيدن به همدلی و همزبانی دولت و ملت اشاره كرد. سيد 
عماد الدين فرش��ته نژاد، از نماينده های سازمان تنظيم 
مقررات و اعتبارات راديو يكی ديگر از ميهمانان اين نشست 
با بيان اينكه فرهنگ س��ازی راهكار اصلی برای استفاده 
از فضای مجازی است، اظهار داش��ت: متاسفانه خوراک 

مناس��بی برای فضای مجازی نداريم و برای اين موضوع 
تلاشی نشده است. وی با اشاره به اينكه استفاده نامطلوب 
از تكنولوژی های جديد باعث ناهنجاری هايی در جامعه 
 شده است، اذعان داشت: فرهنگ سازی برای استفاده از 
برنامه های مختلف فضای مجازی باعث ش��ده تا افراد با 

هدفمندی وارد اين فضاها شوند. 
سرهنگ شهرياری، رييس مركز اطلاع رسانی فرماندهی 
انتظامی استان اصفهان، يكی ديگر از ميهمانان اين نشست 
به تاثير رسانه ها در زندگی افراد اشاره كرد و اذعان داشت: 
امروز رسانه ها گروه مرجع هستند، در حالی كه در گذشته 
پدربزرگ ه��ا و مادربزرگ ه��ا گروه های مرج��ع بودند. 
سرهنگ شهرياری با بيان اينكه خانه ها حالت خوابگاه پيدا 
كرده است، گفت: تلويزيون و فضای مجازی خانواده ها را از 
هم دور كرده است. وی با بيان اينكه توجه والدين به سبب 

ورود به فضای مجازی به فرزندان كمرنگ ش��ده اس��ت، 
 اضافه كرد: 50 درصد خانواده ها در پنج سال آينده متوجه 
می شوند كه فرزندانشان معتادند و والدين علت اصلی اعتياد 
فرزندان هستند. وی با اشاره به اينكه ارتباط كلامی بين 
خانواده ها از بين رفته است، ادامه داد: طبق آمار در هر 24 
ساعت، خانواده ها 16 دقيقه با يكديگر صحبت می كنند. 
وی با بيان اينكه رسانه ها باعث به وجود آمدن شكاف نسلی 
بين خانواده ها شده اند، تاكيد كرد: خانواده ها بايد فاصله 

ارتباطی با فرزندان را كاهش دهند.

  کلاهبرداران حرفه ای وارد فضای مجازی شدند
رييس مركز اطلاع رس��انی فرماندهی انتظامی اس��تان 
اصفهان با اشاره به آسيب های استفاده از فضای مجازی 
گفت: در زمان گذش��ته كلاهبرداران حرفه ای در قالب 

ش��ركت های هرمی وارد عمل می ش��دند، اما امروز از 
 طريق فضای مجازی به اعمال ناشايس��ت خود دس��ت 

می زنند. 
ميهمان ديگر اين نشس��ت محمد رض��ا قنبری، معاون 
پيشگيری از وقوع جرم دادستانی استان اصفهان با اشاره 
به هدفمند بودن بازی هايی كه در فضای مجازی ساخته 
می شود،گفت: بايد به كودكانمان بياموزيم فضای مجازی 
مكان مناسبی برای برقراری ارتباط با ديگران نيست. وی 
به تبديل تهديدها به فرصت ها اشاره كرد و اظهار داشت: 
سوادرس��انه ای بايد در جامعه افزايش پيدا كند. قنبری 
با اشاره به اينكه سوادرس��انه ای در جامعه مورد غفلت 
است، تصريح كرد: ما در موضوع مقابله با جرائم سايبری 
 جزء نخستين كشورها هستيم، اما برای فرهنگ سازی 

سوادرسانه ای در جامعه تلاشی نكرده ايم.

 با اخذ مجوز افزايش سرمايه 2هزار و 500 ميليارد توماني؛

فولاد مبارکه در بورس رکورد مي زند

در کارگروه تخصصی افزايش سواد رسانه ای بيان شد؛

ورود کلاهبرداران حرفه ای به فضای مجازی
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انتقال آب اصفهان به رفسنجان
  خلاف است 

رييس مجمع نمايندگان اس��تان اصفهان گفت: ط��رح انتقال آب 
اصفهان به رفسنجان برخلاف مصوبات 9 ماده ای زاينده رود است.  
حجت الاسلام ناصر موس��وی لارگانی در گفت وگو با تسنيم اظهار 
داشت: اين انتقال و برنامه های آن مربوط به گذشته است كه البته 
نمايندگان با اين كار مخالفت كرده اند. وی افزود: من نيز به وزير نيرو 
در اين باره تذكر داده ام كه استان اصفهان دچار خشكسالی شده و با 
مشكلات زيادی روبرو است و اجازه نمی دهيم آب از اصفهان خارج 
شود. رييس مجمع نمايندگان اس��تان اصفهان تصريح كرد: اما در 
اين ميان نكته ای كه بايد ذكر كنم، اين اس��ت كه نفوذ در دولت و 
دس��تگاه ها وجود دارد. زمان دولت اصلاحات آب اصفهان را به يزد 
انتقال دادند و در ح��ال حاضر هم با توجه ب��ه اينكه اصفهان دچار 
خشكسالی است، آب موجود برای اصفهان مورد نياز است. وی بيان 
كرد: بايد مسوولان و نمايندگان دست به دست هم دهند و از انتقال 

آب جلوگيری كنند و اجازه ندهند اين اتفاق بيفتد.

خسارت میلیاردی بارش ها  به عشایر
معاون امور عشاير استان اصفهان گفت: بارندگی های نابهنگام سال 
جاری 2 ميليارد و 400 ميليون تومان خسارت به عشاير استان اصفهان 
وارد كرده است. محسن اس��فندياری در گفت وگو با مهر با اشاره به 
ورود ساليانه 54 هزار نفر عشاير به استان اصفهان، اظهار داشت: اين 
عشاير در دو فصل ييلاق و قشلاق وارد استان اصفهان می شوند. وی با 
 بيان اينكه 27 هزار نفر عشاير قشقايی و 24 هزار نفر عشاير بختياری 
هر س��اله از 15 تا 20 ارديبهش��ت ماه وارد اس��تان می شوند، اضافه 
كرد: عشاير قشقايی در شهرهای سميرم، شهرضا و دهاقان مستقر 
می شوند.معاون امور عشاير استان اصفهان با بيان اينكه عشاير بختياری 
استان اصفهان نيز در شهرستان های فريدونشهر و چادگان اسكان 
 می يابند، اضافه كرد: عشاير بختياری و قشقايی استان اصفهان دارای

يك ميليون راس دام هس��تند. وی با بيان اينكه عش��اير قشقايی و 
بختياری استان اصفهان در 1/5 ميليون هكتار از اراضی استان اصفهان 
استقرار می يابند، اظهار داشت: خوشبختانه در سال جاری تخلفات اين 
عشاير به حداقل رسيده است. اسفندياری ادامه داد: عشاير بختياری و 
قشقايی استان اصفهان از 20 شهريور تا آخر مهرماه از استان اصفهان 

به استان  های جنوبی كوچ می كنند.

اخبار کوتاه
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    با پايان يافتن فصل تابستان و نزديك شدن به زمان 

دی
 اس

ين
كشت پاييزه كشاورزان استان اصفهان، زمزمه های حس

بازگش��ايی دوباره زاين��ده رود در رس��انه ها و بين 
شهروندان اصفهانی شنيده می شود. هر چند بنا بر 
ماده 9 مصوبه معروف به مصوبه 9 ماده ای ش��ورای 
 عالی آب و دس��تور رييس جمه��ور قرار ب��ود زاينده رود 
به صورت هميشگی و حداقلی جريان داشته باشد، اما كمبود 
آب برای كش��ت پاييزه كشاورزان باعث ش��د تا اين رود از 
 اواسط مرداد ماه عملا خشك ش��ود. زاينده رود كه زمانی 
 پرآب ترين رودخانه دائمی منطقه مركزی كشور به شمار 
می رفت، اين روزها حال خوشی ندارد. خشكسالی، تغييرات 
اقليم، بازگذاری بيش از اندازه و مديريت چندگانه از سراب تا 
پاياب، رمقی برای اين رود باقی نگذاشته است. اصفهان زيبا 
در اين گزارش آخرين وضعيت نبض حياتی استان را از زبان 

معاون حفاظت و بهره برداری شركت آب منطقه ای اصفهان 
و رييس انجمن صنفی كشاورزان استان اصفهان جويا شد.    
 علی بصيرپ��ور، معاون حفاظ��ت و بهره برداری ش��ركت 
آب منطقه ای اصفهان در گفت وگو با اصفهان زيبا ضمن 
اشاره به اينكه ميزان موجودی آب پشت سد زاينده رود در 
مقايسه با ذخيره سال گذشته تغييری نداشته است، گفت: 
با وجود اينكه ميزان بارندگی استان نسبت به سال گذشته 
كاهش داش��ته، اما بارش در حوزه سد بيشتر از سال پيش 
بوده و هم اكنون ميزان آب حدود 435ميليون متر مكعب 
است. بصير پور تامين نياز كشت پاييزه كشاورزان را دليل 
قطع جريان آب در بس��تر رودخانه عنوان ك��رد و افزود: با 
موافقت رييس جمهور، قرار شد كه آب از اواسط مردادماه 
جريان نداشته باشد. وی با بيان اينكه طی يك ماه آينده در 
 مورد جزئيات آزادس��ازی آب كشت پاييزه تصميم گيری 

می شود، خاطرنشان كرد: به احتمال زياد مانند سال گذشته 
 آب از اواس��ط آبان ماه به مدت حداكثر يك ماه رهاسازی

می شود. بصيرپور ادامه يافتن جريان آب در بهار سال آينده 
را منوط به بارش های نيم س��ال دوم عن��وان كرد و گفت: 
 در اين خصوص نمی توان تصميم گيری كرد  و  بايد منتظر  

بارش های پاييز و زمستان بود.
 وی در پاس��خ به چگونگی تصميم گيری در مورد توزيع 
 آب اظهار داش��ت: برنامه توزي��ع آب در ابتدا در ش��ركت 
آب منطقه ای اصفهان تهيه و سپس در شورای هماهنگی 

حوضه آب زاينده رود تاييد و اجرايی می شود.   
معاون حفاظت و بهره برداری شركت آب منطقه ای اصفهان 
با تاكيد بر وجود برداشت های غير مجاز از زاينده رود افزود: 
اين برداشت تنها در اس��تان چهارمحال و بختياری انجام 
نمی شود، بلكه در استان اصفهان نيز شركت آب منطقه ای 

با شناس��ايی چاه های غيرمجاز از طريق محاكم قضايی با 
متخلفان برخورد می كند. 

بصير پور در پاس��خ به اين سوال كه ش��ركت آب منطقه ای 
 برای مناس��ب س��ازی و س��اماندهی بس��تر رودخانه چه

پيش بينی هايی در نظر گرفته است، گفت: برای بخش هايی 
از رودخانه برنامه هايی در نظر گرفته شده كه فعلا به دليل 

مشكل تامين اعتبار، اجرايی نشده است.
وی در ادامه صحبت های خود افزود: مناس��ب س��ازی و 
س��اماندهی بس��تر رودخانه توسط ش��هرداری ها و دفتر 
مهندسی رودخانه شركت آب منطقه ای در قالب آزادسازی 
 حريم رودخانه، س��احل س��ازی و حذف بنده��ا صورت 

می گيرد.
معاون حفاظت و بهره برداری شركت آب منطقه ای اصفهان 
در پاي��ان در خصوص تدابير ش��ركت آب منطقه ای برای 
احيای تالاب گاوخونی نيز گفت: در ش��رايط فعلی انتقال 
پساب تصفيه خانه ها به تالاب تنها راه كمك به گاوخونی 
است. بصير پور در ادامه اظهار داشت: تصفيه خانه جنوب به 
اين منطقه منتقل شده است و در آينده برای انتقال يك يا 

دو تصفيه خانه برنامه ريزی خواهد شد.    
وی در پاس��خ به اين پرسش كه پس��اب ها دارای عوارض 
 زيست محيطی هس��تند يا خير، خاطر نش��ان كرد: اين

پساب ها تصفيه فيزيكی شده اند و بررسی عوارض پساب با 
سازمان محيط زيست استان است.

اس��فنديار امينی، رييس انجمن صنفی كشاورزان استان 
اصفهان در گفت وگو با اصفهان زيبا گفت: بر اساس مصوبه 
ش��ورای هماهنگی حوضه آبريز زاينده رود، آب مورد نياز 
برای كشت پاييزه كشاورزان اختصاص داده شده است، اما 

جزئيات دقيق رهاسازی آب در آينده مشخص می شود.
وی ضمن تاكيد بر لزوم اجرای مصوبه 9 ماده ای شورای عالی 
آب و نظارت بر تخلفات، خاطر نشان كرد: در حال حاضر برای 
تامين آب كشاورزان مشكلی وجود ندارد، اما نگران بارش ها 

در نيم سال دوم در استان هستيم. 
امينی در پايان با اش��اره به اينكه از زمان رهاسازی آب در 
بستر روخانه تا زمان دريافت كش��اورزان حدود 45 درصد 
پرتی آب وجود دارد، افزود: در خصوص پرتی آب در مسير 
 تا كنون برنامه ريزی ش��ده، اما متاس��فانه هيچ يك از اين 

برنامه ها عملياتی نشده است.

معاون شرکت آب منطقه ای از احتمال رها سازی آب زاينده رود در پاييز خبر داد؛

بازگشت آب شاید در آبان 
به منظور تثبیت خاک و مقابله با گرد و غبار؛

شرق اصفهان آماده کشت تاغ شد
رييس اداره بيابان اداره كل مناطبع طبيعی استان اصفهان 
از مهيا شدن 477 هكتار از زمين های شرق اصفهان برای 
كشت تاغ به منظور تثبيت خاک و مقابله با گرد و غبار خبر 
داد. حسينعلی نريمانی روز يكش��نبه در گفت و گو با ايرنا 
درباره اقدامات اداره كل منابع طبيعی اس��تان برای كشت 
تاغ در زمين های شرق اصفهان توضيح داد: از ارديبهشت 
سال جاری تا پايان تير امسال 477 هكتار از اين اراضی برای 
كشت تاغ آماده شده است.  وی با اشاره به اينكه تعويض خاک 
و گودبرداری اين وسعت از اراضی شرق اصفهان برای كشت 
 تاغ پايان يافته اس��ت، اظهاركرد: برای انجام اين عمليات 
500 ميليون تومان از محل اعتبارات اس��تانی هزينه شده 
اس��ت.  رييس اداره بيابان اداره كل منابع طبيعی اس��تان 
اصفهان با اشاره به اينكه 200 هزار نهال گلدانی تاغ غره داغ 
برای كشت در اين اراضی توليد شده است، افزود: عمليات 
كشت اين تاغ ها در اراضی ياد شده مهر يا آبان امسال آغاز 
می شود. وی هزينه مورد نياز برای انجام عمليات كشت تاغ های 
توليد شده در اراضی ش��رق اصفهان را يك ميليارد و 500 
ميليون تومان اعلام كرد و افزود: تامين اين بودجه در محل 
اعتبارات استانی پيش بينی شده است.  نريمانی درباره تامين 
آب مورد نياز برای كشت تاغ در 2هزار و 500 هكتار اراضی 
شرق اصفهان مصوب كارگروه مقابله با گرد و غبار استان، 
توضيح داد: آب مورد نياز برای 477 هكتار اراضی آماده شده 
از طريق منابع زير زمينی تامين می ش��ود، اما برای كشت 
تاغ در 2هزار هكتار ديگر از اراضی مصوب كارگروه مقابله با 
گرد و غبار استان به پساب تصفيه خانه شمال اصفهان نياز 
است.  وی با اشاره به اينكه مقرر است پساب فاضلاب تصفيه 
خانه شمال اصفهان برای كشت تاغ در 2 هزار و 500 هكتار 
اراضی شرق اصفهان تخصيص يابد، تصريح كرد:  اين موضوع 
درحال پيگيری است. دخل و تصرف های انسانی از جمله 
معادن شن و ماسه و كوره های آجر و گچ، همچنين خشكی 
تالاب گاوخونی، ش��رق اصفهان را به كانون بالقوه انتش��ار 

ريزگردها و ايجاد گرد و غبار تبديل كرده است. 

خبر 

اس��تاندار اصفهان گفت: در حالی كه دولت ، كش��ور را در 
 ركود كامل تحويل گرفت، اما پس از دو سال تلاش، اكنون 
طليعه های خارج از ركود اقتصادی و آغاز حركت به سوی 

رونق اقتصادی در كشور و استان احساس می شود. 
به گزارش ايرنا، رسول زرگرپور اين هفته در آيين افتتاحيه 
طرح های عمرانی در شهرستان ش��اهين شهر و ميمه از 
برگزاری انتخابات مجلس ش��ورای اس��لامی و انتخابات 
خبرگان رهبری به عنوان دو رويداد مهم پيش روی نظام نام 
برد و افزود: برای حضور پرشور و مشاركت حداكثری مردم 
در اين انتخابات، كشور به آرامش نياز دارد و در اين راستا 

مسوولان ذی ربط از هيچ كوششی فروگذاری نمی كنند. 
زرگرپور در ادامه، كاهش نرخ تورم  از 45 درصد به 14درصد 
را از ديگر دستاوردهای دولت تدبير و اميد نام برد و گفت: 
 دولت يازدهم س��عی دارد ت��ا پايان تصدی خ��ود، تورم را 
تك رقمی كن��د. وی همچنين اجرای ط��رح تحول نظام 
سلامت را يكی ديگر از دس��تاوردهای دولت تدبير و اميد 

دانست و افزود: برای اجرای اين طرح در استان اصفهان، در 
سال گذشته 250ميليارد تومان اختصاص يافت. 

 زرگرپور به سرانجام رسيدن مذاكرات هسته ای را يكی از 
مهم ترين اقدامات دولت برشمرد و گفت: توافق هسته ای ايران 
باعث عزت اسلام، مس��لمانان و مردم ايران شد. استاندار 
اصفهان افزود: توافق هس��ته ای كار بس��يار عظيمی بود؛ 

زيرا باعث برداشته ش��دن موانع توسعه كش��ور شد و در 
اين خص��وص بايد قدردان اين اقدام باش��يم كه توس��ط 
دولت و ملت انجام ش��ده اس��ت. وی با بيان اينكه خزانه 
دول��ت و س��يلوها و آب پش��ت س��د در زم��ان تحويل 
 دول��ت خال��ی ب��ود، اظهارك��رد: خوش��بختانه ام��روز 
400 هزار تن گندم در س��يلوهای اس��تان ذخيره شده و 

 با مديريت صحيح، آب پش��ت س��د به مقدار قابل قبولی
 رسيده است. 

زرگرپور به اقدامات انجام شده برای كاهش آلودگی هوای 
اصفهان در دو سال گذشته اشاره كرد و افزود: در چهار ماهه 
ابتدای سال 92، فقط30روز هوای سالم در استان بود كه 
امسال تعداد روزهای سالم استان به 114روز افزايش يافته 

اس��ت. وی تصريح كرد: هدف گذاری مديريت استان اين 
است كه آلاينده ها به طور كامل برطرف شود و هيچ يك 
از واحدهای توليدی به دليل آلودگی، مجبور به پرداخت 

عوارض آلايندگی نشوند. 
استاندار اصفهان با اشاره به اينكه تكميل و راه اندازی طرح های 
مهم استان در برنامه های مديريت ارشد استان قرار دارد، 
اضافه كرد: عمليات تكميل طرح های قطارشهری، مصلی 
و ورزشگاه نقش جهان اصفهان ش��دت گرفته و عمليات 
اجرايی ايجاد خط دو قطارش��هری و نماشگاه بين المللی 

اصفهان نيز آغاز شده است.  

طلیعه رونق اقتصادی و خروج از رکود در استان
استاندار اعلام کرد؛ 



فارس: خبرگزاری ترند به نقل از ماکسیم ادلس��ون، مدیر ارشد موسسه رتبه بندی فیچ 
نوشت: در حال حاضر ایران 40 میلیون بشکه نفت بر روی آب ذخیره دارد، اما به احتمال 
زیاد ایران پس از برداشته شدن نهایی تحریم ها نخواهد نتوانست به سرعت تمام ذخایر 

خود را وارد بازارهای جهانی کند. 
وی که در چهارمین کنفرانس س��الیانه آذربایجان که توسط موسسه فیچ در باکو برگزار 
شد، شرکت کرده بود، گفت: تا آن زمان ایران مقادیر عظیمی نفت را ذخیره می کند که 

می تواند بلافاصله پس از لغو تحریم ها آنها را روانه بازار کند. 

 ادلس��ون ادامه داد: »اما به احتمال زیاد، ایران این کار را نخواهد ک��رد. به احتمال زیاد، 
این کشور طی 6 ماه یا یک سال، این ذخایر را در چند بخش وارد بازار خواهد کرد.« این 
مدیر موسسه فیچ پیش بینی کرد: »همچنین ایران قادر نیست تا فورا تولید نفت خود را 

افزایش دهد و این کار چندین سال زمان می برد.« 
 وی ادام��ه داد: »رش��د تولی��د نف��ت ای��ران ب��ه س��رعت در ای��ن کش��ور ب��ه جذب 
سرمایه گذاری ها در بخش نفت آن بس��تگی دارد و این اقدام حداقل 2 الی 3 سال زمان 

می برد. «

تس�نیم: مطابق آخرین آمار ارائه ش��ده مرکز آمار ایران از نتایج آمارگیری نیروی کار 
بهار94 نرخ بیکاری جمعیت 10س��اله و بیش تر در کل کش��ور 10.8 درصد بوده است.  
همچنین مطابق این آمار نرخ مشارکت اقتصادی نشان می دهد، چند درصد از جمعیت 

در سن کار، فعال؛ یعنی شاغل یا بیکار هستند.
 مطابق نتایج به دست آمده در فصل بهار، نرخ مشارکت اقتصادی در جمعیت 10 ساله و 
بیشتر در کل کشور 38 درصد بوده است. این شاخص در بین مردان 62.9 درصد و در بین 

زنان 3/13 درصد محاسبه شده است. 

همچنین نتایج جمعیت فعال 10 ساله و بیش تر در نقاط روستایی بیش از نقاط شهری 
است. به طوری که نرخ مش��ارکت اقتصادی در نقاط روس��تایی 40.3 درصد و  در نقاط 

شهری 37.2 درصد بوده است.
 در صورتی که جمعیت 15 ساله و بیشتر، جمعیت در سن کار فرض شود.نرخ مشارکت 
در کل کشور 41.6 درصد به دست می آید و این شاخص در بین مردان 69.2 درصد و در 
بین زنان 14.4 درصد در نقاط شهری 40.6 درصد و نقاط شهری 40.6 درصد و در نقاط 

روستایی 44.6 درصد به دست می آید.

موسسه رتبه بندی فیچ اعلام کرد؛

افزایش تولید نفت ایران دست کم پس از ۳ سال 
مرکز آمار گزارش داد:

نرخ بیکاری بهار ۹۴ به ۱۰.۸ درصد رسید

50ش��ماره 2465  دوش��نبه  23 ش��هریور 1394 i s f a h a n z i b a . i rاق���ت���ص���اد

 اتاق بازرگانی اصفه��ان روز ش��نبه پذیرای هیات 

پور
ی 

صر
ی م

طف
اقتص��ادی از ایالت خرس��ون اوکراین متش��کل از مص

تولیدکنندگان و بازرگانان حوزه کشاورزی این ایالت 
بود که نتیج��ه آن مذاک��ره طرفی��ن و امضای دو 
تفاهمنامه همکاری میان اتاق بازرگانی اصفهان و اتاق 

بازرگانی خرسون شد.

  تشابهات اقتصادی 2 سرزمین  
س��ید عبدالوهاب س��هل آبادی در این همایش گفت: 
اصفهان شهر مهربانی ها و ذوق و هنر است و ورود شما 
را به آن گرامی م��ی داریم. درب��اره اوکراین باید گفت 
این کش��ور از دیرباز نقطه اتکای امنی��ت غذایی اروپا 
در تامین غلات بوده و همیش��ه نقش مهمی در امنیت 

غذایی منطقه ش��رق اروپا و غرب آسیا ایفا کرده است. 
اصفهان نیز استانی صنعتی و معدنی، شهر کار و تولید و 
با پتانسیل های بالا در همه بخش ها خصوصا کشاورزی 
است و کشاورزان ما با وجود کم آبی قادر به تولید بهینه 
محصولات کش��اورزی هس��تند و در دانش کشاورزی 

حرف برای گفتن دارند.
وی افزود: در این مدت هیات های اقتصادی متعددی به 
اصفهان آمده اند و همه به دنبال احیای روابط گذشته 
خود با اصفهان هستند. همچنین تاکید کرده ایم که به 
دنبال مش��ارکت و سرمایه گذاری هس��تیم، نه تبدیل 

 شدن به بازار فروش.
رییس اتاق بازرگانی با تاکید بر دانش بالای کشاورزی 
در اصفه��ان و موفقیت های این بخ��ش گفت: اصفهان 

یک��ی از بهتری��ن گزینه ه��ای مش��ارکت در بخ��ش 
کشاورزی است و پیشنهاد ما همکاری ایران و اوکراین 
و خصوصا اس��تان اصفهان در کشت فراسرزمینی است، 
زیرا کش��اورزانی توانمند داریم که به دلیل مش��کلات 

خشکسالی نمی توانند با تمام توان فعالیت کنند.
وی همچنین با اشاره به مش��ترکات اقتصادی اصفهان 
و خرسون گفت: خوشبختانه در اصفهان ماشین سازان 
قدرتمن��دی داریم ک��ه می توانن��د با فع��الان صنعتی 

اوکراینی همکاری کامل داشته باشند.

  دع�وت از ایرانیان برای نمایش�گاه دس�امبر 
اوکراین

ویکتوریا آستورماف، رییس هیات اوکراینی نیز در ادامه 

با معرفی پتانسیل های اقتصادی اوکراین و ایالت خرسون 
به عنوان منطقه ای با اتکا به اقتصاد کشاورزی، حمل ونقل 
دریایی، ماش��ین آلات س��نگین و صنایع بس��ته بندی 
از تمای��ل اعضای هیات خ��ود برای ش��روع همکاری با 
اصفهانی ها گفت و از اعض��ای اتاق بازرگان��ی نیز برای 

نمایشگاه صنعتی ماه دسامبر سال جاری دعوت کرد. 
در ادامه نیز برخی اعضای هیات اوکراینی به بیان حوزه 
فعالیت و توانایی واحدهای خود پرداختند که مهم ترین 
بخش آن  که م��ورد اس��تقبال صنعتگ��ران و بازرگانان 
 ایرانی نیز قرار گرف��ت، بخش بانک��ی اوکراینی بود که 
مستقیما پیشنهاد ش��روع مبادلات مالی بین دو کشور 

را ارائه داد.

  پیشنهاد کشت فراسرزمینی در اوکراین
محمد مجیری نیز در این جلسه گفت: استان اصفهان 
با دارا بودن 8 هزار و 500 واحد صنعتی فعال، پتانسیل 
فراوانی در حوزه صنعت برای جذب سرمایه گذاری دارد 
و در بخش های معدنی و کش��اورزی نیز اصفهان حائز 

رتبه های برتر کشور است.
وی در م��ورد مبادلات موج��ود میان دو کش��ور ایران 
و اوکراین گفت: حج��م مبادلات ای��ران و اوکراین در 
س��ال 93، بالغ بر 233 میلی��ون دلار ب��وده که بخش 
عم��ده آن ش��امل واردات ای��ران از اوکراین ب��وده و با 
نظر به این حجم واردات می توان اس��تنباط کرد ایران 
 همیشه جزء ش��رکای اصلی تجاری اوکراین محسوب 
می ش��ده اس��ت. معاون بازرگانی اداره صنعت، معدن و 
تجارت استان اصفهان با اش��اره به حجم واردات ایران از 
اوکراین گفت: 66 درصد از حجم واردات ایران از اوکراین 
مربوط به محصولات کشاورزی بوده است. در نظر داریم 
با راه اندازی کشت فراسرزمینی مبادلات کشاورزی خود 
با اوکراین را افزایش دهیم. وی با اش��اره به مش��کلات 
خشکس��الی در ایران و خصوصا اصفهان افزود: ایران با 
خشکسالی سختی مواجه شده و کشت فراسرزمینی نیز 
در دستور کار دولت است و برای این امر کشورهایی نظیر 
برزیل نیز در نظر گرفته  شده و امیدواریم با فراهم شدن 
زمینه حضور کشاورزان اصفهانی در اوکراین، این سیاست 

در اوکراین نیز اجرا شود.

اخبار کوتاه
با حضور هیات اقتصادی اوکراین مطرح شد؛

هیجان در بازارهای مالی اصفهانکشت فراسرزمینی کشاورزان اصفهانی در اوکراین

به گزارش اصفهان زیبا بازارهای مالی اصفهان امروز گارد هیجانی به 
خود گرفته و معاملات پرتلاطمی به خود دیدن��د. در حوزه داخلی و 
بین الملل اخبار مهمی منتشر نشد و بازارهای مالی نیز در تعطیلی به 

سر می بردند، اما بااین حال هیجانات در بازارهای اصفهان بالا گرفت.

  شوک منفی در بورس
 در تالار بورس اصفهان قیمت ها با گارد ریزشی به استقبال خبر خوراک 
13 سنتی رفتند و در بین شرکت های اصفهانی، فولاد مبارکه، ذوب آهن 
و پلی اکریل باعرضه بالای فروشندگان مواجه بودند. فعالان بازار، رکود 
گسترده در ساختمان و گزارش نامطلوب ذوب آهن در اعلام زیان را 
عامل عدم اقبال به این سهم عنوان می کنند و در مورد فولاد مبارکه 
نیز ریزش قیمت جهانی فولاد و رکود خودروسازی )به عنوان مشتری 
اصلی فولاد مبارکه( دلیل افزایش عرضه ها اعلام می شود به هرروی، در 
معاملات امروز بازار بورس، ریزش 525 واحدی شاخص کل ثبت شد 
و ارزش معاملات به 114 میلیارد تومان رسید. یکی از کارگزاران تالار 
اصفهان در پاسخ به خبرنگار اصفهان زیبا در مورد معاملات دیروز گفت: 
تحرکات منفی و ریزش شدید روز گذشته بورس حرکتی شوک آور و 
غیرقابل پیش بینی بود که بسیاری از معادلات معامله گران را بر هم زد 
و درحالی که انتظار می رفت با کاهش احتمال رد برجام توسط کنگره و 
سنا امیدها در بورس افزایش یابد و معاملات بر ریل صعودی قرار بگیرد 
بر شدت ریزش ها افزوده ش��ده و به نظر می رسد بازار همچنان تشنه 
نقدینگی باشد و تا زمانی که نقدینگی به بازار تزریق نشود، هرگونه اخبار 

مثبتی این گونه سرکوب شود.

  خیزش دلار در خیابان سپه
در بازار ارز نیز قیمت ها رو به پایین بود و پس از رشد خیره کننده شنبه، 
دیروز افت 10 الی 20 تومانی برای دلار آزاد ثبت شد. اما باگذشت از 
نیمه روز، تقاضا مجددا در خیابان سپه افزایش یافت و دلالان و صرافان 
نرخ های فروش را افزایش دادند. به زعم فع��الان بازار ارز، روندی که از 
یک هفته پیش در بازار ارز شروع ش��ده قابل پیش بینی بود و دلار به 
دلیل عقب ماندن از شاخص جهانی و همچنین تورم داخلی می تواند 
بازهم در مدار رشد قرار گیرد، البته این رشد را می توان واکنش هیجانی 
به تصورات نادرست از نتیجه توافق و اشتباه محاسباتی از دارایی های 
آزادشده ایران در اذهان فعالین اقتصادی و تعدیل انتظارات از توافق 

تلقی کرد.

  تبعیت سکه از دلار
 باوجود توقف معاملات جهانی طلا، قیمت سکه نقدی متاثر از ریزش 
نسبی دلار، گارد نزولی گرفت و مجددا به سطح 900 هزار تومان نزدیک 
شد، اما به سرعت این روند نیز با دلار هماهنگ شد و سکه در نیمه دوم 
روز، به سمت بالا سوق پیدا کرد و در انتهای روز در محدوده 912 هزار 

تومان بسته شد.

  تخفیفات در بازار آهن ادامه دارد
در بازار آهن آلات نیز در برخی برندهای میلگ��رد تخفیف 5 الی 10 
تومانی پیشنهاد شد و سایر محصولات بدون تغییر قیمت معامله شدند. 
بررسی روند چندماهه بازار آهن اصفهان نشان می دهد رکود در این 
بازار به اوج خود رس��یده و طی این مدت به طور متوسط هرچند روز 
یک بار شاهد ارائه تخفیف محصولات چه در بازار آزاد و چه در بورس 
کالا هستیم که بنگاه ها را به مرز سربه سر رسانده است. بااین حال از بازار 
آهن اصفهان خبر می رسد برخی بنگاه ها که پیش تر از مدار خارج شده 

بودند، مجدد تولید را از سر گرفته اند.

خبر اول
گروه اقتصاد

پرداخت 7۰۰ میلیون دلار 
بدهی هند به ایران 

فارس به نقل از اسپوت نیک نیوز، رسانه های محلی هند 
گزارش دادند که دولت هند قرار است 700 میلیون دلار به 
 عنوان بخشی از بدهی نفتی خود را به ایران پرداخت کند. 
 براس��اس این گزارش میزان بدهی هند به ایران حدود 
6.5 میلیارد دلار اس��ت که با تحریم از سوی کشورهای 

غربی علیه ایران مبادلات این پولها انجام نشد.
 وزارت دارایی هند بیان کرد: 700 میلیون دلار از بدهی 
نفتی دولت هند به ش��رکت ملی نفت ای��ران پرداخت 
می شود. پیش از این منابع شرکت نفتی هند اعلام کرده 
بود که دولت هند دس��تور پرداخ��ت 1.4 میلیارد دلار 
از بدهی ه��ای نفتی که تاکنون پرداخت نش��ده را صادر 

کرده است.
 

 توقف خام فروشی سنگ آهن 
تا سال ۹6

مهر: مهدی کرباسیان گفت: در مورد برخی حوزه های 
معدنی و از جمله سنگ آهن تمام تلاش دولت این است 
که از خام فروش��ی جلوگیری ش��ود که به این ترتیب 
هدف ما این است که از فروش سنگ آهن به بازارهای 
صادراتی جلوگیری کرده و واحدهای تولید کنسانتره 

و گندله به بهره برداری رسد.
 وی تصریح کرد: با برنامه ریزی های انجام شده، قرار بر 
این است تا پایان سال 95 خام فروشی در حوزه سنگ 
آهن به طور کامل متوقف شود و واحدهای تولیدی به 

سمت تولید آهن اسفنجی و شمش پیش رود.
 کرباس��یان ادام��ه داد: در حوزه های دیگ��ر از جمله 
طلا و م��س نیز پیش��رفت های خوبی حاصل ش��ده و 
اخیرا کارخانه طلای زرش��وران که با تکنولوژی کاملا 
بومی راه اندازی شده، توانسته است 80 کیلوگرم طلا 

تولید کند.

تس�نیم: محمدباقر نوبخت با اعلام اینکه عیدی 
کارمندان دولت در سال گذشته 603 هزار تومان 
 بود گفت: امس��ال این مبل��غ 687 ه��زار تومان 
خواهد بود و در بودجه سال آینده نیز به 750 هزار 

تومان خواهد رسید. 
نوبخت همچنین از واریز یاران��ه 45500 تومانی 
شهریورماه طی روزهای بیست و هفتم یا بیست و 

هشتم ماه جاری به حساب سرپرستان خانوار واجد 
شرایط خبر داد و گفت: مبلغ یارانه نقدی همانند 
ماه های گذشته است. رییس سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی کشور با بیان اینکه بخشنامه تدوین 
لایحه بودجه سال آینده به دستگاه ها ابلاغ شده 
است افزود: افزایش حقوق کارکنان نیز کمتر از 10 

درصد نخواهد بود. 

نوبخت اعلام کرد:
عیدی امسال کارمندان   6۸7 هزار تومان 

تسنیم: به نقل از پایگاه یونانی بالکانالیسیس، 
 یون��ان در س��ال ه��ای 2010 ت��ا 2012 
5 تا 6 میلیارد دلار بابت خری��د نفت به ایران 

پرداخت کرد. 
اما توقف واردات نفت از ایران به دلیل تحریم ها 
و توقف تولید نفت لیبی )در همان برهه زمانی( 
شرکت های یونانی را وادار کرد تا خرید نفت خود 

از روسیه و قزاقستان را افزایش دهند. امسال 
بازار نفت شاهد نوسانات ش��دید قیمت بوده 
اس��ت، اما این نوس��انات نمی تواند به تنهایی 
اهمیت کلی نفت در روابط بین ایران و یونان 
را کمرنگ س��ازد. از نقطه نظر اس��تراتژیک، 
بازگش��ت نفت ایران به بازار یونان، یک اتفاق 

مهم خواهد بود.  

منابع یونانی اعلام کردند؛
بدهکاری  2۰۰ میلیون دلاری نفتی یونان به ایران

////

//

//
//

//
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//گروه اقتصاد

مقایسه تطبیقی توسعه اقتصادی //
اسلام و غرب 

در تبیین و مقایسه تطبیقی خصوصیات توسعه اقتصادی اسلام و غرب 
می توان به موارد ذیل اشاره نمود: 

1- توسعه اقتصادی در اسلام، انسان محور است و انسان محوری در 
جهت خدا محوری اس��ت و هیچ تعارضی با  آن ندارد؛ حال آن که در 
غرب، توسعه اقتصادی مبتنی بر منفعت طلبی است و هدف از تولید 
حداکثر کردن درآمد و سود و در زمینه ی مصرف، هدف نهایی رسیدن 

به مطلوبیت و لذت هرچه بیشتر است.
2- در توسعه اقتصادی اسلام، سنجش میزان توسعه یافتگی مبتنی 
بر شاخص های دینی و الهی است ولی در غرب شاخص های سنجش 
میزان توس��عه یافتگی به صورت بسیط و یک س��ونگر مطرح شده و 
پیشرفت انسان ها فقط از جنبه های مادی و تامین نیازهای جسمانی 
مورد ملاحظه قرار می گی��رد و کاری به جهت های روحی و نیازهای 

معنوی و اخلاقی آن ها ندارد. 
3- در شاخص های توس��عه انسان محور از دیدگاه اس��لام افزون بر 
سنجش ابعاد مادی رشد و پیشرفت جامعه، به جنبه هایی که مربوط 
به رشد و تکامل روح انسان و فضیلت های اخلاقی و تعهد و مسوولیت 
پذیری افراد جامعه در برابر خالق خود و انسان های دیگر است، توجه 
می شود و پیشرفت دانش و فن آوری در جهت رفع فقر و پدید آوردن 
رفاه نسبی برای جامعه در سیر اقامه قسط و عدل مطرح می شود و این 
امور فراهم کننده ی زمینه مناسب حرکت در راه تکامل شایسته ی 

انسان و وسیله رسیدن به قرب الهی است. 
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/

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

سبد خبر

///
//

حراج حضوری 
موسس�ه ای اقتصادی در نظ�ر دارد مقادیری پوش�اک )مردانه- زنانه 
و پچگان�ه(- کف�ش – روس�ری – پت�و – باطری خ�ودرو – دس�تگاه فتوکپی 
 مستعمل و کالاهای مستعمل و دو دستگاه خودرو سواری قابل شماره گذاری 
پژو پارس و زانتیا – یکدس�تگاه س�واری دوج قدیمی – یکدس�تگاه س�واری 
جنسیس – یکدستگاه کامیون بنز خاور قابل شماره گذاری – یکدستگاه بونکر 

حمل سیمان و یکدستگاه تانکر حمل سوخت را بفروش برساند. 

آگهی مناقصه 

شهرداری اصفهان

ش�هرداری اصفهان در نظر دارد نگهداری، تس�ت سالیانه، سرویس های پیش�گیرانه و تعمیرات و احیاء پست پس از 
 هرگون�ه حادث�ه و بروز مش�کل در پس�ت 63/20 کیلوولت و همچنین دو پس�ت 20 کیلوولت واقع در ش�هر رویاها 
را برای یک سال شمسی از طریق مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید. متقاضیان می توانند جهت 
دریافت اسناد و مشخصات مورد مناقصه از تاریخ نشر آگهی همه روزه به جز ایام تعطیل در ساعات اداری به امور 
قراردادها واقع در میدان امام حس�ین ) ع( ساختمان شهرداری مرکزی مراجعه و نسبت به کسب اطلاعات و تهیه 
اسناد مناقصه اقدام نمایند. آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت تا ساعت 14 روز دوشنبه مورخ 94/7/13 می باشد. 

شرایط مناقصه: 
1-ارایه سپرده شرکت در مناقصه به صورت واریز نقدی به حساب سپرده شهرداری یا ضمانت نامه بانکی با اعتبار 

سه ماهه 
2-در صورتیکه نفرات اول و دوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت در مناقصه آنان 

به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 
3-شهرداری در رد یا قبول یک یا تمام پیشنهادها مختار است. 

4-سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج می باشد. 

قاب�ل توج�ه اینک�ه متقاضی�ان بایس�تی 20درص�د مبل�غ پیش�نهادی را 
 در زم�ان خری�د بص�ورت نق�دی یا چ�ک تضمین�ی پرداخ�ت نمایند. 

دستگاه کارت خوان موجود می باشد. 

زمان  حراج  زمان بازدید 
سه شنبه : مورخ 

94/6/24
9 تا 12 ظهر 15:30 تا 18 

عصر 

چهارشنبه:  مورخ 
94/6/25

ساعت 9 صبح تا 13

اصفهان: جاده ش�یراز – نرسیده به بهارستان – سمت راست – قبل از داروسازی 
فارابی – کوچه تاکسی سینا – انبار نوید )انبار کالا(

محل بازدید خودروها در برگ محموله ها اعلام می گردد 

اصفهان- پل خواجو – خیابان چهارباغ خواجو – خیابان فلسطین – مجموعه بهار 
تلفن: 031-36283540-43

محل بازدید 

محل حراج 

////

//

//
//

//

50ش��ماره 2465  دوش��نبه  23 ش��هریور 1394 i s f a h a n z i b a . i rاق���ت���ص���اد

///

پور
ی 

صر
ی م

طف
مص

خبر اول
//گروه اقتصاد

مقایسه تطبیقی توسعه اقتصادی //
اسلام و غرب 

در تبیین و مقایسه تطبیقی خصوصیات توسعه اقتصادی اسلام و غرب 
می توان به موارد ذیل اشاره نمود: 

1- توسعه اقتصادی در اسلام، انسان محور است و انسان محوری در 
جهت خدا محوری اس��ت و هیچ تعارضی با  آن ندارد؛ حال آن که در 
غرب، توسعه اقتصادی مبتنی بر منفعت طلبی است و هدف از تولید 
حداکثر کردن درآمد و سود و در زمینه ی مصرف، هدف نهایی رسیدن 

به مطلوبیت و لذت هرچه بیشتر است.
2- در توسعه اقتصادی اسلام، سنجش میزان توسعه یافتگی مبتنی 
بر شاخص های دینی و الهی است ولی در غرب شاخص های سنجش 
میزان توس��عه یافتگی به صورت بسیط و یک س��ونگر مطرح شده و 
پیشرفت انسان ها فقط از جنبه های مادی و تامین نیازهای جسمانی 
مورد ملاحظه قرار می گی��رد و کاری به جهت های روحی و نیازهای 

معنوی و اخلاقی آن ها ندارد. 
3- در شاخص های توس��عه انسان محور از دیدگاه اس��لام افزون بر 
سنجش ابعاد مادی رشد و پیشرفت جامعه، به جنبه هایی که مربوط 
به رشد و تکامل روح انسان و فضیلت های اخلاقی و تعهد و مسوولیت 
پذیری افراد جامعه در برابر خالق خود و انسان های دیگر است، توجه 
می شود و پیشرفت دانش و فن آوری در جهت رفع فقر و پدید آوردن 
رفاه نسبی برای جامعه در سیر اقامه قسط و عدل مطرح می شود و این 
امور فراهم کننده ی زمینه مناسب حرکت در راه تکامل شایسته ی 

انسان و وسیله رسیدن به قرب الهی است. 

//
//

/

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

سبد خبر

///
//

حراج حضوری 
موسس�ه ای اقتصادی در نظ�ر دارد مقادیری پوش�اک )مردانه- زنانه 
و پچگان�ه(- کف�ش – روس�ری – پت�و – باطری خ�ودرو – دس�تگاه فتوکپی 
 مستعمل و کالاهای مستعمل و دو دستگاه خودرو سواری قابل شماره گذاری 
پژو پارس و زانتیا – یکدس�تگاه س�واری دوج قدیمی – یکدس�تگاه س�واری 
جنسیس – یکدستگاه کامیون بنز خاور قابل شماره گذاری – یکدستگاه بونکر 

حمل سیمان و یکدستگاه تانکر حمل سوخت را بفروش برساند. 

آگهی مناقصه 

شهرداری اصفهان

ش�هرداری اصفهان در نظر دارد نگهداری، تس�ت سالیانه، سرویس های پیش�گیرانه و تعمیرات و احیاء پست پس از 
 هرگون�ه حادث�ه و بروز مش�کل در پس�ت 63/20 کیلوولت و همچنین دو پس�ت 20 کیلوولت واقع در ش�هر رویاها 
را برای یک سال شمسی از طریق مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید. متقاضیان می توانند جهت 
دریافت اسناد و مشخصات مورد مناقصه از تاریخ نشر آگهی همه روزه به جز ایام تعطیل در ساعات اداری به امور 
قراردادها واقع در میدان امام حس�ین ) ع( ساختمان شهرداری مرکزی مراجعه و نسبت به کسب اطلاعات و تهیه 
اسناد مناقصه اقدام نمایند. آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت تا ساعت 14 روز دوشنبه مورخ 94/7/13 می باشد. 

شرایط مناقصه: 
1-ارایه سپرده شرکت در مناقصه به صورت واریز نقدی به حساب سپرده شهرداری یا ضمانت نامه بانکی با اعتبار 

سه ماهه 
2-در صورتیکه نفرات اول و دوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت در مناقصه آنان 

به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 
3-شهرداری در رد یا قبول یک یا تمام پیشنهادها مختار است. 

4-سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج می باشد. 

قاب�ل توج�ه اینک�ه متقاضی�ان بایس�تی 20درص�د مبل�غ پیش�نهادی را 
 در زم�ان خری�د بص�ورت نق�دی یا چ�ک تضمین�ی پرداخ�ت نمایند. 

دستگاه کارت خوان موجود می باشد. 

زمان  حراج  زمان بازدید 
سه شنبه : مورخ 

94/6/24
9 تا 12 ظهر 15:30 تا 18 

عصر 

چهارشنبه:  مورخ 
94/6/25

ساعت 9 صبح تا 13

اصفهان: جاده ش�یراز – نرسیده به بهارستان – سمت راست – قبل از داروسازی 
فارابی – کوچه تاکسی سینا – انبار نوید )انبار کالا(

محل بازدید خودروها در برگ محموله ها اعلام می گردد 

اصفهان- پل خواجو – خیابان چهارباغ خواجو – خیابان فلسطین – مجموعه بهار 
تلفن: 031-36283540-43

محل بازدید 

محل حراج 



دبیر همایش علوم و صنایع غذایی در سومین همایش 
ملی ارتق��ای ایمنی و رونق صنعت غذای دانش��گاه 
صنعتی اصفه��ان به بحث و بررس��ی اهمیت توجه 
بیش��تر به س��امت و کیفیت غذا و تغذیه مناسب 
پرداخت و گفت: در حال حاضر نیترات بیش از حد 

در سبزی ها و صیفی جات است که سرطان زاست.
 پروفس��ور محمد ش��اهدی با تاکید بر ضرورت پیشگیری 
به جای درمان، اظهار کرد: این صحیح نیس��ت که با عدم 
رعایت س��امت غذا و تغذیه صحیح، اف��راد گرفتار درد و 
حرمان ش��وند و بعد با گرفتاری زیاد و هزینه های گزاف و 
به هدر رفتن سرمایه های انسانی و مادی برای برگرداندن 
سامت انسان تاش کنیم و از همین جا مشخص می شود 
که در طرح » تحول سامت«، حفظ سامت جامعه باید در 

اولویت نسبت به درمان باشد. 
وی با اشاره به سیاست های تامین سامت و  اباغیه مقام 
معظم رهبری به دولت مبنی بر مقدم داش��تن پیشگیری 
بر درمان، تصریح کرد: در طرح تحول س��امت برای دارو 
و درمان سرمایه گذاری و برنامه ریزی خوبی صورت گرفته 
 که ج��ای تش��کر دارد، ولی برای س��الم ماندن انس��ان ها 

سرمایه گذاری کافی و برنامه ریزی مناسب نشده است.

  محصولات غذایی در گردابی از تهدید
معاون پژوهشی فرهنگستان علوم با اشاره به اینکه عوامل 
سامت انسان ها شامل هوای پاک، آب و غذای سالم، تغذیه 
صحیح، محیط زیست سالم، شرایط روحی روانی مطلوب، 
رعایت بهداش��ت فردی و اجتماعی و پیشگیري نسبت به 
حوادث است، اذعان داشت: امروزه شهرنشینی و آلودگی های 
هوا و خشکی و آلودگی های زیست محیطی باعث شده است 
که هوای پاک وارد شش ها نشود و آلودگی های زیاد هوا اثرات 
نامطلوب بر سامت سیستم تنفسی و بدن انسان دارند. از 
سوی دیگر برخی از افراد با استعمال دخانیات مثل سیگار و 
بدتر از آن قلیان ترکیبات نامطلوب زیادی را وارد شش ها و 

خونشان کرده و سامت خود را بیشتر به خطر می اندازند.
وی همچنین به آب های آلوده رو به افزایش و کمبود آب که 
استفاده از آب های آلوده را زیادتر کرده است، اشاره کرد و 
گفت: استفاده از آب های آلوده در شهرها و صنایع غذایی، 
به عنوان آب کش��اورزی و حتی شست وشوی محصولات 
غذایی می تواند اثرات بسیار بد بر سامت مصرف کنندگان 

داشته باشد.
این عضو هیات مدیره انجمن »غذا صنعت و س��امت« به 
پساب ها و کودهای شیمیایی مورد استفاده اشاره کرد و بیان 
داشت: پساب ها برای تولید سبزی ها و محصولات غذایی 
خطر بسیار بزرگی برای جامعه است و استفاده از کودهای 
شیمیایی بیش از حد برای فرآورده هایی چون: میوه و سبزی 
موجب تجمع نیترات و سرطان زایی آنها می شود و به طور 
کلی کودها و خاک های آلوده موجب انتقال بیماری هایی 

مثل سالموناست. 
وی ادامه داد: وجود باقیمانده سموم دفع آفات، قارچ کش 

و علف کش در محص��ولات غذایی کش��اورزی موجب اثر 
نامطلوب بر سامت جامعه می شود. همچنین وجود فلزات 
سنگین در محصولات غذایی کشاورزی اثر سرطان زایی و 

بیماری های مزمن دیگری دارد. 
وجود مایکوتوکسین ها همچون: افاتوکسین و اکراتوکسین 
نیز در محصولات غذایی مثل پس��ته، کنجد، ذرت و حتی 

گندم ایجاد سرطان می کند. 
این عضو هیات علمی دانشگاه صنعتی اصفهان همچنین به 
باقیمانده آنتی بیوتیک ها، داروها و هورمون ها در محصولات 
دامی کشاورزی که اثر نامطلوب بر سامت مصرف کننده 
دارد، اشاره کرد و ادامه داد: استفاده از سموم در نگهداری 
موادغذایی مانند فستوگسین برای نگهداری گندم در انبارها 
و سیلوها نیز مورد سوال است و امروزه سعی در استفاده از 
گازهای سالم مثل دی اکسیدکربن دارند. در ضمن استفاده 
از نگهدارنده های مج��از و غیرمجاز برای نگه��داری مواد 
غذایی فرآوری شده بسیار معمول است و مخصوصا استفاده 
از نگهدارنده های غیرمجاز و یا مجاز بیش از دوز تایید شده، 

اثر بسیار نامطلوب بر سامت جامعه دارد. 
وی با اظهار اینکه آمار ارائه شده توس��ط معاون بهداشت 
وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی گویای مشکاتی 
است که در جامعه رو به افزایش است، عنوان کرد: 7 میلیون 
نفر دیابت دارند،10 میلیون نفر فشارخون دارند،83 هزار 
مرگ در سال به علت فشارخون اس��ت،23 درصد جامعه 

مشکل افسردگی دارند، سالیانه بیش از90 هزار مورد جدید، 
ابتا به سرطان در کشور شناسایی می شود و30 هزار مبتا 

به سرطان نیز فوت می کنند. 
دکتر ش��اهدی اظهار کرد: در حال حاضر300 هزار مبتا 
به سرطان در کش��ور وجود دارد که تمام این افراد نیازمند 
مراقبت، درمان، نگهداری و تس��کین درد هس��تند و مواد 
 غذایی ناسالم از عوامل زمینه ساز سرطان است، به طوری که 
در صورت آلوده بودن مواد غذایی، و عدم دقت کافي در تولید 

نگهداري و فرآوري، خطر سرطان زا بودن آنها وجود دارد. 
وی با استناد به بررسی ها بیان داشت: ثابت شده است که 
مواد غذایی حاوی نیترات، سرطان زا هستند این در حالی 
است که  نیترات بیش از حد مجاز در برخي از صیفی جات 
و س��بزی های تولیدی وجود دارد. در برخی از محصولات 
فرآوری ش��ده نیز از نیترات به عنوان نگهدارنده اس��تفاده 
می شود. همچنین فلزات سنگین مانند آرسنیک، سرب، 
جیوه، نیکل، کروم، کادمیوم و... اثرات سرطان زایی دارند یا 

باعث بیماری های دیگر می شوند. 

  نظارت کافی بر محصولات غذایی وجود ندارد
دبیر علمی همایش با اش��اره به اینکه کنت��رل کافی روی 
مقدار این فل��زات س��نگین در محصولات وج��ود ندارد، 
افزود: همچنین کنت��رل کافی روی وجود افاتوکس��ین 
و مایکوتوکس��ین های دیگ��ر در محصولات کش��اورزی 

 وجود ن��دارد؛ مث��ا بای��د توصیه ک��رد پس��ته های تازه
 که به صورت فله ای توزیع می شود و فرآوری کنترل شده ای 
بعد از برداش��ت ندارند، مصرف نشود؛ چون احتمال وجود 

آفاتوکسین در آنها زیاد است.
وی گفت:  رییس انجمن س��رطان کش��ور، سرطان معده 
را شایع ترین س��رطان در مردان ایرانی و کشنده ترین در 
مردان و زنان کش��ور عنوان کرده و گفته50  س��ال پیش 
سرطان معده جزو10 س��رطان اول در کشورهای غربی به 
شمار می رفت، ولی با افزایش مراقبت های بهداشتی در آن 
کشورها سرطان معده از فهرست سرطان های مطرح خارج 

شده است، ولی در ایران رو به افزایش است.
وی با تاکید بر ضرورت توجه مس��وولان مربوطه و نیز توجه 
مصرف کنندگان از آنها خواس��ت تا در انتخ��اب موادغذایی 
 به دنبال محصولات س��الم تر و کیفی تر باش��ند تا ان شاءالله 
بیماری های خانمانس��وز همچون: س��رطان های مختلف 
 در کش��ور رو به کاهش گزارد و هدف اصلی که سالم ماندن 

انسان هاست تامین شود.

  پژوهش های ما برای برآوردن نیازها نیست
در ادامه این همایش دبیر فرهنگستان علوم ایران از پژوهش های 
صورت گرفته صحبت کرد و با اشاره به اینکه پژوهش زمانی 
کاربرد دارد که به نیازهای جامعه پاسخ دهد، اذعان داشت: 

پژوهش های ما برآوردن نیازها نیست.

دکتر ش��مس اردکانی با تاکید بر ضرورت کاربردی بودن 
پژوهش ها در هم��ه موارد از جمله حوزه س��امت، عنوان 
کرد: سامت مهم ترین عامل توسعه پایدار است به طوری 
که زکریای رازی می گوید»به هیچ علم��ی نپردازید مگر 

علم تغذیه«. 
وی با اشاره به اینکه انسان سالم در گرو غذای سالم است، 
گفت: سه عامل مهم در راستای تغذیه سالم وجود دارد که 
یکی از آنها احیای غذاهای سنتی و سالم در سفره های مردم 
است؛ چراکه غذاهای امروزی باعث افزایش سرطان شده، 
در عین حالی که قدیم از مصلحات غذایی استفاده می شد 
و اگر ما قبا آخرین رتبه سرطان در دنیا را داشتیم در حال 

حاضر به اولین رتبه سرطانی خواهیم رسید.
دبیر فرهنگس��تان علوم دومین عامل ارتقای تغذیه سالم 
را در گ��رو جانش��ینی نگهدارنده ه��ای طبیع��ی به جای 
نگهدارنده های شیمیایی که مضر اس��ت، دانست و افزود: 
استفاده از رنگ ها و سایر افزودنی ها در محصولات نکته ای 

است که باید به آن توجه شود.

  قاچاق مواد غذایی بالاست
معاون غذا و دارو از دیگر سخنرانان بود که با اشاره به شعار 
امسال مبنی بر ایمنی غذا از مزرعه تا سفره، اظهار کرد: در 
حالی که این شعار اهمیت توجه به س��امت غذا را نشان 
می دهد، هنوز به هدف مورد نظر نرسیده ایم و جایگاه خود 

را به درستی نیافته است.
دکتر جعفریان دهکردی از علل نرس��یدن به هدف شعار 
امس��ال را چرخه طولانی غذا، که از مزرعه تا س��فره نیاز 
به طی کردن مراحل زیادی اس��ت، دانست و گفت: خواه 
ناخواه و با وجود کنترل بسیار گاهی ناهماهنگی هایی در 
این چرخه وجود دارد و در واقع خود به عنوان یک چالش 
برای ما شده اس��ت. از س��وی دیگر قاچاق مواد غذایی از 
معضات ماست که متاسفانه بخش زیادی را هم به خود 

اختصاص داده است.
وی با اشاره به بیانیه های بسیار که نگهدارنده ها را باعث بروز 
سرطان می دانند، استعمال دخانیات و دیگر موارد را در بروز 
این بیماری دخیل دانست و بیان داشت: سطح آگاهی مردم 
نیز در زنجیره غذایی برای تولید غذایی سالم و ایمن بسیار 
مهم و تاثیرگذار است. همچنین توجه آنها به آرم ایمنی غذا 

که از گام های مهم معاونت غذا بوده، حائز اهمیت است. 
معاون غذا و دارو با بیان این موضوع خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر به طور جدی پیگیر کنترل باقیمانده سموم و فلزات 
سنگین، داروها و تقلبات موادغذایی و نیز هورمون های موجود 
در محصولات غذایی هستیم. در عین حالی که با نظارت های 
 پی در پی اق��دام به کاهش نم��ک و چربی تران��س و دیگر

 مواد غذایی کرده ایم.
 وی اف��زود: در ضمن برای تش��ویق کارخانه ه��ا به تولید 
مواد غذایی سالم به آنها امتیازاتی داده می شود و در غیر این 
صورت اگر آنها با امتیاز پایین تر از حد تعیین شده باشند، از 

ادامه کار منع می شوند. 

 دکتر حاجی زاده، کارش��ناس بهداشت حرفه ای 
با اشاره به اینکه تنفس هوای پاک و سالم حق مسلم 
و از نیازهای اساس��ی و ضروری تضمین س��امت 
انسان هاست، اظهار کرد: سالانه بیش از2 میلیون 
نفر در دنیا به دلیل ابتا ب��ه بیماری های مرتبط با 
آلودگی هوا دچار مرگ زودرس می شوند که سهم کشور 

ما حدود40،30 هزار نفر است.
وی یکی از راهکارهای مهم در این رابطه را تغییر سبک 
زندگی عنوان کرد و گفت: اگر ش��هروندان در سفرهاي 
خود برنامه ریزي داشته باش��ند و در ساعات اوج ترافیک 

از خودروي ش��خصي اس��تفاده نکنند، اگر هر شهروند 
اس��تفاده از حمل و نقل عمومي را حق دیگر شهروندان 
نداند و از وس��یله اي که انبوه آلایندگي را ایجاد مي کند، 
استفاده نکند، مشارکت مردم در کاهش آلودگي هوا رقم 

خورده است.
کارشناس بهداشت حرفه ای افزود: هر چند حل مشکل 
آلودگی هوا نیاز به برنامه ریزی کان و در س��طح ملی و 

 منطقه ای دارد و همچنین تعامل و همکاری دستگاه های
 صنعت��ی و س��ازمان ه��ای م��ردم نه��اد و همراه��ی 
دانشگاهیان، متخصصان و س��ایر سازمان ها را می طلبد، 
 اما خ��ود ش��هروندان بای��د در ای��ن زمینه مش��ارکت

 داشته باشند.
وی بیان داشت: وقتي که حمل و نقل عمومي را فقط براي 
شهروندان طبقه متوسط و ضعیف جامعه نبینیم و تصور 

نکنیم ش��خصي که خودروي گرانقیمت دارد الزاماحق 
استفاده از خودرو دارد و مابقي باید از حمل و نقل عمومي 
استفاده کنند، تمام این ها در کنار هم مي شود مشارکت 
مردم و تغییر س��بک زندگي، که در کاهش آلودگي هوا 

موثر خواهد بود. 
حاجی زاده افزود: البته زیرساخت ها هم باید فراهم شود 
و در واقع وقتي ما مي توانیم از شهروندان انتظار همکاري 

همه جانبه داشته باشیم که حمل و نقل عمومي کارآمدي 
را براي شهروندان فراهم کرده باشیم. 

وی با بیان این موضوع تاکید کرد: به هر حال از پیاده روي 
و دوچرخه سواري گرفته تا سوار شدن به وسایل حمل و 
نقل عمومي و شخصي بستگي به تغییر سبک زندگي دارد 
تا بتوانیم آلودگي هوا را تحت کنترل درآوریم و نسبت به 

کاهش آن اقدام کنیم.

 حج تکرار هروله عاشقانه هاجر
 و صبر بندگان خداست

بی تردید فرا رس��یدن موس��م حج دریچه ای به سوی آزادی و 
تماس قشرهای جامعه بزرگ اسامی با هم است. امام علی)ع( 
وقتی فلسفه عبادت ها را می شمرد درباره حج می گوید: خداوند 
حج را برای تقویت آیین اسام تشریح کرد. در روایات آمده است 
که خداوند مکان کعبه را در زمان آدم )ع( نش��ان داد. طوفانی 
وزید و خاک ها را به عقب برد و پایه های خانه خدا آش��کار شد 
و ابراهی��م )ع( با همکاری فرزندش اس��ماعیل خان��ه کعبه را 

بازسازی کرد.
  در روایتی آمده است که وقتی ابراهیم دستور حج را دریافت کرد،

عرض کرد» خداوندا ص��دای من به گوش مردم نمی رس��د«، 
اما خداوند فرمود:» علیک الاذان و عل��ی الباغ!« تو اعام کن 
و من به گوش مردم می رس��انم! ابراهیم بر محل مقام آمد و رو 
به سوی ش��رق و غرب کرد و صدا زد:» ایها الناس کتب علیکم 
الحج الی البیت العتیق فاجیبوا ربکم؛ ای مردم، حج خانه کعبه 
بر شما نوشته شد دعوت پروردگارتان را اجابت کنید« و خداوند 
صدای او را به گوش همگان حتی کسانی که در پشت پدران و 
رحم مادران بودند رسانید و آنها در پاسخ گفتند:» لبیک اللهم 
لبیک!« و تمام کس��انی که از آن روز تا قیامت در مراس��م حج 
شرکت می کنند همان کسانی هستند که دعوت آن روز ابراهیم 

را اجابت کردند.

  هاجر مادری برای اهل بیت)ع(
در تمام مناسک حج از منا و عرفات گرفته تا صفا و مروه و جای جای 
مکه آثار زندگی ابراهیم و خانواده اش دیده می ش��ود. ابراهیم 
همسری به نام ساره داشت که از او صاحب فرزند نمی شد، ساره 
کنیزی به نام هاجر داشت، ابراهیم از خداوند فرزندی خواست 
و خداوند بشارت فرزندی را به خلیل خود داد. بدین شکل هاجر 
آزاد می شود و به همسری نبی خدا درمی آید و مادر نسلی می شود 
که بر اساس روایات نبی خاتم )صلی الله علیه وآله( از آن خاندان 
است و بی تردید در انتخاب این فرد باری تعالی ماحظات و دقت 
لازم را به عمل آورده است. حضرت رسول )صلی الله علیه وآله( شجره 
خود را به ابراهیم و اس��ماعیل )ع( نسبت می دهد و می فرماید: 
»هیچ وقت اتفاق نیفتاد مگر آنکه ما اهل بیت)ع( از صلبی پاک 
به رحمی پاک منتقل ش��دیم.« هاجر در سال هایی که کنیزی 
ساره را می کرد صبر و شکیبایی خود را نشان داده بود و انتخاب 

ابراهیم )ع( با تکیه بر تمام این ویژگی ها بود. 

  حج، تجلی الطاف خفیه الهی است
گاهی به نظر می رسد برخی از مشکات که خداوند برای بعضی 
از بنده ها به وجود می آورد در ظاهر آزار دهنده است، در حالی 
که از الطاف خفیه الهی است؛ مثا حضور امام رضا) ع( در ایران 
و دعوت مصرانه و فش��ار مامون برای جای وطن در ابتدا قابل 
هضم نیست، اما »عدو شود س��بب خیر اگر خدا خواهد«امروز 
حضور ایشان را در این س��رزمین، مرکز خیر و برکت می دانیم. 
گاهی تفک��ر در تمام اتفاقات ناگوار زندگ��ی کمک می کند که 
زیبایی های مقدرات الهی را بیش��تر بدانیم. روزگاری خداوند 
به ابراهیم)ع( وحی کرد زن و فرزند خویش را به سرزمین مکه 
ببرد، اس��ماعیل که طفلی بیش نبود در آغوش هاجر با ابراهیم 
به این سفر رفتند، ابراهیم در جایی قرار گرفت که زراعت و آبی 
نداشت و زندگی در آن سخت بود. هاجر )سام الله علیها( آزاد 
شده ای است که به سرزمین خشک مکه آورده می شود و سال ها 
بعد این س��رزمین مرکزیت می یابد و تازه در س��فرحج انسان 
می فهمد هاجر کیست! با این حال که هزاران سال از این ماجرا 

می گذرد، اما طراوت آن هنوز قابل لمس است.

  پاداش صبر هاجر و اعجازی الهی
این امتحان برای مادر و کودک کم س��ن و س��الش دشوار بود، 
ابراهیم آنها را به صبر دعوت می کرد و وع��ده آینده را می داد.

خلیل خدا صبورانه از خدا می خواس��ت قلب های مردم به این 
 سرزمین گرایش پیدا کند. عطش بر هاجر و اسماعیل غلبه می کند،

مادر فرزند خویش را در نقطه ای که امروز چاه زمزم است روی 
ریگ ها می خواباند و به کوه صفا نگاه می کند و سراب می بیند، 
به هوای آب بالا می رود اما چیزی پیدا نمی کند از آنجا به مروه 
نگاه می کند و باز سراب می بیند. ماجرای آب و سراب هفت بار 
تکرار می شود و بار هفتم مایوس��انه از کوه مروه پایین می آید و 
مطمئن می شود که هر چه هست سراب است، به نزد کودکش 
می رود و معجزه را می بیند و پ��اداش صبر جمیل هاجر یکی از 

سنت های خدا و شعائر اسامی می شود.

  طواف بی گذر از قبر هاجر، طواف نیست
هاجر، این بانوی صبور مکه بازهم قرار اس��ت آزموده شود؛ چرا 
که سال ها بعد به ابراهیم وحی شد باید فرزندت را قربانی کنی! 
مگر می شود مادری از فدا شدن فرزندش حتی در راه خدا دل 
نگران نباشد؟ در کربا، مادر وهب وقتی سر فرزندش را به سوی 
او پرت می کنند سر را باز می گرداند و می گوید:»چیزی را که در 
راه خدا دادیم هرگز بازپس نمی گیریم« بی تردید وقتی کاری 
برای خدا باشد ماندگار است و ام وهب و هاجر به دلیل تن دادن 
به قضای الهی و صبر ماندگارند. بی شک هاجر استعدادی الهی 
داشته که خداوند او را همنش��ین خلیل الله کرد، هاجر به این 
 عظمت رسید؛ چون زمین وجودش کویر نبود. امام صادق )ع( 
می فرماید: »همانا اس��ماعیل مادرش را در حج��ر دفن کرد و 
او را والا مقام ق��رار داد و برای آنکه قبرش محو نش��ود دیواری 
برای قبرش کش��ید«. و حالا تا قیامت قبر هاجر مطاف است و 
حاجیان در طواف کعبه قبر این بانوی صبور را هم طواف می کنند؛ 
چرا که میلیون ها مس��لمان در حج اعمالی انجام می دهند که 

بنیانگذارش این بانوی صبور بوده است.

یادداشت
در سومین همایش ملی ارتقای ایمنی غذا عنوان شد؛شهین اصلانی

 آمار قاچاق مواد غذایی بالاست
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تغییر سبک زندگی؛ عامل موثر در کاهش آلودگی هوا

  ش�ما در ایران اولین کس�ی هستید که 
در زمینه امید اجتماعی دس�ت به پژوهش 
برده اید. در حال حاضر میزان امید و نشاط 

در جوانان را چگونه ارزیابی می کنید؟
البته برای پاسخگویی دقیق به این سوال نیاز به 
پژوهش دقیق داریم، ولی اگر مثل من با جوانان ارتباط 
داشته باشید متوجه می ش��وید که امید به آینده آنها 
 بسیار پایین است و تصویر امیدوارکننده ای از آینده خود

ندارند و همین امر هم باعث شده سطح نشاط و امید به 
زندگی در آنها پایین باشد.

  ریشه این ناامیدی در کجاست؟
در تقسیم بندی ریشه این نامیدی می توان دو جنبه 
متفاوت را بررس��ی کرد؛ یکی جنبه فردی و دیگری 
جنبه اجتماعی. در جنبه فردی باید اعتراف کرد که 
مهارت های لازم برای امیدآفرینی و کسب موفقیت را 
به جوانان یاد نداده ایم. معضاتی مانند مطلق انگاری، 
همه چیز را س��یاه و س��فید دیدن، تعمیم یک عدم 
موفقیت ب��ه کل زندگی و تبدیل مس��اله به بحران از 
جمله مشکات ناش��ی از عدم آشنایی با مهارت های 
لازم برای امیدآفرینی است. جنبه اجتماعی ماجرا هم 
که تقریبا انکارناپذیر است و معضاتی مانند بیکاری، 
اختاف طبقاتی و... به این ناامیدی ها دامن زده است.

  تاثیرپذی�ری جوانان و جامع�ه از فرهنگ های 
برون مرزی تا چه حد بر بالا رفتن سطح رضایتمندی 

آنان و امید به زندگی تاثیر داشته است؟

 البته فرهنگ برون مرزی تاثیر داش��ته اس��ت، ولی
به طور غیرمس��تقیم. ما ب��ه طور م��داوم در معرض 
رسانه ها هس��تیم و این رس��انه ها یک امکان برای ما 
به وجود آورده و آن امکان مقایس��ه اس��ت. مقایسه 
زندگی در ایران با زندگی در کشورهای توسعه یافته 
که به لحاظ عقانی درست نیست. شما می بینید که 
فان کشور توس��عه یافته، برای رسیدن به این سطح 
از توس��عه و رفاه، مسیری بس��یار طولانی  با کوشش 
فراوان چندین نسل خود پیموده اس��ت، ولی جوان 
امروز ما به این نکته توجه ندارد و تنها موقعیت فعلی 
خود را با موقعیت امروز جوان غربی مقایسه می کند. 
و از طرفی باید توجه داشته باشیم که دو کشور مورد 
مقایس��ه باید از نظر ویژگی ها و بس��ترهای فرهنگی 

دارای تناسب باشند.

  به نظر ش�ما با وجود توس�عه یافتگی امکانات 
جوانان در سال های گذشته، رضایت آنها از زندگی 

افزایش یافته است؟
فرهنگ به طور کلی دارای دو بعد مادی و معنوی است. 
ما پیش و بیش از آنکه بعد معن��وي فرهنگ غرب را 
گرفته باشیم، بعد مادی آن را گرفته ایم؛ به طور مثال 
شما می بینید پیش از آنکه فرهنگ معنوی استفاده 
از تلفن همراه به دست ما برس��د، تکنولوژی آن وارد 
فضای جامعه ما می شود. این عقب افتادگی بعد معنوی 
فرهنگ از بعد مادی استفاده از امکانات، به نوعی ما را 
دچار سرخوردگی می کند، به خصوص زمانی که باز 

خودمان را با بیرون از مرزها مقایسه کنیم.

  اینکه امروز جوانان دیر به خودمختاری، به معنای 
 بی نیازی و اس�تقلال اقتصادی می رسند تا چه حد

 بر این موضوع تاثیرگذار است؟
نیازهایی مانند خوراک و پوشاک و از این قبیل از جمله 
ابتدایی ترین نیازهای هر انسانی اس��ت. این نیازها با 
استقال اقتصادی پاسخ داده می شود. در کشوری که 
به لحاظ وضعیت اشتغال دچار مشکات جدی است، 
در نتیجه سایر نیازهای افراد مانند ازدواج و تفریح نیز 
بی پاسخ باقی می ماند و در نهایت، این وضعیت؛ یعنی 
وابستگی فرد به خانواده و عدم استقال، جوان را دچار 

سرخوردگی و یاس می کند.

  به نظر شما س�طح اخلاق و معنویت تناسبی
 با امید به زندگی دارد؟

امید تا حد زیادی تحت تاثی��ر اعتقادات و باورمندی 
افراد اس��ت. ما بدون اعتقادات خود دلیلی برای ادامه 
زندگی نخواهیم داش��ت، به خص��وص زمانی که در 
زندگی ش��هری قرار داشته باش��یم که استرس ها و 
اضطراب های خاص خودش را دارد و برای رویارویی 
با آنها ب��ه تکیه گاه هایی نی��از داریم ک��ه اتفاقا مادی 
نیستند و اگر این اعتقادات نباشد در نتیجه احساس 
 پوچی و تهی بودن به بار می آید که ناامیدی و یاس را 

تشدید می کند.

  عده ای معتقدند نابرابری و تبعیض در ساختار 
اجتماعی از اصلی ترین عوامل ناامیدی جوانان 

است. نظر شما در این باره چیست؟

»نابراب��ری« به تنهای��ی ایجاد ناامی��دی نمی کند، 
 بلک��ه »احس��اس نابراب��ری« اس��ت ک��ه ایج��اد

 ناامیدی می کند. 
ش��ما می بینید در جامعه ای مثل آمری��کا نابرابری 
وجود دارد، ولی چون احساس نابرابری وجود ندارد 
و افراد ناراحت نیستند، ناامید نمی شوند. ولی جامعه 
ما در طول سال های بسیار این احس��اس را با خود به 
همراه داش��ته و دارد و به همین خاطر از سطح نشاط 
 افراد کاسته شده اس��ت. باید بپذیریم که اگر جامعه

 بر مبنای شایسته سالاری و به دور از خویشاوندسالاری 
موقعیت ها را تقس��یم کند و توزی��ع درآمدها عادلانه 
باشد، نباید از اینکه یک نفر بالاتر از ما است، آزرده خاطر 
بشویم، بلکه باید موقعیت بالاتر او را به شایستگی وی 

نسبت دهیم.

  به نظر شما هر کسی حق سخن گفتن از جوانان 

را دارد یا کسی که با دغدغه ها و مشکلات و نیازهای 
واقعی آنها آشنا باشد.

به نظر مي رس��د ارائه نظر در مورد ه��ر موضوعي از 
جمله جوانان نیازمند مطالعه و تحقیق وتامل است، 
اما به نظر مي رس��د مس��وولان امور جوان��ان که از 
نزدیک با مش��کات آنها درگیر هستند و همچنین 
خود جوانان که گروه هدف هستند، بهتر از دیگران از 

نیازها و مشکات جوانان مطلع هستند. 
به هر روي به نظر مي رسد تا حد لازم مشکات جوانان 
مش��خص باش��د، اکنون زمان ح��ل آنها ب��ا همکاري 
مس��وولان و مردم و مهم تر از همه با مشارکت جوانان 
اس��ت. در اولی��ن مرحل��ه تش��کیل NGO ه��اي 
مخصوص جوانان از ضروریات است تا به عنوان کانال 
ارتباطي بی��ن جوانان و دولت عمل کنند و مس��ائل 
 و مش��کات و نیازه��ا را از جوانان ب��ه دولت منتقل 

کنند.

در گفت وگو با زهرا  امیري، کارشناس و پژوهشگر مسائل اجتماعی مطرح شد؛

وضعیت اشتغال، جوانان را دچار » احساس ناامیدی« کرده است

��م
 عال

��د
حی

و

نی
ها

 ک
�ا

لی�

  »جوانی« مرحله ای حساس از تحولات عاطفی و ادراکی در انسان است و از دیدگاه »جامعه شناسی«  به جوانی، به عنوان مساله ای اجتماعی نگریسته 
می شود. جوانان از دیدگاه جامعه شناسی، گروهی متمایز از سایر گروه های اجتماعی محسوب می شوند که ارزش ها و هنجارهای خاص خود را دارند.  در 
سال های گذشته رشد ماهواره  ها در میان خانواده  های ایرانی و همچنین افزایش حضور در فضای مجازی و رشد شبکه های اجتماعی باعث شده جوانان 
بیش از پیش با فرهنگ برون مرزی و  ارزش های آن آشنا بشوند و درصد قابل توجهی از آنها به عناصر و علائم فرهنگ های برون مرزی گرایش قابل توجهی 
پیدا کنند. این گرایش از یک سو و از طرفی ناکامی در سوق به این گرایش گویا باعث ناامیدی و سرشکستگی در بین جوانان شده است. اهمیت موضوع 
نشاط و امید در بین جوانان باعث شد تا در این مورد  با یک کارشناس و پژوهشگر مسائل اجتماعی به گفت وگو  بپردازیم. آنچه در ادامه می خوانید متن 

پیاده شده مصاحبه اصفهان زیبا با دکتر زهرا امیري اسفرجاني، عضو هیات علمی موسسه آموزش عالي امین فولاد شهر است.
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استاندار در مراسم افتتاح پروژه های عمرانی در شاهین شهر:

در آینده نزدیک شاهد خبرهای خوبی از تحولات شاهین شهر خواهیم بود
در آیینی با حضور استاندار ، امام جمعه ، نماینده مردم شهرستان 
شاهین شهر و میمه در مجلس شورای اسلامی ، فرماندار و اعضای 
شورای اسلامی پروژه های شهرداری شاهین شهر با اعتباری بالغ 

بر 190 میلیارد ریال افتتاح و به بهره برداری رسید.
شهردار شاهین ش��هر در ابتدای آیین بهره برداری از پروژه های 
شهر گفت : امروز در شاهین شهر با حضور اس��تاندار محترم اصفهان و 
برخی از مسؤولان شهرستان شاهین شهر و میمه شاهد افتتاح ده پروژه 
عمرانی ، خدمات��ی ، فرهنگی و رفاهی با اعتباری بال��غ بر 190 میلیارد 

ریال بودیم. 
 حس��ین امیری " در ادامه افزود : یکی از سیاس��ت های کلان شورای 
اسلامی شهر و شهرداری  استفاده از ظرفیت های بخش خصوصی است 

که بحمدالله گام های مؤثری در این زمینه برداشته شده است. 
وی پروژه مجتمع اداری، تجاری و خدماتی ن��ور با اعتبار 500 میلیارد 
ریال و در زمینی به مساحت 24 هزار متر مربع در شش طبقه،  فاز یک 
پروژه میدان سمبلیک در زمینی به مساحت 37 هزار متر مربع با اعتبار 
950 میلیارد ریال، پ��روژه مجتمع اداری، تج��اری و خدماتی خیابان 
آیت الله طالقانی در زمینی به مساحت 40 هزار متر مربع و اعتبار 270 
میلیارد ریال، پروژه مسکونی هشت بهش��ت در زمینی به مساحت 12 
هزار و 400 متر مربع و اعتباری بالغ بر 200 میلیارد ریال،  پروژه احداث 
میدان میوه و تره بار به عنوان میدان میوه و تره بار ش��مال اصفهان در 
زمینی به مساحت 30 هکتار و اعتبار دو هزار میلیارد ریال، پروژه احداث 
مترو شاهین شهر به اصفهان و بالعکس به طول 13 کیلومتر را از دیگر 
پروژه های در دست احداث برشمرد که در آینده با مشارکت شهرداری 

شاهین شهر و بخش خصوصی احداث و به بهره برداری خواهد رسید.
 امیری  بار دیگر تصریح کرد : روند سرمایه گذاری و استفاده از ظرفیت 
های بخش خصوصی در ش��هر شاهین ش��هر به خوبی سرعت گرفته و 

همگان اعتقاد داریم باید از این ظرفیت ها به خوبی استفاده نماییم. 
شهردار شاهین شهر خاطر نشان کرد پروژه های دیگری در سطح شهر با 
اعتباری بالغ بر یک هزار میلیارد ریال در دست احداث است که در آینده 

به بهره برداری خواهد رسید.
دکتر رس��ول زرگر پور نیز به عنوان س��خنران ویژه در این آیین  ضمن 
اداي احترام به مقام شامخ شهداي این شهر و خانواده هاي معظم شهدا 
و ایثارگران گفت : شاهین شهر به عنوان ایران کوچک و نیز مهد علم و 
دانش و کوشش انصافاً توانسته جایگاه خود را در استان اصفهان اثبات 

و ارتقاء بخشد. 
رسول زرگرپور در ادامه ضمن اشاره به فراگیر شدن آلودگی هوا در سطح 
استان گفت :  شاهین شهر به دلیل همجواری با صنایع بزرگ و پالایشگاه 
یکی از شهرهای مبتلابه در این زمینه بوده که بحمدالله طی چند سال 
گذشته تاکنون اقدامات نسبتاً مناسبی برای رفع معضل آلودگی در این 

شهر برداشته شده است. 
وی خاطر نش��ان کرد : ش��اهین ش��هر با وجود ظرفیت های مناسبی 

 که دارد، مس��ؤولان باید خدماتی در ش��أن مردم ش��هر ارائه نمایند، و
 ان شاءالله در آینده نزدیک ش��اهد خبرهای خوبی از تحولات شاهین 

شهر خواهیم بود.
اس��تاندار اصفهان با بیان اینکه این پروژه ها بای��د در هفته ي دولت به 
بهره برداري مي رسید، افزود: به دلیل ترافیک دیپلماتیک و سفر هیات 
هاي خارجي در چند هفته ي گذشته افتتاح و بهره برداري از این پروژه 

ها به امروز موکول شد.
وي با بیان اینکه اقوام مختلف در شهرس��تان ش��اهین شهر و میمه در 
کمال صفا و آرمش با هم زندگي مي کنند، افزود: ش��اهین شهر، ایران 
کوچک است و شهرداري ها و دستگاه هاي دولتي در این شهرستان به 
خوبي فعالیت مي کنند ولي تا جایي که در شان مردم باشد فاصله داریم 
و همه باید دس��ت در دس��ت هم دهند تا به آنچه که شایسته ي مردم 

است دست یابیم.
 دکتر زرگرپور از برگزاري جلس��ه ي وی��ژه اي در دو هفت��ه ي آینده 
براي بررسي مشکلات شهرس��تان خبر داد و گفت: این جلسه با حضور 

مسئولین استاني و شهرستاني تشکیل خواهد شد. 
دکتر زرگرپور در ادامه به دستاوردهاي دولت تدبیر و امید در طول دو 
س��ال خدمت اش��اره کرد و افزود: رئیس جمهور در طول این مدت به 
شعارها و وعده هاي انتخاباتي خود پایبند بود و تا جایي که امکان داشت 

توانست به وعده هاي خود عمل کند.
وي آرامش و ثبات را از مهمترین دس��تاوردهاي این دولت برش��مرد و 

اظهارداش��ت : با توجه به ناآرامي هاي منطقه به برکت امام زمان)عج(، 
منویات رهبر معظم انقلاب)مدظله العالي( و سیاست هاي دولت تدبیر 

و امید ثبات و آرامش در کشور برقرار است.
اس��تاندار اصفهان افزود: گرچه مخالفی��ن برنامه هایي 
براي برهم زدن این آرامش دارن��د ولي به لطف خدا این 
امنیت در کشور حاکم است و امیدواریم که مستدام باشد 
مخصوصا امسال که با برگزاري انتخابات کشور نیازمند 
آرامش است.مدیر ارشد اس��تان کاهش نرخ تورم از 45 
درصد به 14 درصد را از دیگر اقدامات دولت برش��مرد و 

افزود: دولت سعي دارد این تورم را تک رقمي کند.
وي با بیان اینکه دولت کش��ور را در رکود کامل تحویل 
گرفت، اظهارداش��ت: طلیعه هاي خارج شدن از رکود و 
حرکت به سوي رونق در کشور و استان مشاهده مي شود.

دکتر زرگرپور به  طرح تحول سلامت اشاره کرد و افزود: 
در س��ال گذش��ته 250 میلیارد تومان براي اجراي این 

پروژه به استان تزریق شد.
زرگرپور یکي از مهمترین اقدامات دولت را حل مس��ائل 
5+1 و توافق هسته اي برشمرد و گفت: توافق هسته اي 

ایران باعث عزت اسلام و مسلمانان و مردم ایران شد.
استاندار اصفهان با بیان اینکه این کار بزرگ مورد تحسین رهبر معظم 
انقلاب اسلامي قرار گرفت، گفت: توافق هس��ته اي کار بسیار عظیمي 

 بود و نمي توان ب��ه این کار اعتراض نمود چرا که باعث مي ش��ود موانع 
توسعه ي کشور برداش��ته ش��ود و باید قدردان این اقدامات که توسط 

دولت و ملت انجام شده است، باشیم.
اس��تاندار اصفهان با بیان اینکه خزانه ي دولت و سیلوها 
و آب پش��ت س��د در زمان تحوی��ل دولت خال��ي بود، 
اظهارداشت: خوش��بختانه امروز 400 هزار تن گندم در 
سیلوهاي استان ذخیره شده است و با مدیریت درست ، 

آب پشت سد به مقدار قابل قبولي رسیده است.
وي به اقدامات صورت گرفته در خصوص کاهش آلودگي 
هوا اشاره کرد و افزود: در 4 ماهه ي ابتداي سال 92، فقط 
30 روز هواي سالم در اس��تان بود که امسال این تعداد 
روزهاي سالم به 114 روز رسیده است و باید انتظار روزي 
را داشته باشیم که آلاینده ها کاملًا برطرف شود و چشم 
داشتي به عوارض آلایندگي نداش��ته باشیم.مدیر ارشد 
استان به روي ریل قرار گرفتن ابر پروژه هاي استان اشاره 
کرد و اظهارداش��ت: پروژه هاي مترو، مصلي و ورزشگاه 
روي ریل تکمیل قرار گرفته است و کلنگ خط دو مترو و 
نماشگاه بین المللي اصفهان نیز به زمین زده شده است. 
وي با بیان اینکه تا پایان س��ال تمام روس��تاهاي اصفهان طرح هادي 
خواهند داشت، افزود: در آینده ي نزدیک  به همه ي روستاهاي استان 

گازرساني خواهند شد.

اس��تاندار اصفهان در پایان گفت: اصفهان استاني شاخص است و شان 
مردم این استان و شهرستان شاهین ش��هر و میمه بیش از این است و 
باید نسبت به شان مردم تلاش بیش��تري صورت گیرد.گفتني است با 
حضور استاندار اصفهان 10 پروژه ي عمراني؛ خدماتي و فرهنگي در شهر 

شاهین شهر به صورت نمادین افتتاح و به بهره برداري رسید.
رییس شورای اسلامی شاهین شهر نیز در این آیین گفت : شاهین شهر 
با وجود مدیران سخت کوش توانسته شعار س��ال مقام معظم رهبری 
با عنوان همدل��ی و همزبانی بین دولت و ملت را ب��ه خوبی جامه عمل 

بپوشاند. 
 علی صالحی  در ادامه رفع آلایندگی متأثر از پالایشگاه و صنایع مجاور، 
اختصاص اعتبار مترو ش��اهین ش��هر، اختصاص اعتبار شبکه فرسوده 
فاضلاب ش��هر   را از جمله دغدغه های مردم و مس��ؤولان در این شهر 
عنوان و از اس��تاندار خواس��تار رفع معضلات شد. حس��ینعلی حاجی  
نماینده مردم شهرس��تان و  حجت الاسلام و المس��لمین ملکیان امام 
جمعه  نیز در این آیین از زحمات ش��هرداری و شورای اسلامی شاهین 
شهر تقدیر و تشکر نمودند.همچنین در پایان آیین بهره برداری از پروژه 
های شهرداری با اهدای لوح سپاس از زحمات  علی اصغر ذاکری شهردار 
سابق شهرداری شاهین ش��هر، علی صالحی رییس ش��ورای اسلامی، 
پیمان شکرزاده رییس پیشین ش��ورای اسلامی، سید رسول موسویان 
معاون فنی و عمرانی شهرداری، حمید عشقی معاون توسعه و پشتیبانی 
شهرداری، شهریار علوی معاون شهرسازی شهرداری و حیدرعلی ربیعی 
معاون اجرایی و خدمات شهری شهرداری شاهین شهر تقدیر و تشکر 
به عمل آمد.شایان ذکر است سالن چندمنظوره معراج با اعتباری بالغ 
بر 33 میلیارد ریال و زیربنای دو هزار و 700 متر مربع، بازار روز میلاد با 
مشارکت بخش خصوصی با اعتبار بالغ بر 110 میلیارد ریال و زیربنای 
چهار هزار و 200 متر مربع، پارک خلیج فارس با اعتباری بالغ بر شش 
میلیارد ریال در مساحت ده هزار متر مربع، پارک فدک با اعتباری بالغ 
بر شش میلیارد ریال و مساحت هفت هزار و 700 متر مربع، سالن آمفی 
تئاتر با ظرفیت 250 نفر واقع در نگارستان ش��هرداری با اعتباری بالغ 
بر نه میلیارد ریال و زیربنای 320 مت��ر مربع، کتابخانه مرکزی واقع در 
نگارستان شهرداری با اعتباری بالغ بر سه میلیارد ریال و مساحت چهار 
هزار متر مربع، احداث فاز دوم بلوار فدک، کوثر و کشاورز با اعتبار بالغ 
بر 13 میلیارد ریال، احداث بلوار شاهد با اعتباری بالغ بر شش میلیارد 
ریال، احداث مدرسه فدک با اعتباری بالغ بر 11 میلیارد ریال و زیربنای 
س��ه هزار و 500 متر مربع، احداث کلانتری گلدیس با اعتباری بالغ بر 
ش��ش میلیارد ریال و زیربنای 400 متر مربع از جمله پروژه هایی بود 
که 21 شهریور ماه سال 1394 با اعتباری بالغ بر 190 میلیارد ریال به 
دست استاندار  افتتاح و به بهره برداری رسید.دکتر زرگرپور از برگزاري 
جلسه ي ویژه اي در دو هفته ي آینده براي بررسي مشکلات شهرستان 
خبر داد و گفت: این جلس��ه با حضور مسئولین اس��تاني و شهرستاني 

تشکیل خواهد شد. 
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جديدترين شماره  شاهد ياران منتشر شد

خورشيد در »شرق دجله« يادمان سردار شهيد عباس كريمي،
يكصدو نوزدهمين شماره ماهنامه فرهنگي تاريخي شاهد ياران 
يادمان فرمانده لشكر 27 محمد رسول الله )ص( به همت گروه 

مجلات شاهد بنياد شهيد و امور ايثارگران منتشر شد.
خورش��يد در »ش��رق دجله« با گفتارهايي از ش��يخ حس��ين 
انصاريان، سعيد قاسمي، محسن كاظميني، حسين رسوليان، 
 نصرت الله اكبري، زهرا منصف، مجتبي عس��گري، اكبر رباني، 
و رضا محمدي در96 صفحه به همراه تصاوير، مقالات و گزارش هاي 

خواندني منتشر شد.
زندگي، زمانه و كارنامه س��ردار ش��هيد حاج عب��اس كريمي، 
شخصيت فرماندهان لشكر محمد رسول الله )ص( در كلام شيخ 
حسين انصاري، متن س��خنراني اين فرمانده ش��هيد در ميان 
رزمندگان لشكر 27 محمد رس��ول الله )ص( در سال1363 و 
متن وصيت نام��ه اين ش��هيد والامقام در اي��ن يادمان عرضه 

شده است.
گفت و شنود مشروح شاهد ياران به خانم زهرا منصف، خاطرات 
شنيدني شهيد عباس كريمي در گفت و شنود با حجت الاسلام 
سيد رضا حسيني، مروري بر حضور س��ردار عباس كريمي در 
مريوان و لشكر 27 محمد رسول الله)ص( در گفت وگو با سردار 
ناصر كاظميني، نقش و تاثيرگذاري ش��هيد عباس كريمي در 
عمليات هاي و الفجر 4، خيبر و بدر در گفت و شنود شاهد ياران 
 با نصرت الله اكبري، روايت يك راوي جنگ از لحظات پاياني عمر
  سردار ش��هيد عباس كريمي از گفت و ش��نودها و گزارش هاي

دست اول و ناگفته درباره اين شهيد و الامقام است.

شهادت » ابوتراب حزب الله« در سوريه 

ابوتراب« يكی از اعضای حزب الله لبنان  »زكريا خليل« ملقب به »
در سوريه به شهادت رسيد.

شهيد»زكريا خليل« ملقب به »ابوتراب« كه از اهالی روستای 
»الخريبه« در منطقه »بقاع« لبنان بود، در نبرد با تروريست های 

تكفيری در شهر»الزبدانی« به فيض شهادت نائل آمد.
اين شهيد جوان حزب الله هفته گذشته در شهر الزبدانی زخمی 
شده بود و به يكی از بيمارستان های لبنان انتقال پيدا كرد، اما 

به دليل شدت جراحات به شهادت رسيد.
پيكر اين شهيد دلاور حزب الله در روزهای آتی در لبنان تشييع 

خواهد شد. 
ش��هر الزبدانی آخرين پايگاه تروريس��ت ه��ا در منطقه مرزی 
قلمون س��وريه اس��ت و به اين لحاظ آزادی اين ش��هر اهميت 

زيادی برای حزب الله لبنان دارد. 
رزمندگان حزب الله تاكنون توانستند كه بخش اعظم شهر الزبدانی 
را آزاد كنند و تروريس��ت ها را در منطقه كوچكی از شهر، از همه 
جهات محاصره كنند، شدت اين محاصره به گونه ای بوده است كه 

تاكنون ده ها تن از تروريست ها مجبور به تسليم شده اند.

 رونمايي از كتاب 80 مداح شهيد 
در كنگره شهداي چهارمحال و بختياري

مسوول سازمان بسيج مداحان اس��تان چهارمحال و بختياري 
گف��ت: كتاب۸۰ م��داح ش��هيد شناس��ايي ش��ده همزمان با 
 كنگره مل��ي س��رداران و24۰۰ش��هيد اين اس��تان رونمايي

 مي شود.
به گزارش سايت پايداري پژوهشگاه علوم و معارف دفاع مقدس، 
حجت  الله كياني با اشاره به نقش مداحان در دوران دفاع مقدس 
و تقويت روحيه معنوي و حماسي رزمندگان اسلامي، جايگاه اين 
قشر در عصر حاضر و ترويج فرهنگ ايثار و شهادت را ارزشمند و 
خطير ارزيابي و اظهاركرد: مداحان بسيجي در كنار روحانيون و 
واعظان مي توانند نقش مهمي در نهادينه ش��دن فرهنگ ايثار و 

شهادت در جامعه ايفا كنند. 
وي به برنامه هاي بسيج مداحان استان چهارمحال و بختياري 
در آستانه برگزاري كنگره ملي شهداي استان اشاره كرد و گفت: 
سازمان بس��يج مداحان موفق به شناس��ايي بيش از ۸۰ مداح 

شهيد استان شده است.
جمع آوري خاطرات مداحان ش��هيد شناس��ايي شده در حال 
انجام است و كتاب۸۰ مداح شهيد استان چهارمحال و بختياري 
مهرماه س��ال جاري همزمان با برگزاري كنگره ملي ش��هداي 

استان  رونمايي مي شود. 

 سبد خبر

ش��ماره 2465  دوش��نبه  23 ش��هریور 1394 80i s f a h a n z i b a . i r پ����ای����داری

 پاي�گاه اطلاع رس�اني ش�هيد محراب - ش��هيد
آيت الله س��يد اس��دالله مدن��ي در س��ال 1293  

ه�.ش.)1323ه�.ق.( در دهخوارقان )آذرشهر( ديده 
به جهان گشود.

پدر ايشان، مرحوم آقا مير علي در بازارچه آذر شهر،  
شغل بزازي داشت. ش��هيد مدني در چهار سالگي، مادر و 
در 16 سالگي پدر خود را از دس��ت داد و دوران كودكي را 
با رنج و سختي به پايان رس��اند. وي در عنفوان جواني به 
قصد كسب علم وكمال به شهر مقدس قم عزيمت كرده، 
به رغم مشكلات فراوان شخصي ناشي از درگذشت پدر و 
استبداد عصر رضاخاني، با پشتكار وافر به تحصيل علوم ديني 

مشغول شد.
او در حوزه علميه قم، پس از گذران��دن مراحل مقدماتي 
از محضر اس��تادان بزرگ فقه و اصول و فلس��فه بهره مند 
ش��د. مدتي در محضر درس مرحوم آي��ت الله حجت كوه 
كمري)ره( و آيت الله سيد محمد تقي خوانساري )ره( حاضر 
 شد و مدت چهار سال نيز در محضر امام خميني )قدس سره( 
 حضور ياف��ت و از درس فلس��فه و عرفان اخلاق ايش��ان 

بهره مند شد. 
آيت الله مدني پس از مدتي به نجف اشرف هجرت كرده،  
در حوزه علميه نجف اش��رف در كنار تكميل تحصيلات 
عالي خويش، تدريس در سطوح مختلف را شروع كرده و 
به دستور مرحوم آيت الله حكيم)ره(، كرسي تدريس لمعه، 
رسائل، مكاسب و كفايه را به عهده گرفت و در اندك زمان، 
جزو  استادان معروف حوزه علميه نجف اشرف به شمار آمد.

وي در نجف اشرف، در درس خارج مرحوم آيت الله سيد عبد 
الهادي شيرازي)ره( و مرحوم آيت الله حكيم)ره( و مرحوم 
آيت الله خوئي )ره( شركت كرده و از مراجع بزرگ؛ از جمله 
آيت الله حكيم در نجف و آيت الله حجت كوه كمري در قم و 

آيت الله خوانساري اجازه اجتهاد دريافت كرد.
پس از پيروزي انقلاب اسلامي، اين يار ديرينه امام و سرباز 
خستگي ناپذير انقلاب كه پرچم مبارزه را لحظه اي بر زمين 
نگذاشته و از تبعيدگاهي به تبعيدگاهي ديگر و از سنگري به 
سنگر ديگر هميشه در صف مقدم مبارزه حركت كرده بود و 
در پيروزي انقلاب، تلاش بي وقفه اي داشت، فصل ديگري 

از مبارزات خود را براي حفظ و حراست و پاسداري از انقلاب 
شكوهمند اسلامي آغاز كرد.

ايشان در انتخابات مجلس خبرگان قانون اساسي از طرف 
مردم همدان به نمايندگي انتخاب مي ش��ود و سپس در 
كوران مشكلات و آشفتگي اوضاع همدان ازسوي امام)ره( با 
 اختيارات كامل به امامت جمعه اين شهر منصوب مي شود.

فتنه حزب خلق مسلمان تبريز، اين ش��هر قيام و مبارزه 
بعد از پيروزي انقلاب اس��لامي در معرض جريانات مهم و 

حساسي قرار گرفت.
دشمنان انقلاب با شعله ور كردن آتش تفرقه و اختلاف و 

آشفته كردن اوضاع عمومي شهر، كميته هاي انقلاب كه 
اكثر آنها در دست ضد انقلابيون حزب خلق مسلمان بود 
اميد داشتند كه به اهداف شوم خود برسند. ياران انقلاب 
تصميم گرفتند با آوردن آيت الله مدني به تبريز، موقعيت 
جناح انقلاب و خط امام را تقويت كنند. آنان اين پيشنهاد 
 را به محض��ر امام تقدي��م كردند و امام ام��ت، طي حكمي

آيت الله مدني را روانه تبريز كردند. 
ايشان در سر و سامان دادن به اوضاع سياسي و اجتماعي 
تبريز تلاش مخلصانه اي كرد و آنگاه براي ادامه خدمت به 
شهر همدان باز گش��ت، ولي هنوز چند روزي از مراجعت 

وي نگذشته بود كه حادثه دلخراش و غم بار شهادت اولين 
 شهيد محراب آيت الله سيد محمد علي قاضي طبا طبائي

به دست دش��منان انقلاب و مزدوران آمريكا، اوضاع شهر 
تبريز را دگرگون ساخت.

 در اي��ن هنگام ب��ار ديگر ام��ام عزيز طي حك��م ديگري، 
آيت الله مدني را به نمايندگي خود و امامت جمعه ش��هر 
تبريز منصوب فرمود. ايشان در تبريز با معضل بزرگ »حزب 
 خلق مسلمان« - كه جريان هاي مختلف تحت پوشش آن 
 به مبارزه ب��ا انقلاب پرداخت��ه بودند - مواجه مي ش��ود.

سخت ترين روزهاي آيت الله مدني را مي توان ايامي خواند 

كه او در ميان آشوب حزب خلق مسلمان قرار گرفت.
در جريان اين غائله خطرناك، آيت الله مدني از جانب همين 
گروه ضدانقلابي بارها مورد تهديد قرار گرفت. آنها جايگاه 
نماز جمعه را به آتش كشيدند و از برگزاري نماز جلوگيري 
كردند، اما ايش��ان در روز جمعه كفن پوشيد و پيشاپيش 
جمعيت حركت كرد و گفت )تا من زنده ام و در اين ش��هر 
نماينده امام هستم، نماز جمعه را  برگزار مي كنم( و بدين سان 
با استقامت و حضور اقشار مردم در صحنه توطئه آمريكا و 
اياديش در آذربايجان خنثي شد. شهيد مدني و جبهه هاي 
نبرد شهيد مدني در تقويت روحيه رزمندگان اسلام نقش 
بسزايي داشتند و با شركت خود در جبهه هاي نبرد و حضور 
در كنار سپاهيان اسلام و شركت در مجالس دعا و نيايش 
آنان، مشوق رزمندگان اسلام بودند كه جنگ مقدس خود 

را با استكبار جهاني تا پيروزي نهايي ادامه دهند.
بهاءالديني در اين زمينه خاطره اي نقل مي كند:» عده اي 
مي خواستند بروند جبهه. بچه ها كه رفتند، ديدم حاج آقا 
آمدند خانه و سخت ناراحت هستند و اشك در چشمانش 
حلقه زده است. گفتم: حاج آقا چرا ناراحتيد؟ گفتند: تلفن 
 بزنيد به دفتر امام و اجازه بگيريد از امام كه من با اين بچه ها

 به جبهه بروم. پرس��يديم: چرا حاج آق��ا؟ گفتند: آخر من 
نمي توانم ببينم اين بچه ها مي روند جبهه، آنجا  مي جنگند 
و من نروم بجنگم. خوب من پير شده ام ، اگر من گذشت اين 
بچه ها را نداشته باشم، ايثار اين بچه ها را نداشته باشم، و اي 
بر حال من! « اما خوب معلوم بود كه حضرت امام هيچ وقت 
اجازه نمي دادند ايشان سنگر تبريز را رها كنند و به جبهه 
بروند، البته اين حركت ايشان هم نشانه عشق ايشان بود به 
شهادت و انقطاع ايشان بود از دنيا. شهيد مدني با اينكه به 
وضع تبريز سر و س��امان مي دادند از وضع همدان و خرم 
آباد نيز غافل نبودند؛ حتي به ش��هرهاي زنجان و اروميه 
نيز رسيدگي مي كردند. فعاليت هاي ايشان ادامه داشت 
تا اينكه سرانجام پس از 69 سال زندگي سراسر درد و رنج 
و مبارزه در نيم روز جمعه 6۰/6/3۰ در محراب عبادت، در 
ميدان نماز تبريز به دست منافقي شقي بر اثر انفجار نارنجك 

به آرزوي ديرينه خود كه شهادت بود رسيد.
يادش گرامي و راهش پر رهرو باد.

به مناسبت سالگرد  شهادت دومين شهيد  محراب؛

این جنگ مقدس را  ادامه دهید ری
يدا

ه پا
رو

گ

جزيره مينو در نزديكی آبادان در عمليات های والفجر۸ 
و كربلای4 مح��ل ورود غواصان و خط ش��كنان به آب 
 بود تا با شكس��تن خط دش��من، موج دوم نيروها وارد 

عمل شوند.    
س��ازمان هنری و ادبيات دفاع مقدس با همكاری ستاد 
 مركزی راهيان نور در راستای تاكيدات مقام معظم رهبری

مبنی ب��ر زيارت ب��ا معرفت در س��فرهای راهي��ان نور 
 مجموع��ه كتاب هايی ب��ا موضوع معرف��ی يادمان های

 دفاع مقدس با عنوان»قطعه ای از آسمان« منتشر كرد 
كه طی اين خبر و خبرهای آينده به معرفی اين كتاب ها 

خواهيم پرداخت.
»جزيره مينو« نوشته مصطفی محمدی به معرفی اين 

جزيره در نزديكی آبادان می پردازد.
مينو با آغاز جنگ هش��ت س��اله، از حياط خلوت تاريخ 
درآمد؛ همان گونه كه تا پيش از درگيری جنگ، حياط 

خلوت آبادانی ها و خرمشهری ها بود.

جزيره  مينو صحنه نبرد عمليات كربلای 4 نيز بود. در نقشه 
فرماندهان ايرانی بنا بود در اين عملي��ات جزاير ام الرصاص و 
ابوالخصيب تصرف شود و نيروهای دشمن كه در شبه جزيره 

فاو پراكنده بودند به محاصره درآيند.
غواصان لش��كر25 كربلا نفر ايس��تاده س��ردار ش��هيد 
حسين بصير اس��ت. آنان از چند لايه دژ آبی گذشته و 

به خشكی رسيده بودند؛ بنابراين برای نخستين بار در 
ششمين سال جنگ، خط طرح مستحكم موانع دشمن 
شكس��ته ش��د. اما اين موفقيت چندان طولی نكشيد و 
 نيروهای خودی به مواضع قبلی خود در اين سوی اروند 

بازگشتند.
پ��س از پايان جنگ، جزي��ره مينو از مين های كاش��ته 

شده توسط دشمن پاكسازی ش��د و امروز مردم محلی 
 در آن ساكن هس��تند و جزو مناطق گردشگری آبادان

است.
قاب��ل ذك��ر اس��ت؛ مجموع��ه كتاب ه��ای »قطعه ای 
احم��د دهق��ان« منتش��ر   از آس��مان« ب��ه دبيری»

شده است.

سکوی پرواز غواصان جزيره  مينو در عمليات های والفجر8 و كربلای4
معرفی کتاب

 
سايت جامع آزادگان- بمب خنده در اردوگاه به ندرت و هرازگاهي، 
 بعد از ناهار يا ش��ام، چند حبه انگور يا پرتقال و هندوانه بين ما پخش

 مي كردند. 
جالب اينجا بود كه هر وقت ميوه اي را براي اولين بار تقسيم مي كردند، 
اول كلي منت سرمان مي گذاش��تند و به اصطلاح، سر كوفت مان مي 

زدند و بعد آنها را پخش مي كردند. 
يك روز كه براي اولين مرتبه مي خواس��تند به هر آسايشگاهي 
چند هندوان��ه بدهند تا ب��ه هر نف��ر حداكثر يك قاچ برس��د، 
يكي از افس��ران اردوگاه كه به زبان فارس��ي خوب مسلط بود، 
 افراد آسايش��گاه ما را در محوط��ه جمع ك��رد و هندوانه اي را 

نشان مان داد. 
هندوانه كوچك و آب انداخته اي را در دست گرفته و با تفاخري 

كه انگار مدال هاي فتح را بر گردن آويخته، رو به ما كرد كه: 
� مي دانيد كه اين چيست؟ 

چند تا از بچه هاي زبر و زرنگ كه دستش را خوانده و در رديف 
اول نشسته بودند، زودتر از ديگران جواب دادند كه: 

� خب، چيست مگر؟! 
او كه با اين سوال فكر كرده بود با چند انسان از زير بوته در آمده 

طرف است، باد در غبغب انداخته، گفت: 
� به اين مي گويند هندوانه. هندوانه را بايد دونيم كرد، داخلش 
را خورد و پوس��تش را بيرون انداخت. رنگ داخلش... و ش��روع 
كرده بود به كلي توضيح و تفس��ير و تحليل ان��در باب هندوانه! 

صحبتش كه تمام ش��د، رو به يكي از همان بچه هاي رديف اول 
كرد و پرسيد: 

� ببينم تو در ايران هندوانه ديده اي؟ آن را خورده اي؟ 
� نه. 

� چرا؟ 
� در مملكت ما، هندوانه، خوراك خر و گاوهاست؛ نه انسان ها! 

اين جواب، از يك طرف توپ خنده بچه ها را ش��ليك و از طرف 
 ديگر، چهره آن افس��ر را مثل ك��وره آتش، س��رخ و برافروخته 

كرد. 
تنها چيزي كه آن افسر ميدان باخته توانست از شيپور حلقومش 
بيرون بدهد، چند فحش بود كه قبل از هر كلامي، پرده از باطن اش 

برداشت. 

  ديدني بود برخورد بچه ها با اسراي دشمن بعثي در روزهاي 
اول جنگ؛ يك الف بچه با دو وجب و نيم قد و بالا، يك مشت آدم 
گردن كلفت سبيل از بناگوش در رفته را مي انداخت جلو و رديف 
مي كرد به سمت عقب، با آن سر و وضع آشفته و ترس و لرزي كه 

بر جانشان افتاده بود. 
هر چي مي گفتي مثل طوطي تكرار مي كردند و كاري به درست 

و غلط بودنش هم نداشتند. 
از آن جالب تر ش��ايد، عربي صحبت كردن بچ��ه هاي خودمان 
بود، به محض اينكه يك نفر س��ر و دمش مي جنبيد و فكر فرار 

به سرش مي زد.
تنها چيزي كه بلد بودند اين بود كه سلاحشان را مي گرفتند به 
سمت آنها و مي گفتند: و لا يمكن الفرار من حكومتك. حالا آنها 

چي مي فهميدند، خدا عالم است. 

  گفت و گفت تا رس��يد به اينجا ك��ه: »كار براي خ��دا كوچك و 
 بزرگ و كم و زياد ندارد؛ قصد اگر للهِله باشد خوابيدن را هم مي گويند 

عبادت. 
شما الان بس��ياري از بزرگان را مي شناس��يد كه با آن مقامات 
علمي، اخلاقي و سوابق سياس��ي و مبارزاتي در همين منطقه 
مشغول خدمت هس��تند، كمتر كس��ي هم آنها را نمي شناسد؛ 
كما اينكه م��ي گوين��د تازگي يك��ي از همين كل��ه گنده هاي 
 لش��كر آم��ده در گ��ردان و مس��ووليت خيلي كوچك��ي قبول 

كرده است.« 
بعضي كه مي دانستند قضيه چيست زدند زيرخنده و او اضافه كرد: 
» شايد براي اينكه ريا نشود« بعد لبخندي زد و گفت: » من نمي دانم 

چرا برادرها مي خندند« 
همه كنجكاو ش��ده بودند كه يعني اين شخص بزرگوار و با اسم 
و رسم كيس��ت كه آمده و اين همه تواضع كرده و كار كوچكي 

گرفته است.
اين بود كه من به پهلوي بغل دستي ام زدم و با اشاره ابرو پرسيدم: 

» تو مي شناسيش؟«
آهسته به نحوي كه فقط من بش��نوم گفت: » تو چقدر ساده اي 
 بابا. خودش را مي گويد كه كله اش مث��ل هندوانه گرد و بزرگ 

است«. 

لا يمکن الفرار بمب خنده در اردوگاه

گاهی به آسمان نگاه کن
گروه پایداری

  مقام معظم رهبری: شيطانی را كه ملت از در بيرون كردند درصدد اس�ت از پنجره برگردد و ما نبايد اجازه 
اين كار را بدهيم.

ايشان همچنين با اشاره به جعلی بودن دولت صهيونيس�تی افزودند: برخی صهيونيست ها گفته اند با توجه 
به نتايج مذاكرات هسته ای، 25 س�ال از دغدغه ايران آسوده ش�ده ايم، اما ما به آنها می گوييم شما 25 سال 

آينده را اصولا نخواهيد ديد و به فضل الهی، چيزی به نام رژيم صهيونيستی در منطقه وجود نخواهد داشت.

   امام خمينی)ره(: » ما نم�ی توانيم ديگر زير بار آمريکا برويم. آمريکا اگر تمام افراد ما را ه�م از بين ببرد، ديگر نمی تواند در 
اينجا بيايد منافع خودش را جبران كند و منافع خودش را تامين كند و ملت ما را به س�تم و زور در تحت شکنجه و اختناق قرار 
بدهد. آمريکا بايد اين را بداند كه ديگر گذشته است از اينکه او خيال بکند كه می تواند باز در ايران با اين شيطنت ها برگردد. ما 
در مقابل آمريکا ايستاده ايم تا آخر و نخواهيم گذاشت آمريکا باز برگردد يا آن اشخاصی كه تبع او هستند برگردند و ملت ما تا 

آخرين نفس برای دفاع از حق حاضر است و تحت بار ظلم نخواهد رفت«. )59/5/12(

خاطره خاطره



رییس اداره تعاون،کار و رفاه اجتماعی شهرس��تان 
نجف آباد در نشست خبری به مناسبت هفته تعاون 
با اش��اره به فعالیت این اداره در ح��وزه روابط کار 
اظهار داش��ت: پرونده هایی که به این حوزه ارجاع 
می ش��ود ابتدا در هیات های تشخیص و سپس در 
هیات ح��ل اختلاف مورد بررس��ی قرار م��ی گیرند و رای 
نهایی صادر می شود. محمد مغزی افزود: در سال گذشته 
 بیش از 2 ه��زارو340 پرون��ده در هیات های تش��خیص

سه نفر رسیدگی شد که از این میزان 702 پرونده به هیات 
9 نفره حل اختلاف ارجاع و مورد بررسی قرار گرفت. وی 
به نوع پرونده های مورد رسیدگی نیز اشاره وتصریح  کرد: 
پرونده ها اغلب درمورد بیمه ه��ای معوقه کارگران، ماده 
147 قانون کار و اصلاح عناوین شغلی برای بازنشستگی 
 اس��ت و در این موارد پس از صدور رای، کارگر یا کارفرما 
س��ه ماه فرصت دارند تا اگر اعتراضی به رای صادر ش��ده 
دارند اعتراض خ��ود را به صورت کتب��ی تحویل دهند تا 

پرونده به دیوان عدالت اداری ارجاع شود.
وی افزود: در سال گذشته 41 پرونده ارجاع شد که تاکنون 
برای10 پرونده اعلام نظر شده که 9 پرونده رای آنها تایید 
شده و یک پرونده نیز قرار شد در هیات هم عرض بررسی 
ش��ود و س��ایر پرونده های دیوان عدالت اداری در نوبت 
رس��یدگی اس��ت. رییس اداره تعاون،کارو رفاه اجتماعی 
شهرستان نجف آباد با اش��اره به دقت نظر در صدور آرای 
هیات های حل اختلاف و تشخیص گفت: با توجه به اینکه 
آرای صادر شده کاملا کارشناسی و با توجه به مستندات 
است، خوش��بختانه بیش از 95درصد آرای صادر شده در 
هیات حل اختلاف نجف آباد مورد تایید و تصویب دیوان 

قرار می گیرد.
 وی به معین بودن شهرس��تان نجف آب��اد در حوزه هیات 
 حل اختلاف اشاره و تصریح کرد: آرای صادر شده هیات های

تش��خیص ادارات تعاون،کار و رفاه اجتماعی شهرستان های 
 غرب اس��تان نی��ز در هی��ات ح��ل اختلاف شهرس��تان 
نجف آباد که مرکب از س��ه نفر نماینده کارفرما، س��ه نفر 
نماینده کارگر و س��ه نفر نمایندگان فرمانداری، اداره کار 
و قاضی دادگس��تری است، مورد بررس��ی قرار می گیرد. 
مغزی از آموزش قانون کار برای کارفرمایان نیز خبر داد و 
گفت: 2400 نفر ساعت آموزش ویژه کارفرمایان داشتیم 
که دراین زمینه بایدگفت، هرچه آموزش کارفرما و کارگر 
نسبت به قانون کار بیشتر باش��د میزان شکایات کارگران 

کمتر است.
وی با اش��اره به بازرس��ی از واحدهای تولیدی و خدماتی 
اظهار داشت: با توجه به کمبود بازرس کار، در این زمینه 
مش��کل جدی داریم و هر کارگاه چند سال یک بار نوبت 
بازرس��ی پیدا می کند ک��ه امیدواریم دراس��تخدام های 
 جدیدبا اختصاص س��همیه ب��ازرس به شهرس��تان ویژه 
نجف آباد که موقعیت ویژه ای در این زمینه نیز دارد،یک 

بازرس کار این اداره بهتر بتواند کار خود را انجام دهد.

وی افزود: در س��ال گذش��ته هزار و 103 مورد بازرسی از 
 ش��رکت های نجف آباد انجام ش��ده که بیش��تر در مورد 
به کارگیری اتباع بیگانه و جلسات کمیته های حفاظتی 
کار بوده اس��ت. رییس اداره تع��اون، کار و رفاه اجتماعی 
شهرستان نجف آباد با اش��اره به یکی دیگر از وظایف این 
اداره در موضوع اشتغال، اظهار داشت: سال گذشته تعهد 
اشتغال برای شهرستان نجف آباد 2 هزار و 504 نفر بوده 
که توانستیم با 210درصد افزایش نسبت به سهمیه، برای 

5 هزار و 410 نفر اشتغال ایجاد کنیم.
 وی ادامه داد: امس��ال نیز س��همیه اش��تغال شهرستان 
4 هزار و یک نفر اس��ت که تاکن��ون 50 درصد آن محقق 
شده، برای 2 هزار و 50 نفر اش��تغال زایی صورت گرفته 
و شهرس��تان در این زمینه وضعیت خوب��ی دارد. محمد 
مغزی به طرح های مشارکتی و غیرمشارکتی اداره کار در 
 زمینه اشتغال نیز اش��اره و تصریح کرد: با ارائه تسهیلات 
قرض الحس��نه با س��ود 3درص��د و باز پرداخت هش��ت 
س��اله، کارفرمایان می توانند در ازای اش��تغالی که ایجاد 
می کنن��د از تس��هیلات مورد نظ��ر اس��تفاده کنند. وی 
 افزود: در این طرح ها برای50 تا 100 نفر اش��تغال زایی 
دو برابر سهم آورده کارفرما، تا 150 نفر سه برابر و تا 200 نفر 
 چهار برابر س��هم آورده کارفرما تسهیلات با سود 3 درصد 

پرداخت می شود.

 وی به پرداخت تس��هیلات اش��تغال زایی س��ال گذشته 
توسط سایر نهادها نیز اشاره کرد و گفت: تسهیلات مذکور 

در زمینه مش��اغل خانگی و خوداشتغالی 
بوده و اولویت با نهاده��ای خدماتی مانند 
کمیته امداد، بهزیستی و ... بود که تا سقف 
 15میلی��ون تومان برای ه��ر نفر پرداخت 
می ش��د. مغزی اضاف��ه کرد: تس��هیلات 
مش��اغل خانگی س��ال گذش��ته 25 هزار 
میلیارد ریال بود که حدود 20 هزارمیلیارد 
ری��ال آن تاکن��ون پرداخت ش��ده و بقیه 
اعتبارات به دلیل ع��دم تامین بودجه لازم 
از س��وی برخی بانک ها پرداخت نش��ده 
اس��ت. وی تصریح کرد: در س��ال 94 نیز 
تاکنون هیچ ابلاغیه ای در خصوص وام های 

خوداشتغالی به دست ما نرسیده است.

  بی�ش از 200 ش�رکت تعاون�ی 
در شهرستان نجف آباد فعالیت دارند  

رییس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان نجف آباد با 
اشاره به سیاست وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی مبنی 
بر شناس��ایی تعاونی های غیرفعال و انح��لال آنها اظهار 
داشت: در این راستا کمیته شناس��ایی تعاونی های فعال 

در شهرستان نجف آباد تشکیل و پس از بازدیدهای مکرر 
و بررسی وضعیت تعاونی های ثبت شده، مشخص شد از 
830 شرکت تعاونی ثبت شده شهرستان، 
640 تعاونی فعال و نیمه فعال هستند که 
ازاین تع��داد، بیش از یک س��وم آنها فعال 

تشخیص داده شد.
وی اف��زود: در ای��ن ارزیاب��ی ه��ا و بنا به 
سیاس��ت و بخش��نامه ه��ای وزارت کار، 
تعاون��ی های آموزش��گاهی نی��ز از ردیف 
تعاونی های فعال و نیمه فعال خارج شدند. 
محمد مغزی با اشاره به اعضای تحت پوشش 
ش��رکت های تعاونی تولی��دی و خدماتی 
شهرس��تان نجف آباد، تصریح ک��رد: این 
شرکت های تعاونی بیش از 180هزار نفر 

عضو دارند.
وی افزود: ازهفته تعاون س��ال گذشته تا 
کنون پنج ش��رکت تعاونی ثبت شده و دو 
شرکت نیز در مراحل پایانی ثبت هستند 
که این شرکت ها نیز توانس��ته اند با جذب101 نفر عضو 

برای 65 نفر اشتغال ایجاد کنند. 
رییس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان نجف آباد 
 یادآور ش��د، نجف آباد تنها شهرس��تان اس��تان است که

تعاونی های مصرف محلی قدیم در آن فعالیت دارند.
وی با اشاره به ترویج تعاونی ها و تشویق مردم در این زمینه 
گفت: در گذشته هر ش��خصی تصمیم به ثبت و تاسیس 
تعاونی می گرف��ت به راحتی موافقت می ش��د و بدن کار 
کارشناس��ی تعاونی ثبت می کرد، اما در سال های اخیر 
کارشناسان این اداره با مشاوره، راهنمایی و بررسی دقیق 
طرح ش��رکت تعاونی را ارزیابی می کنند تا شرایط لازم و 
توجیه اقتصادی کامل داشته باشند و در مرحله بعد تعاونی 

را ثبت می کنند.
مغزی در ادامه با اشاره به بازرسی های مکرر از تعاونی ها افزود: 
در حوزه نظارتی با برگزاری مجامع عمومی و بازدیدهای 
مالی تعاونی ها نس��بت به این مهم رسیدگی می شود. در 
این راستا سال گذشته 47 مجمع عمومی برگزار ، 44 مورد 
بررسی صورت حس��اب های مالی تعاونی ها و12مورد نیز 

بازدید مالی و ارائه گزارش لازم انجام شده است. 
وی تاکید ک��رد: تلاش م��ی کنیم تعاونی ها را به س��مت 
صادرات محصول هدایت کنیم و در ای��ن زمینه می توان 
گفت که دو ش��رکت تعاونی شهرستان در زمینه صادرات 
محصولات لبن��ی و پرده های عم��ودی فعالیت می کنند 
و محصولات آنها به کش��ورهای عربی صادر می شود که 
این دوش��رکت س��ال گذش��ته 7 میلیاردتومان صادرات 

داشته است. 
محمد مغزی اش��اره ای هم به تعاونی های مس��کن مهر 
کرد و اظهار داشت: از 10 تعاونی تشکیل شده مسکن مهر 
شهرستان نجف آباد، هشت تعاونی به طور کامل واحدهای 
 خ��ود را تحوی��ل اعض��ا داده و دو تعاون��ی باقیمانده نیز 
70 درصد کارشان انجام شده و تا پایان سال به طور کامل 
واحدها را واگذاری می کنندکه در کل می توان گفت مشکل 

خاصی در تعاونی های مسکن مهر نداریم.
وی اف��زود: ای��ن ش��رکت ه��ای تعاونی1350واح��د 
مس��کونی در ش��هرهای فولادش��هر و نج��ف آب��اد برای 
اعضای خود س��اخته اند. ریی��س اداره تع��اون،کار و رفاه 
اجتماع��ی شهرس��تان نج��ف آب��اد در م��ورد دو واحد 
تولی��دی بحران��ی منطقه نیز گف��ت: همه مس��وولان با 
 همدل��ی و تعام��ل ت��لاش کردن��د ک��ه چ��رخ ای��ن 
دو ش��رکت بزرگ تولیدی بچرخد و اوض��اع آنها رصد و 

مدیریت می شود که به معضل تبدیل نشود. 
وی در پایان به جشنواره تجلیل از تعاونی های برتر استان 
اشاره کرد و گفت: ش��رکت تعاونی آرد بهشت نجف آباد 
با رعایت اصول تولی��د و دیگر موارد موردنظر بازرس��ان 
توانست بالاترین امتیاز را به دست آورد و به عنوان تعاونی 
برتر استانی انتخاب ش��ود. وی افزود: س��ال گذشته نیز 
یکی از واحدهای تعاونی شهرستان به عنوان تعاونی برتر 
کشوری انتخاب شد که با این وضعیت رکود اقتصادی و 
تحریم های فعلی، باید به مردم شریف نجف آباد تبریک 
گفت و از این شرکت های تعاونی و سایر واحدهای تولیدی 

که توانسته اند روی پای خود بایستند حمایت کرد.

رییس بنیاد مستضعفان:
 بنیاد   مستضعفان 

آماده سرمایه گذاری در شاهین شهر
 جلس��ه مش��ترک رییس ش��ورای اس��لامی ش��هر، ش��هردار 
شاهین ش��هر و رییس بنیاد مستضعفان کش��ور در مورد ادامه 
توافقات و رفع اختلافات 35 ساله شهرداری و بنیاد تشکیل شد.

پیمان شکرزاده رییس شورای اس��لامی شهر و حسین امیری 
شهردار شاهین ش��هر در ادامه روند پیگیری حل اختلافات و 
بررس��ی ادامه توافقات موارد فی ما بی��ن اداره اموال و املاک 
بنیاد مستضعفان و شهرداری شاهین شهر در خصوص اراضی با 
کاربری فضای سبز ، تاسیسات و خدمات شهری که در سالیان 
گذشته مورد استفاده شهروندان اس��ت با محمد سعیدی کیا، 

رییس بنیاد مستضعفان کشور دیدار کردند.
در این ملاقات مدیران شهر ضمن تش��ریح عملکرد شهرداری 
 ش��اهین ش��هر در احیا و توس��عه فضای س��بز و ارائه خدمات 
مورد نیاز شهروندان درخواس��ت انتقال اسناد اراضی مذکور و 
واگذاری زمین های جدید برای توسعه فعالیت ها و ارائه خدمات 
 جدید به ش��هروندان مطرح ش��د. س��عیدی کیا نیز با تقدیر از 
فعالیت های صورت گرفته و صدور دستور همکاری به بخش های 
مختلف س��ازمان تحت نظر خود، آمادگی بنیاد مستضعفان را 
برای سرمایه گذاری در بخش های مختلف خدماتی و تجاری 

در شاهین شهر اعلام کرد.

مدیرکمیته امداد لنجان: 
 استقرار 235پایگاه ثابت و سیار 

جمع آوری کمک در جشن عاطفه ها
235 پایگاه ثابت وس��یار برای جمع آوری کمک های مردمی 
در جش��ن عاطفه ها مستقر می ش��ود. مدیر کمیته امداد امام 
خمینی)ره( لنجان گفت: جش��ن عاطفه ها هر سال همزمان با 
بازگش��ایی مدارس و به منظور جمع آوری کمک ها  و هدایای 
نقدی و غیرنقدی مردمی در راس��تای کمک به دانش آموزان 
نیازمند توسط کمیته امداد با همکاری آموزش وپرورش، بسیج 

و صداوسیما در سراسر کشور اجرامی شود. 
وی ازاس��تقرار 235 پایگاه ثابت وس��یار جش��ن عاطفه ها در 
س��ال جاری در س��طح شهرس��تان خبر داد و اف��زود: از این 
تعداد پای��گاه، 195پایگاه در مدارس، 15پای��گاه کمیته امداد 
 در س��طح معابر،82 پایگاه بس��یج و 30 پایگاه در مس��اجد و

سه پایگاه در مراکز نیکوکاری در سطح شهرستان پیش بینی 
شده است. 

احمد یوس��فی گفت: »مهر در انتظار همدلی« ش��عار امسال 
جش��ن عاطفه ها اعلام ش��ده اس��ت که  مرحله اول برگزاری 
جش��ن عاطفه ها ب��ا اس��تقرار پایگاه ه��ا همزمان با سراس��ر 
کشور در 26 ش��هریور ماه در میادین اصلی ش��هرها و محله ها و 
27 ش��هریور در مصل��ی های نم��از جمعه آم��اده جمع آوری 
کمک های مردم��ی برای دان��ش آموزان نیازمند اس��ت. لازم 
به توضیح اس��ت که پس از برگزاری جش��ن عاطفه ها بلافاصله 
 کمک ه��ای مذکور در بی��ن نیازمن��دان توزیع خواهد ش��د.

زنده کردن فرهنگ احس��ان و نیکوکاری بین دانش آموزان از 
جمله اهداف جشن عاطفه هاست. 

در همین راستا مرحله دوم برگزاری جشن در روز هشتم مهرماه 
با نواختن  زنگ جشن عاطفه ها در مدارس اجرا  می شود و برای 
ترویج روحیه انف��اق و فرهنگ نوع دوس��تی و نیکوکاری بین 
دانش آموزان، کمک هایی که در هر مدرسه جمع آوری شده، 

در همان مدرسه توزیع خواهد شد.

مدیر جهاد کشاورزی چادگان خبر داد؛
جولان واسطه ها برای خرید گندم 

کشاورزان چادگانی
مدیر جهاد کش��اورزی چادگان گفت: با وجود فعالیت سه مرکز 
خرید گندم از کش��اورزان چادگانی در این شهرستان، به دلیل 
عدم پرداخت مطالبات گندم کاران، واسطه ها با سرعت بیشتری 

در حال خرید گندم هستند.
به گزارش ف��ارس، بختیار حاجتی اف��زود: در پنج م��اه ابتدای 
امسال 5 هزار تن گندم در سه مرکز خرید گندم مستقر در شهر 
زیارتی رزوه، روستای فراموشجان در بخش چناررود و روستای 
گشنیزجان در بخش مرکزی از کش��اورزان شهرستان چادگان 
خریداری ش��ده اس��ت. وی گفت: میزان گندم خریداری شده 
از کشاورزان در س��ال گذش��ته بالغ بر 3 هزار تن بود که امسال 
پیش بینی می ش��ود این رقم به 5 هزار و 500 تن برسد که این 

میزان نسبت به سال گذشته 40درصد افزایش دارد.
مدیرجهاد کش��اورزی چادگان با اش��اره به س��رمازدگی مزارع 
شهرس��تان در اردیبهش��ت ماه بیان کرد: هر چند سرمازدگی 
مذکور موجب خس��ارت 50 درصدی به مزارع شهرس��تان شد، 
اما برداش��ت و خرید محصول گندم در س��طح شهرستان قابل 
قبول است. وی تصریح کرد: مقدار زیادی از گندم های تولیدی 
شهرستان چادگان توسط واسطه ها خریداری و به شهرستان های 
 اط��راف اس��تان اصفه��ان و اس��تان چهارمح��ال و بختی��اری 

منتقل می شود.
حاجتی افزود: از تاریخ س��وم مرداد امس��ال ک��ه خرید گندم از 
کش��اورزان ش��روع ش��ده، تاکن��ون هی��چ وجهی به حس��اب 
کش��اورزان گن��دم کار واریز نش��ده که همین موض��وع موجب 
ترغی��ب کش��اورزان و گن��دم کاران شهرس��تان ب��رای فروش 
 محصولات خود به واس��طه ها به قیمت کمتر از خرید تضمینی

 شده است.

سبد خبر
رییس اداره تعاون ،کار و رفاه اجتماعی نجف آباد:

نجف آباد یک » بازرس کار«  دارد!

رییس اداره استاندارد گلپایگان گفت: طی بازرسی های 
انجام ش��ده توس��ط کارشناس��ان صنایع غذایی اداره 
اس��تاندارد، دو واحد تولید لبنی��ات 60 کیلوگرم پنیر 
پیتزا و 4 هزار و 500 عدد دوغ 250 سی سی فاسد شده 

کشف، ضبط و معدوم شد.
به گزارش فارس،حمیدرضا امین��ی افزود: از ابتدای 
امسال تاکنون130مورد بازرسی از واحدهای تولیدی 
مختلف در س��طح شهرس��تان گلپایگان به منظور 
کنت��رل کیفیت محصولات تولی��دی این واحدهای 
صورت گرفته اس��ت. امین��ی تصریح ک��رد: در این 
بازرسی ها 25 مورد خطار کتبی به واحدهای تولیدی، 

دو مورد به شهربازی ها و دو مورد به پمپ های گاز و 
 دو مورد نیز به کارشناسان کنترل کیفی محصولات 
به منظور رفع نواقص موجود داده ش��ده اس��ت. وی 
با بیان اینکه از ابتدای امس��ال تاکن��ون230 مورد 
نمونه برداری از محصولات تولید شده در واحدهای 
تولیدی دارای نش��ان اس��تاندارد اجباری در سطح 
 شهرس��تان گلپایگان ص��ورت گرفته اس��ت، گفت: 
 بر اس��اس نتیجه حاص��ل ش��ده از نمونه برداری ها 
چهار پروانه اس��تاندار واحدتولیدی به دلیل رعایت 
نش��دن کیفیت محصولات، باط��ل و از ادامه تولید 
محصول جلوگیری به عمل آمده است. رییس اداره 

اس��تاندارد گلپایگان اظهار کرد: از ابتدای امس��ال 
تاکنون هفت مجوز پروانه اس��تاندارد برای فعالیت 
واحدهای تولیدی و همچنین هش��ت مجوز پروانه 
اس��تاندارد برای تولیدات مواد غذایی در شهرستان 

گلپایگان صادر شده است.
وی با تاکید بر اینکه باید در هر واحد تولیدی دارای 
نشان پروانه استاندارد یک کارشناس به صورت دائم 
بر کیفیت و استاندارد محصول نظارت داشته باشد، 
افزود: به همت اداره استاندارد شهرستان، از ابتدای 
امسال 230 ساعت آموزش برای کارشناسان کنترل 
کیفی واحدهای تولیدی دارای نشان استاندارد فعال 

در سطح شهرستان برگزار شده است. امینی با بیان 
اینکه بازرسی و نظارت بر واحد های تولید مواد غذایی 
یکی از وظایف اداره استاندارد است، خاطرنشان کرد: 
در هفته گذشته طی بازرسی های انجام شده توسط 
کارشناس��ان صنایع غذایی ای��ن اداره از واحدهای 
تولید مواد لبنی شهرستان، مقدار 60 کیلوگرم پنیر 
پیتزا از یک واح��د تولیدی به علت کپ��ک زدگی و 
 همچنین مقدار 4 هزار و 500 عدد دوغ 250سی سی 
ب��ه عل��ت اس��تفاده از اس��انس نامرغ��وب از ی��ک 
 واح��د تولید محص��ولات لبنی دیگر جم��ع آوری و

معدوم سازی شد. 

رییس اداره استاندارد گلپایگان تصریح کرد: به علت 
عدم آگاهی از تقلبی بودن مواد افزودنی و همکاری 
لازم با کارشناسان صنایع غذایی اداره استاندارد در 
معدوم س��ازی، تنها اخطار کتبی برای این دو واحد 
لبنی صادر شد. امینی با بیان اینکه بیشترین تخلفات 
ثبت شده در شهرس��تان در واحدهای تولید مصالح 
ساختمانی بوده اس��ت، بیان کرد: امس��ال با هدف 
س��نجش عیار طلا و جواهرات با هماهنگی اتحادیه 
صنف طلافروشان از واحدهای طلا فروشی گلپایگان 
به منظور بررسی چگونگی و نوع ساخت و همچنین 
کیفیت طلا، نمونه برداری هایی صورت گرفته است.

رییس اداره استاندارد گلپایگان خبر  داد؛

کشف و معدوم سازی بیش از یک  تن مواد لبنی فاسد
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سال گذشته 
تعهد اشتغال 

 برای شهرستان 
 نجف آباد 

2 هزار و 504 نفر 
بوده که توانستیم 

با  210 درصد 
افزایش نسبت 
به سهمیه برای 
5 هزار و 410 نفر 

 اشتغال 
ایجاد کنیم

ئی
یوا

 چ
س

عبا

به گزارش روابط عمومي فرمانداري شهرستان مبارکه، جلسه ای 
به منظور بررسي مشکلات صنایع شهرستان با حضور معاون 
وزارت صنعت، معدن و تجارت در محل فرمانداري برگزار شد.

معاون امور صنایع واقتصاد وزارت صنع��ت، معدن و تجارت 
یکي از بزرگ ترین مش��کلات صنایع را نقدینگي بیان کرد 
وگفت:کمبود نقدینگي براي صنایع کشور مشکلاتي ایجاد 
کرده که حل آن جزء دغدغه هاي این وزارتخانه است و رایزني 
کردیم که هرچه زودتر این مشکل هم حل شود. صالحي نیا 
افزود: از دیگر مش��کلات صنایع که تاثیر زی��ادي روي تولید 
داخلي گذاشته، رکود در بحث فروش محصولات یا به اصلاح 

تحریک تقاضاس��ت که برخي از آنها به نوعی ذاتي هستند و 
برخي دیگر بس��تگي به واردات کالاها داردک��ه براي آن هم 
 تمهیدات و برنامه ریزي هاي لازم صورت گرفته و امیدواریم 
هرچه زودتر اجرایي شود. وي به واردات کالا به کشور اشاره کرد 
وگفت:خوشبختانه واردات کالا در پنج ماهه اول سال نسبت 
به سال گذشته کاهش چشمگیري داشته که این هم نویدي 

براي تولیدکنندگان محصولات داخلي بوده و امیدواریم این 
روند ادامه داشته باشد. صالحي نیا به مشکلات برخي از صنایع 
که در روند فعالیت هاي جاري آنها تاثیر گذار است اشاره کرد 
 و افزود: ستاد تسهیل اس��تان که به صورت هفته اي تشکیل 
مي شود، تلاش داشته مشکلاتي را که در استان قابل پیگیري 
است حل کند و انتظار داریم مساعدت هر چه بیشتر را با  صنایع 

در خصوص حل مشکلات و رفع موانع تولید آنها داشته باشند 
و ما نیز این آمادگي را داریم که در سطح کلان کشور مشکلات 
دیگر صنایع را پیگیري کنیم. وي اضافه کرد: رایزني خوبي با 
بانک ها صورت گرفته و امیدواریم با تعامل با آنها علاوه بر حل 
مشکلات نقدینگي آنها، زمینه توس��عه آنها را فراهم کنیم و 
هدف ما ایجاد امید در بین صنایع تولیدي در راس��تای تولید 

وپیشرفت همراه با اس��تمرار در آنهاست. فرماندار شهرستان 
مبارکه نیز به بیان برخي از مشکلات صنایع  بزرگ شهرستان 
از جمله پلي اکریل، سیمان سپاهان، فرآورده هاي نسوز و دیگر 
صنایع مستقر در شهرک صنعتي پرداخت وگفت: شهرستان 
مبارکه با وجود حدود 500 شرکت بزرگ وکوچک در آن به 
یکي از بزرگ ترین شهرس��تان های صنعتي استان وکشور 

 تبدیل ش��ده که متاسفانه برخي از ش��رکت ها در سال هاي
گذش��ته با مش��کلاتي روبرو ش��دند که نیازمند مساعدت و 
دستورهای مسوولان وزارتخانه اس��ت و انتظار داریم در این 
 خصوص همکاري لازم را با مدیران صنایع داش��ته باش��ند. 
علي اصغر ذاکري افزود: برخي از شرکت ها به خصوص صنایع 
پلي اکریل، دي ام تي، فولاد ماهان و شرکت آبیاري و آبرساني 
این شهرستان  با مشکل سرمایه در گردش وتهیه مواد اولیه 
روبرو هستند که جزء دغدغه هاي مدیران شرکت و مسوولان 
شهرستان است و انتظار داریم در این خصوص نیز دستورات 

لازم اتخاذ شود.

صنایع شهرستان مبارکه نیازمندحمایت جدی مسوولان است
فرماندار  مبارکه:

به گزارش روابط عمومی ش��هرداری فولادش��هر، عباس مرادی 
 ش��هردار این ش��هر طی نشس��تی با اعضای هیات مدیره ستاد 
امر ب��ه معروف و نه��ی از منکر شهرس��تان لنجان، ب��ا بیان این 
مطلب ک��ه امر به مع��روف و نه��ی از منکر فریضه ای اس��ت که 
در قرآن م��ورد تاکید قرار گرفت��ه، گفت: احی��ای فریضه امر به 
معروف و نهی ازمنک��ر از اهمیت بالایی برخوردار اس��ت، لذا در 
 راس��تای احیای فرهنگ این فریضه الهی از هیچ کوششی نباید

 دریغ ورزید.

وی در ادامه افزود: س��تاد امربه معروف و نهی ازمنکر فولادشهر 
خدم��ات و برنامه های خوب��ی را به اج��را گذاش��ته و مدیریت 
 ش��هری آماده هرگونه همکاری برای احیای ای��ن فریضه الهی

 را دارد.
شهردار فولادشهر با اش��اره به این امر که برنامه های فرهنگی به 
صورت موردی اجرا می شود، اظهار داش��ت: در راستای احیای 
فرهنگ فریضه الهی امر ب��ه معروف و نهی از منک��ر نیاز به یک 
منشور فرهنگی است تا ستاد براساس یک برنامه مدون جلو برود.

مرادی بیان داشت: با تدوین یک نقشه راه است که می توان انتظار 
داشت در چند سال آینده شاهد رسیدن فولادشهر به یک نقطه 

مطلوب از لحاظ فرهنگی باشیم.
شهردار فولادش��هر با تاکید بر اینکه متولیان امور فرهنگی باید 
یک اعتقاد فکری و قلبی به این موضوع داش��ته باش��ند، تصریح 
کرد: با شناسایی آسیب ها و بررسی نقاط قوت با یک نگاه علمی 
است که می توان انتظار داشت برنامه هایی تاثیرگذار اجرا کرد.

وی همچنین در پایان اضافه کرد: می طلبد که  همه متولیان امر 
فرهنگی با هم اتحاد داشته باش��ند و از موازی کاری و جزیره ای 

عمل کردن پرهیز کنند.

شهردار  فولادشهر :

 امر به معروف و نهی از منکر به یک منشور فرهنگی نیاز  دارد
ش��هردار بادرود گفت: پس از انعقاد ق��رارداد اداره آم��وزش  و پرورش با 
سایر خودروهای سرویس مدارس و تایید صلاحیت رانندگان، برچسب 
سرویس مدرسه از طرف شهرداری تهیه و در خودروی سرویس مدارس 
نصب ش��ود. به گزارش فارس، مجی��د صفاری در جلس��ه هماهنگی 
 بازگش��ایی مدارس منطقه بادرود اظهار داش��ت: ب��ا برنامه ریزی های 
صورت گرفته توسط شهرداری بادرود، این شهر برای آغاز سال تحصیلی 
جدید و بازگشایی مدارس آماده اس��ت. وی افزود: یکی از مشکلاتی که 
سال های گذشته در بحث ایاب و ذهاب دانش آموزان با آن مواجه بودیم، 
بحث سرویس مدارس بود که امسال تصمیم گرفته شد به صورت جدی 
پیگیری شود. ش��هردار بادرود تصریح کرد: در اولین اقدام، تاکسی های 
درون شهری برای عقد قرارداد سرویس مدارس به اداره آموزش وپرورش 
معرفی می شوند تا اولویت عقد قرارداد با تاکسی ها باشد. وی ادامه داد: 
مقررشده تا پس از انعقاد قرارداد اداره آموزش وپرورش با سایر خودروهای 
سرویس مدارس و تایید صلاحیت رانندگان، برچسب سرویس مدرسه 
از طرف ش��هرداری تهیه و در خودروی س��رویس مدارس نصب شود. 
صفاری بیان کرد: پس از شناسایی و ساماندهی و نصب برچسب، از تردد 
خودروهایی که بدون مجوز از شهرداری و آموزش وپرورش نسبت به جابه 
جایی دانش آموزان اقدام کنند جلوگیری به عمل خواهد آمد. وی توسعه و 

 گسترش فضاهای سبز، اجرای تمهیدات ترافیکی از جمله خط کشی های 
عابر پیاده، نصب سرعت گیر، نصب تابلوهای هش��داردهنده را از دیگر 
اقدامات شهرداری عنوان و خاطرنشان کرد: مسوولان و مدیران مدارس 
در صورت نیاز به تابلوهای علائم می توانند به شهرداری مراجعه و اقلام 
مورد نیاز خویش را دریافت کنند. شهردار بادرود در مورد کمبود تاکسی 
درون شهری بادرود نیز گفت: متقاضیانی که شرایط قانونی دریافت تاکسی 
درون شهری را داشته باشند، می توانند با مراجعه به شهرداری ثبت نام 

کنند و در اولویت تحویل تاکسی درون شهری قرار بگیرند.

شهردار بادرود خبر داد؛

ساماندهی تاکسی های درون شهری برای سرویس مدارس



براساس اعلام مرکز آمار ایران، تعداد سینماهای کشور از سال 1390 تا سال 1392 کاهش یافته و 
از 246 به 212 سینما رسیده است. مقایسه آمار تعداد سینما در سال 1393 با سال 1392 کاهش 
9 درصدی را نشان می دهد و در سال 1393 به 193 سینما رسیده است. در سال 1393 به طور 
کلی تعداد سینماها و ظرفیت آنها در دوره هشت ساله 1385 و 1392 با نوساناتی همراه بوده است. 
در همین دوره تعداد کلی تماش��اگران روند متغییری داشته است. تعداد تماشاگران فیلم های 
ایرانی هم روند نوسانی مشابهی با جمع تماشاگران را نشان می دهد، اما تعداد تماشاگران فیلم های 
خارجی دارای سیر نزولی قابل توجهی بوده است. بر اساس اطلاعات مرکز آمار ایران، با نگاهی 

جزئی تر و دقیق تر به اطلاعات مندرج در سالنامه آماری کشور، درمی یابیم که تعداد سینما طی 
دوره سال های 1385 تا 1392 ابتدا تا سال 1390 افزایش یافته و از تعداد 228 سینما در سال 
1385 به 246 سینما در سال 1390 می رسد و رشد 8 درصدی را نشان می دهد. همچنین در 
سال 1393 تعداد تماشاگران سینما در کشور معادل 14 میلیون و 200 هزار نفر بوده که نسبت 

به سال 1392 رشد 81.05 درصدی داشته است. 
مقایسه این آمار با سال 1385 نشان می دهد که تعداد تماشاگران سینما سال 1393 نسبت به 

سال 1385 کاهش 10 درصدی داشته است.

سریال »در حاشیه« به کارگردانی مهران مدیری که چندی پیش از شبکه 
سه پخش شد، به شبکه نمایش خانگی می آید.

 توزی��ع ای��ن س��ریال در ش��بکه نمای��ش خانگ��ی از اوای��ل مهرم��اه 
آغاز می شود. این س��ریال طنز به کارگردانی مهران مدیری چندی پیش از 

شبکه سه سیما پخش شده است. 
س��ریال »در حاش��یه« مراحل پایانی آماده س��ازی را در ش��رکت صوتی و 
تصویری سروش می گذراند، این در حالی است که مدیری سریال »عطسه« 

را هم در 10 قسمت برای شبکه نمایش خانگی ساخته است.
 مجموعه »در حاش��یه« که چندی پیش از ش��بکه سوم سیما پخش

می ش��د، ماجرای چند پزش��ک قلاب��ی را روایت می ک��رد که این 
 پزشکان با حضور در یک مرکز پزش��کی نامعتبر حوادث متعددی را 

رقم می زدند.
در این سریال مهران مدیری، سیامک انصاری، مهران غفوریان، جواد 

رضویان و ... ایفای نقش کرده اند.

یک خبر تاسف بار؛

تعداد سالن های سینمای ایران در سال گذشته به زیر ۲۰۰ سالن رسید
پرکاری های مرد محبوب کمدی

 مهران مدیری  با ۲ سریال به شبکه نمایش خانگی می آید

ش��ماره 2465  دوش��نبه  23 ش��هریور 1394 01i s f a h a n z i b a . i r س���ی���ن���م���ا

در حال حاضر فیلم های��ی به روی پرده اصفهان 
اس��ت که کارگردانانشان اس��امی دهان پرکنی 
دارند؛ از مجیدی گرفته تا سامان مقدم و هاتف 
علیمردانی که به واسطه ساخته اولش )به خاطر 
پونه( توانست اسم خود را بر سر زبان ها بیندازد. 
اما در این گزارش بر آن ش��دیم تا علاوه بر نگاه به فیلم 
آخر این کارگردانان، جایگاه این فیل��م ها را در کارنامه 

آنان بررسی کنیم.
از مجید مجیدی ش��روع می کنیم ک��ه فیلم جدیدش 
سونامی بزرگی را در ایران و بس��یاری از کشورها به راه 
انداخته است؛ فیلمی که هنوز اکران بین المللی آن آغاز 
نشده، اما بسیاری از رسانه های معتبر و حتی غیرمعتبر 
دنیا در مورد فیلم، مطالب بس��یاری نوشته اند و منتظر 
هستند تا به تماشای این بیگ پروداکشن موفق سینمای 

ایران بنشینند.
»محمد رس��ول الله )ص(« را نمی توان فیلمی ارزیابی 
کرد که بش��ود به آن صف��ت »خوب« یا »ب��د« اطلاق 
کرد. به هر حال مخاطب با فیلمی مواجه است که تمام 
داستان های آن را می داند و ابتدا و نتیجه تمام آن وقایع 
را از بر است.اصولا تماش��ای یک فیلم تاریخی در مورد 
چهره های بزرگی چون پنج پیامبر توحیدی، بیش��تر 
به دلیل ساختار آن اس��ت تا فیلمنامه؛ ساختاری که از 
تصویربرداری تا موسیقی، نور، لباس و تدوین خاصی را 
 می طلبد و برخلاف دیگر فیلم ها، تکیه خارق العاده ای

 به فیلمنام��ه ن��دارد. گرچ��ه در مقول��ه فیلمنامه نیز 
حساسیت های بسیاری متوجه این آثار است، اما چون 
بحث اکنون ما حول محور درام در داستان است، می توان 
 اینگونه ادعا کرد که دیگر مباح��ث در آثار این چنینی، 

اولی تر از سناریو هستند.
فرایند این اتفاق در » محمد رسول الله )ص(« به کمک 
استفاده از چهره های سرشناس بین المللی و همچنین 
وس��واس فکری و هنری مجیدی، به خوبی طی ش��ده 
اس��ت و مخاطب نمی تواند ادعا کند که فیلم نتوانسته 
آن تاثیرات روحانی که مدنظرس��ازندگان بوده بر روی 
او گذاشته نشده اس��ت، ضمن آنکه خیلی هوشمندانه، 
بار اغ��راق را از کلیت فیل��م برم��ی دارد و آن را به اثری 
شعاری تبدیل نمی کند و خیلی بی طرفانه، راوی برهه 
ای از زندگی پیامبر )ص( می ش��ود. این فیلم مجیدی 

را باید س��وای از کارنامه هنری او بررس��ی کرد و نقاط 
ضعف و ق��وت آن را هم عرض ب��ا دیگر آث��ار وی مورد 

بررسی قرار نداد. به هر حال مسیر کارنامه 
مجیدی به گونه ای بود که وی باید دست 
 به خل��ق یک اث��ر ماندگار ای��ن چنینی 
می زد؛ کارگردانی که از صفر شروع کرد 
و بی هیچ پشتوانه ای به جایی رسید که 
مقام معظم رهبری از پشت صحنه فیلم او 
بازدید می کند، بنابراین می توان اینگونه 
گفت که مجیدی ب��ه آن نقطه ای که در 
مس��یر کارنامه حرف��ه ای از وی انتظار 
می رفت، قدم برداشته و توانسته آن اثر 

ماندگار و جاوید خود را بسازد.
س��امان مقدم، کارگردان سرش��ناس و 
گزیده کار س��ینمای ایران اس��ت که تا 
امروز پرف��روش ترین فیلم س��ال 94 را 
روانه سینماها کرده است؛ گرچه کاربرد 
این عنوان برای فیل��م »نهنگ عنبر« تا 
پایان همین هفته است و فیلم مجیدی، 

با اقتدار، این عنوان را از آن خود کرده و مطمئنا تا پایان 
سال هم هیچ فیلمی نخواهد توانست رکورد این فیلم را 

جابه جا کند.
»نهنگ عنبر« بالغ بر چهار ماه اس��ت که در س��ینماها 
به نمایش درآمده و چون فروش بالایی داش��ته، برخی 
س��ینماها همچنان اکران آن را حفظ کرده اند. اگرچه 
»نهنگ عنبر« پرفروش ترین فیلم کارنامه س��ینمایی 
مقدم محس��وب می ش��ود، اما بهترین فیلم او نیست.

کارگردانی که کمدی های گزنده و عاشقانه های خوبی 
س��اخته و این فیلم، حتی نمی تواند در زمره پنج فیلم 

نخست عمر سینمایی او به حساب آید. 
در ن��گاه کلان، »نهن��گ عنب��ر« ی��ک مل��ودرام 
عاش��قانه ب��ا پیرن��گ ه��ای خفی��ف روانش��ناختی 
اس��ت که چن��د آیتم کوت��اه کمی��ک دارد ک��ه چون 
 آن آیت��م ه��ا در فض��ای کم��دی موقعی��ت روای��ت 
می ش��وند، خیلی به چش��م می آیند؛ مخصوصا زمانی 
 که بازیگ��ر آن آیتم ها »رضا عطاران« باش��د، س��بب 
می شود که این پررنگی بیشتر به چشم آمده و فیلم کلا 

به عنوان یک اثر کمدی شناخته شود. 

مق��دم، بهتری��ن اس��تفاده از کم��دی موقعی��ت را 
 در »مک��س« انج��ام داد و هرگ��ز نتوانس��ت جن��س 
کمدی های ب��ه کار رفت��ه در دیگر آثار 
خود را حتی به این فیل��م نزدیک کند.

 آنچ��ه در »نهن��گ عنب��ر« ب��ه عنوان 
رگه ه��ای کمیک مش��اهده می کنیم، 
تنها ی��ک اتود س��اده از موقعیت بازیگر 
 آن است که پیچش ندارد و در نخستین 
گمانه زنی ها به دست می آید. قوت فیلم 
اما در نمایش دگردیس��ی کاراکتر زن و 
مرد فیلم است که چندان جاندار نیست، 
کما اینکه مشابه قدرتمند چنین حکایتی 
را مخاطب در»یک عاشقانه ساده« تماشا 

کرده بود.
بنابراین تنها رهاورد جدید این فیلم برای 
کارگردانش، فروش خیره کننده اش بود که 
آن هم به مدد بازیگران فیلم و فصل بسیار 
خوب اکران به دس��ت آمد؛ فروشی که 
کارگردان آن را مجاب کرده خیلی زود 
دست به قلم برده و قسمت دوم فیلم را نیز انتهای امسال 

در یک کشور دیگر جلوی دوربین ببرد.
فیلم سومی که در اصفهان به روی پرده است، »مردن به 
وقت شهریور« هاتف علیمردانی است که با ساخته قبلی 
کارگردان، تفاوت های س��اختاری و نوشتاری عجیبی 
دارد. ریتم فیلم به نسبت اثر قبلی به شدت تندتر شده و 
توجه به تدوین، خود را بیشتر نشان می دهد. داستان، 
فرعی های زیادی پیدا می کند و کاراکترهای زیادی در 

دل قصه، نقش هایی محوری دارند.
 برای علیمردانی خیلی زود بود که بخواهد در تجربه های 
نخس��تین خود در حوزه فیلم بلند، وارد این مقوله شود 
و بخواهد چندین معضل حول مح��ور نوجوانانی که در 
آستانه ورود به دوران جوانی هستند را اینگونه تجمیع 
شده به نمایش بگذارد.این فیلم برخلاف »به خاطر پونه«، 
مهیج نیست و تعلیق آنچنانی ایجاد نمی کند. مطمئنا اگر 
علیمردانی در همان حوزه ملودرام های خانوادگی قدم 
برمی داشت توفیق بسیاری به دس��ت می آورد تا اینکه 
بخواهد در دومی��ن تجربه فیلم س��ازی بلند، یک فیلم 

تجربی و فرمیک را جلوی دوربین ببرد.

گزارشی از  سیر کارنامه کارگردانانی که فیلمشان در اصفهان بر روی پرده است

آیا این فیلم ها در شأن سابقه کارگردانانشان است؟!

»قندون جهیزیه« علی ملاقلی پور- که یکی از 
جنجالی ترین چهره های  این روزهای سینمای 
ایران اس��ت- در ابت��دای امر و  برخ��ورد اول، 
مثال نقض رطب و یابس های شبه روشنفکران 
غرب زده ایرانی است که در سال های اخیر تمام 
تلاش خود را کرده  اند تا در بافته های رس��انه ای شان، 
موج آثار به ظاهر اجتماعی افس��رده و ی��اس آور فیلم 
س��ازان هم مس��لک خود را الگوی تام و تمام و درست 
س��ینمای اجتماعی دغدغه مند معرف��ی کنند و باب 

هرگونه انتقاد از این الگوی مخرب را ببندند.
درام ه��ای اجتماع��ی، پرتعدادتری��ن آثار س��ینمای 
ایران ان��د و در چند س��ال اخیر- فارغ از حاش��یه های 
کوتاه م��دت در زمان های مختلف- بحث »س��ینمای 
اجتماعی ایران« گسترده ترین بحث فضای رسانه ای 
سینماس��ت. موضوعی هم که بارها راجع به آن بحث 
کرده ایم- و همچنان باید به آن پرداخت- این است که 
شبه روشنفکران ایرانی در چند سال اخیر با پز ساخت 
آثار اجتماعی منتقدانه و دغدغه مند، فیلم هایی را روانه 
بازار مصرف کرده اند که تنها نتیجه اش پمپاژ عصبیت و 

تلخ کامی بین مردم است. 
پیش از بحث در مورد »قن��دون جهیزیه« باید به این 
توجه ک��رد که در ظاه��ر ماجرا، فیلم ه��ای اجتماعی 
چند سال اخیر دارند مش��کلات و معضلات اجتماعی 
را بازنمایی می کنند و قصد حل آنها را هم دارند و خب 
از این منظر لاب��د قابل تقدیر هم هس��تند، اما درواقع 
سازندگان این آثار دس��ت به گلچین کردن و انتخاب 
هدف دار بخش های��ی از »واقعیت« می زنن��د و از این 

منظر »حقیقت« را وارونه جلوه می دهند.
ب��ه ای��ن توج��ه کنی��د ک��ه فیلم ه��ای اجتماع��ی 
شبه روشنفکران با داش��تن داعیه  »واقع گرایی«،تنها 
کلاژی س��طحی از تلخی ها و مصیبت ها را در معرض 
دید مخاطب قرار می دهند و نتیجه ای جز ضریب دادن 

بی حاصل به معضلات ندارند.
حالا اما با این مقدمه و پیش ف��رض، باید گفت که هر 
محصولی که برخلاف بسیاری از آثار موجود، »بازتاب 
درس��تی« از وضعیت »ما مردم واقعی و معمولی«؛ از 
زندگی م��ان، عقایدمان، مش��کلاتمان و آرزوهایمان، 
آن هم بدون گلچین ک��ردن بخش های��ی از واقعیت 

و با نمایش منطقی محاس��ن و معایب جامعه باش��د و 
 درنهایت نیز دریچه  امید برای بهبود شرایط را نبندد، 
به طبع در مس��یر »س��ینمای اجتماعی درست« قرار 
دارد و از این منظر قابل تحلیل و البته تقدیر است و از 
همین منظر است که در تلویزیون سری »پایتخت«- و 
قبل ترش »وضعیت س��فید«- مورد اقب��ال عمومی و 
س��تایش حداکثری ق��رار می گیرند و در س��ینما آثار 
اجتماعیِ ب��دون غرض ورزی های شبه روش��نفکرانه 
اینگونه است. آثاری مانند »روز روشن«، »چهارشنبه 
19 اردیبهش��ت«، »خط ویژه«، »آرایش غلیظ« و ... 

مورد پسند واقع می شوند.
جای خالی سینمای ایران، خلا حضور »مردم معمولی« 
است؛ چه در محتوا و مضمون و چه در فرم. بی توجهی 
به مردم در الگو و مدل و س��اختار و فرم فیلم س��ازی 
نتیجه اش می ش��ود س��ینمای محفل��ی بی مخاطب 
 ورشکس��ته »هنر و تجربه« و در س��وی دیگر ماجرا، 
س��وء اس��تفاده از معضلات و مش��کلات ای��ن مردم 
در مضم��ون و محت��وا و قص��ه، می ش��ود س��ینمای 
اجتماع��ی فعل��ی ای��ران که از مس��یر سوءاس��تفاده 
سیاسی شبه روش��نفکرانِ برج عاج نشین از مشکلات 
م��ردم می گذرد. از مس��یر آثاری مانن��د »قصه ها«ی 
بنی اعتماد که به جز چرخاندن فیلم س��از دغدغه مند 
در جشنواره های اروپایی، س��ود دیگری برای »مردم 

معمولی« ندارد!
حالا با این مقدمه  نسبتا طولانی باید گفت که مهم ترین 
نکته  مثبت در برخورد با »قندون جهیزیه« این است 
که س��ازنده  اش- »علی ملاقلی پور«- در همین اولین 
فیلمش خودش را در طی��ف طرفداران مردم معمولی 
ایران قرار داده است. »قندون جهیزیه« در عین رعایت 
تمام چارچوب های اخلاقی جامعه ای��ران و نغلتیدن 
به دام »کمدی جنس��ی«، یکی از سرگرم کننده ترین 
آثار سال اخیر س��ینمای ایران است که نشان می دهد 
سازنده اش بلد اس��ت موقعیت خلق کند و لحظه را در 

کمدی می شناسد.
مهم تر اما این است که او هنگام ساخت فیلمش بر راه 
رفتن روی فرش قرمز جشنواره ها حسابی باز نکرده و 
اثرش را به امید دیدن و پس��ندیدن از سوی »مردم« 
ساخته است. حس��ن کارش هم این است که نه برای 

کش��اندن مردم به س��ینما به دام »ابتذال« افتاده و نه 
دست از بیان دغدغه های درست اجتماعی ا ش کشیده 
است. مس��اله ای که او رویش دس��ت گذاشته، یکی از 
واقعی ترین و جدی ترین مسائل اجتماعی ایران است 
که بی غرض، بی سیاس��ی کاری، بدون سوءاس��تفاده 
ش��خصی و بدون پمپاژ یاس و افس��ردگی در فیلمی 

سرگرم کننده بیان می شوند.
این مسیر درس��ت فیلم سازی اس��ت، حالا به طبع در 
این مس��یر و به خص��وص در فیلم اولِ یک فیلم س��از 
جوان اش��تباه ها و نقایصی در س��اختار و تکنیک هم 
 رخ خواهد داد. مثلا گاهی فیلم س��از در بیان مفاهیم 
مورد نظرش به شعار دادن و درشت گویی دچار خواهد 
شد. مانند ساخته اول ملاقلی پور که در لحظاتی مفاهیم 
مورد نظر فیلم ساز را با گذاشتن دیالوگ هایی در دهان 
ش��خصیت ها به روترین حالت ممکن فری��اد می زند، 
یا اینکه فیل��م در بخش هایی دچ��ار تغییر لحن و فضا 

می شود و اثر را از یکدستی خارج می کند.
همه این ها اما فرعیاتی اس��ت بر اصلی که بیان ش��د. 
اصل، رویکرد فیلم س��از در برخورد با سینما و سپس 
در برخورد با معضلات اجتماعی اس��ت. نیاز اساس��ی 
سینمای ایران »سینمای اجتماعی منتقدانه  مصلحانه« 
و عبور از جریان »سینمای افسرده  شبه روشنفکرانه« 
است؛ سینمایی که بازتاب واقعی مسائل اساسی »مردم 
معمولی« ایران باشد و این، از فیلم سازانی مانند علی 

ملاقلی پور برخواهد آمد. 
 با این وجود، اما مشکل این است که ظاهرا این فیلم ها 
و فیلم سازان، جای هنرمندان مطلوب مدیران فعلی و 
سینمای بی مخاطب ش��ان را تنگ کرده اند و مدیران 
سینمایی دولت مجبورند با هر ترفندی این ساخته ها 
را از جش��نواره ها کن��ار بگذارند تا جا ب��رای »ماهی و 
 گربه« ه��ا و »پرویز«ها و »مردی که اس��ب ش��د!«ها 

باز شود. 
این، ش��اید در برخی موارد باعث بی انگیزگی در فیلم 
س��ازان جوانی از جن��س ملاقلی پور ش��ود، اما قطعا 
راه س��ینمای آین��ده ایران، ن��ه از مس��یر محفل های 
شبه روش��نفکری و گروه هایی مانند »هنر و تجربه«، 
 بلکه از توجه به »مردم« و س��ینمای م��ورد توجه آنها 

خواهد گذشت.

در حاشیه اکران فیلم »قندون جهیزیه« در سینماهای کشور

»قندون جهیزیه« و توجه به  مردم معمولی 
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بانی فیلم- نقش فروش��ی اتفاق جدیدی در س��ینمای 
ایران نیست، خصوصا در ش��رایط فعلی که هزینه ساخت 
فیلم های س��ینمایی بالا رفت��ه و از طرف دیگر اس��تقبال 

مخاطب��ان از فیل��م ه��ا کاه��ش پی��دا 
 ک��رده اس��ت. به همی��ن دلیل هن��وز هم 
فیلم سازانی هس��تند که از حضور چنین 
افرادی در پروژه هایشان استقبال می کنند. 
هر چند که اهالی س��ینما باره��ا و بارها در 
گفت و گو با رس��انه ها از تبعات ورود افراد 
بدین نحو به سینما هش��دارهایی داده اند، 
اما چون هنوز عده ای علاقه مند هس��تند 
از راه های آس��ان تری به س��ینما راه پیدا 
کنند، این معض��ل همچنان باقی اس��ت. 
همین اتفاق س��بب شده تا س��ودجویان 
 از ای��ن فرصت اس��تفاده کنن��د و جوانان 
علاق��ه من��د را فری��ب دهند. ب��ه همین 
دلیل بود ک��ه به عن��وان یک ف��رد پولدار 
علاق��ه مند به بازیگری س��ری ب��ه یکی از 
این دفاتر زدیم تا ش��اید این تجربه س��بب 

 توقف برخی از رفتارهای ش��تابزده جوان��ان علاقه مند به 
بازیگری شود.

چندی پی��ش در یکی از همی��ن گروه ه��ای تلگرامی بود 
که پیام تبلیغاتی به دس��ت یک��ی از خبرنگاران رس��ید. 
 در این پی��ام تبلیغات��ی به صراح��ت اعلام ش��ده بود که 
علاقه مندان به بازیگری می توانند با پرداخت هزینه، در یک 

فیلم س��ینمایی معروف بازی کنند؛ یعنی افراد علاقه مند 
برای گرفتن نقش اول باید 50 میلیون تومان، برای نقش دوم 
30 میلیون تومان و نقش های دیگر رقمی در همین حدود 
پرداخت می کردند! به همین دلیل بود که ما 
با شخص آگهي دهنده تماس گرفتیم. خانم 
میانسالی پاسخگوی این تماس بود و جالب 
اینکه بعد از چند لحظه مکالمه مش��خص 
شد کارگردان جوانی که پیش از این، فیلم 
سینمایی با حضور بازیگرانی همچون اکبر 
عبدی، نیما شاهرخ ش��اهی و ... را ساخته و 
به تازگی اعلام کرده قرار است پروژه دیگری 
را در کشور ترکیه کلید بزند، کارگردان این 
فیلم سینمایی اس��ت. به همین دلیل بود 
که با نیما شاهرخ شاهی تماس گرفتیم و از 
او صحت اطلاعات داده شده را جویا شدیم. 
شاهرخ ش��اهی گفت چندی پیش در فیلم 
سینمایی اول این کارگردان جوان بازی کرده 
و برای بازی در فیلم دوم این کارگردان هم 
قراردادی در سال گذشته بسته است، اما از 
اینکه آیا گروه دوباره ساخت پروژه را آغاز کرده اند، خبری 
نداشت. خانم میانسال با گفتن اینکه »هر چقدر پول بدهی، 
آش می خوری« مکالمه را ادامه داد و تاکید کرد که با مبلغ 
20 میلیون تومان نقش خوبی به خبرنگار بانی فیلم می دهد. 
البته او در پاسخ به این سوال که آیا مجوزهای لازم را گرفته 
اند، به صراحت گفت: »همه چیز آماده اس��ت و ما فقط در 

مرحله انتخاب بازیگر قرار داریم.«
او تاکی��د داش��ت که ه��ر چند نف��ر را ک��ه م��ی توانیم با 
 خودم��ان ب��رای گرفت��ن نق��ش ب��ه دفترش��ان ببریم: 
»ما به هنرپیش��ه های زیادی احتیاج داریم، نیاز به تست 
هم نیس��ت. فقط به دوس��تانتان بگویید برای نقش بازی 
 کردن باید پ��ول پرداخ��ت کنن��د.« آنطور ک��ه خودش 
می گفت، یکی از افراد علاقه مند برای بازی در فیلمش��ان 
حاضر ش��ده 150میلیون تومان هزینه پرداخت کند. بعد 
از آن، او به س��راغ نحوه پرداخت رفت؛ اینکه چطور و به چه 
صورتی مبلغ باید پرداخت شود: »اول باید نقد پرداخت کنی، 
تا یک نقش دهان پرکن برایت انتخاب شود؛ یعنی پول بده 

تا گلزار بشوی!«
 در این می��ان نظر کارگ��ردان ه��م آنچنان مه��م به نظر 
نمي رس��ید؛ چون خانم پاس��خ دهنده، در جواب س��وال 
خبرن��گار بان��ي فیلم درای��ن باره، تنه��ا به گفت��ن اینکه 
»کدخدا را ببین، ده را بچاپ!« اکتفا ک��رد و به او اطمینان 
 داد که تنه��ا ب��ا پرداخت پ��ول در ای��ن فیلم م��ي تواند 
بازي کند. بدین ش��کل بود که خبرنگار م��ا صبح یکی از 
روزهای هفته گذش��ته به دفتر فیلم س��ازی مورد نظر که 
در حوال��ی انقلاب بود، رف��ت. خانم پاس��خ دهنده تماس 
تلفنی، آقای کارگردان و ف��رد دیگری که خودش را یکی از 
عوامل فیلم معرفی می کرد، در دفتر فیلم س��ازی حضور 
داش��تند. اولین س��وال آنها درباره فعالیت های گذش��ته 
 خبرنگار بانی فیلم بود. آنها وقتی متوجه شدند او هیچ دوره 
حرفه ای بازیگری ندیده است، به راحتی به او اطمینان دادند 

که در چند جلسه بازیگری را یاد خواهد گرفت. خبرنگار بانی 
فیلم از آنها مدرکی می خواست تا بدین وسیله بتواند پدرش 
را که همیشه با بازیگر بودن او مخالف بوده و سر این ماجرا 
ضررهای بی شماری کرده را قانع کند که نقش خوبی در یک 
فیلم سینمایی به دست آورده است، شاید که بتواند بیشتر 

از20 میلیون تومان پرداخت کند.
کارگردان جوان معتقد بود رجوع پدر او به گفت و گوهای 
منتش��ر ش��ده اش در رس��انه ها می تواند تضمینی برای 
عملکردشان باشد: »به ش��ما نقش خوبی می دهیم. البته 
 قبلش چ��ون کار رزمی اس��ت، با ش��ما چند جلس��ه کار 
 می کنی��م. اگر ج��واب بده��د، حتما از ش��ما اس��تفاده 
می کنیم. بالاخره کیفیت کار هم برای ما مهم است.« خانم 
پاسخ دهنده برای جلب اعتماد بیشتر او به میان آمد و گفت: 
»با شما مصاحبه می کنیم و عکس شما روی جلد چند مجله 
خواهد رفت. مطمئن باش ما به تو کمک می کنیم تا چهره 
معروفی ش��وید.« با این حال، بازهم خبرنگار بانی فیلم بر 
خواسته خودش مبنی بر گرفتن مدرکی که نشان پدرش 
دهد، تاکید کرد، اما باز هم آنها واکنش مثبتی نشان ندادند 
 و مرد دیگری توضیح داد: »پروانه س��اخت را کسی به شما 
نمی دهد؛ یعنی کلا کسی به کسی نمی گوید فلانی برای 
بازی در این فیلم پول داده اس��ت. اص��لا این اتفاق، کلاس 
کار شما را پایین می آورد. حس اعتماد باید به وجود بیاید. 
درحال حاضر کسی با ما کار می کند که برای بازی در فیلم ما 

70 میلیون تومان هزینه کرده است.«
زمانی ک��ه از دیگ��ر بازیگ��ران مع��روف کار پرس��یدیم، 

 کارگردان، ش��هاب حس��ینی و آن��ا نعمتی را ب��ه عنوان 
دو بازیگر اصلی معرفی کرد: »البته ممکن است بازیگرانمان 
عوض شوند. مثلا به جای آقای حسینی، مصطفی زمانی را 
بیاوریم و چون کار خارج از کشور ساخته می شود، دوستان 
زیادی علاقه مند هس��تند در آن بازی کنند، به خصوص 

که من تنها کارگردانی هستم که در خارج از کشور فیلم 
می سازم.«

آنها اصرار داشتند که از او تنها به عنوان سرمایه گذار 
)اسپانسر( نام ببرند و از او می خواستند هر کسی 

را که می شناسد به آنها معرفی کند. پرداخت 
هر چه سریع تر مبلغ برایشان بسیار مهم بود، 
به طوری که خانم میانسال دائم از او درباره 
آنکه چه زمانی مبلغ را پرداخت خواهد کرد 

 و چقدر دیگر بر آن می تواند اضافه کند، سوال 
می کرد. بالاخره خبرنگار بانی فیلم به بهانه اینکه 

قرار دیگ��ری دارد و بعدا ب��ا م��دارک لازم و فیش 
پرداختی مبلغ به آنها سر می زند از این دفتر خارج 
شد.البته خیابان» فرصت«، تنها خیابانی نیست 
که برای برخی جوانان به فرصتي برای رسیدن 
 به آرزوی هنرپیش��ه شدنش��ان تبدیل شده؛ 
 خیاب��ان ه��ای دیگ��ری ه��م هس��تند که 
علاقه مندان به هنر هفتم، ب��ه پرده بزرگ 
س��ینما را به طرف خود می کش��اند تا با 
پرداخت پول های کلان از راهی به نظر 

آسان به رویای خودشان برسند.

پیگیری یک آگهی سینمایی راجع به نقش فروشی در سینمای ایران

پول بده، گلزارت کنم !

در یک پیام 
تبلیغاتی اعلام 

 شده بود که 
 علاقه مندان 
می توانند با 

پرداخت هزینه، 
در یک فیلم بازی 
کنند؛ مثلا برای 
گرفتن نقش اول 
باید 5۰ میلیون 
تومان بپردازند

فیلم جدید 
مجیدی سونامی 

بزرگی را در ایران و 
بسیاری از کشورها 

به راه انداخته 
است؛ فیلمی که 

 هنوز اکران 
بین المللی آن آغاز 
نشده، اما بسیاری 
از رسانه های معتبر 
دنیا در مورد فیلم، 
مطالب بسیاری 
نوشته اند     
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رقابت های بسکتبال جام ملت های آسیا از اول 

ور
مص

ی 
��ر

مه

 مهر ماه س��ال جاری ب��ه میزبانی چی��ن برگزار 
می  ش��ود و تیم قهرمان این مس��ابقات سهمیه 

حضور در المپیک را به دست خواهد آورد.
اوشین س��اهاکیان، ملی پوش اصفهانی یکی از  

نفراتی است که درک بائرمن، س��رمربی تیم ملی روی 
 وی نظر ویژه ای دارد و نامش را در لیست نفرات نهایی

 قرار داده است. 
ساهاکیان تجربه حضور در المپیک 2008 پکن را دارد 
و امیدوار اس��ت دومین تجربه المپیکی را نیز به همراه 

سایر ملی پوشان به دست بیاورد. 
پیش از اعزام تیم ملی به مسابقات جام ملت های آسیا و 
در شرایطی که ساهاکیان مهیای سفر به چین می شد، 

برای دقایقی با وی گفت وگو کردیم:
  تیم ملی بسکتبال فرصت زیادی برای آماده سازی 
در اختیار نداش�ت. با این ش�رایط فکر می کنید 
آمادگی تیم ملی برای مصاف با حریفان آسیایی 

مطلوب باشد؟
با توجه به طولانی شدن روند انتخاب رییس فدراسیون 
تا ح��دودی این روال ع��ادی بود. پ��س از آنکه رییس 
فدراسیون بسکتبال مشخص ش��د برنامه ریزی خوبی 

برای تیم ملی انجام شد. 
پس از انتخاب بائرمن نیز اردوهای آمادگی با س��رعت 
 خ��وب آغ��از و تمرین��ات زیر نظ��ر س��رمربی جدید 

برگزار شد. 
  پس با این حس�اب از روند آماده س�ازی تیم 

رضایت دارید؟
خوشبختانه همه موارد روی برنامه ریزی و منظم تر از 
سال های قبل جلو رفت و اردوی تدارکاتی بسیار خوبی 

نیز در چین برگزار کردیم. 
سپس در اردوی آلمان حضور یافتیم و بعد هم در جام 

ویلیامز جونز تایوان ش��رکت کردیم و از آمادگی خوبی 
برخوردار هستیم.

  عملکرد تیم ملی در جام ویلیام جونز را چطور 
ارزیابی می کنید؟

به اعتق��اد من در ج��ام ویلی��ام جونز عملک��رد خوبی 
داش��تیم؛ این تورنمن��ت فرصت خوبی بود ت��ا بتوانیم 
بعد از تمرین هایی که داشتیم در ش��رایط مسابقه هم 

قرار بگیریم. 
نتیجه به دست آمده در این مسابقات مهم نیست، بلکه 
اینکه توانس��تیم پیش از مس��ابقات قهرمانی آسیا در 
تورنمنتی با کیفیت مناسب حضور پیدا کنیم، اهمیت 

زیادی دارد.
  حضور بائرم�ن در راس کادر فن�ی تیم ملی را 

چطور ارزیابی می کنید؟ 
بائرمن 8 سال سرمربی تیم ملی آلمان بوده با این تیم 
نتایج خوبی کسب کرده اس��ت. وی با نظم مثال زدنی 

تمرینات را ارائه می کند.
 وی تاکید زیادی بر روی مقوله زمان دارد، به طوری که 
هیچ بازیکنی به خود اجازه نمی دهد در تمرین تاخیر 

داشته باشد.
 این مساله موجب شده، تمامی بازیکنان بین 15 تا 45 
دقیقه زودتر خود را به تمرینات می رس��انند و مشغول 
گرم کردن می شوند تا به محض آمدن بائرمن تمرینات 

آغاز شود.
  با این تعاریف به نتیجه گرفتن تیم ملی و کسب 

سهمیه المپیک امیدوار هستید؟
موفقیت در مس��ابقات جام ملت های آس��یا و کس��ب 
س��همیه المپیک هدف اصلی ماس��ت و ب��ا همدلی و 
انسجامی که در تیم ملی وجود دارد، برای دستیابی به 
این هدف بزرگ تلاش می کنیم. همه کشورها به دنبال 

قهرمانی هستند. 

  به نظ�ر م�ی رس�د میزبان�ی چی�ن و انگیزه 
کش�ورهای مدع�ی، کار تی�م ملی برای کس�ب 

سهمیه المپیک را دشوار کند؟
قهرمانی هدف نهایی تیم ملی است، اما برای رسیدن به 

این هدف باید مرحله به مرحله حرکت کنیم.
 در حال حاضر تمرکز کادر فنی و ملی پوش��ان برروی 
دیدار اول با تیم ژاپن اس��ت، اما با نظر شما هم موافقم؛ 
زیرا تمام تیم ها دشوار هس��تند و باید در همه دیدارها 
با ق��درت و آمادگ��ی به می��دان برویم، زی��را به خوبی 
 می دانیم اگر تیمی را دس��ت کم بگیری��م به ضررمان 

خواهد شد.
  حریفان اصلی تیم ملی را چه تیم هایی می دانید؟

به غیر از چین که قدرت اصلی آسیا و میزبان مسابقات 
اس��ت، فیلیپین و کره جنوبی و لبنان حریفان اصلی ما 
هستند، البته برای تیم ملی کشورمان که قصد قهرمانی 

در آسیا را دارد، تیم قوی یا ضعیف تفاوتی ندارد.
 از این رو برابر تمام رقبا با تمام توان به میدان خواهیم 
رفت، زی��را از بازی ه��ای آس��یایی درس گرفتیم، در 
این مس��ابقات و بعد از اینکه به فینال رس��یدیم، تصور 
قهرمانی تیم ملی ش��کل گرفته بود، اما در عمل مقابل 
کره جنوبی مغلوب شدیم که با وجود تلخی زیاد، درس 

عبرت خوبی برای همه ما شد.
  به نظر می رسد چینی ها روی سهمیه المپیک 
2016 حس�اب ویژه ای باز ک�رده ان�د و احتمال 
برخوردهایی مشابه بازی های آسیایی نیز وجود 

دارد. نگران این مساله نیستید؟
به هرحال چین به عنوان یکی از قدرت های آسیا برای 
شکس��ت دادن تیم ما برنامه دارد، اما بایستی در دیدار 
برابر این تیم، آنقدر قوی ظاهر شویم و اختلاف را زیاد 
کنیم که دیگر داوران و تماش��اگران میزبان نتوانند در 

نتیجه به دست آمده تاثیرگذار باشند.

گفت وگو با تنها نماینده بسکتبال اصفهان در جام ملت های آسیا

تردید در مربیگری  کرانچار و برانکو    المپیکی شدن سخت است، اما  ناممکن نیست  
در تیم ملی کرواسی 

مهر : فدراسیون فوتبال کرواس��ی برای به خدمت گیری مربیانی 
همچون برانکو ایوانکووی��چ و زلاتکو کرانچار مجب��ور به پرداخت 
هزینه ای سنگین است.مهم ترین دغدغه کنونی فدراسیون فوتبال 
کرواسی این است که برای تیم ملی بزرگسالان خود بعد از عزل نیکو 
کواچ، جانشینی شایسته انتخاب کند.در همین ارتباط رسانه های 
این کشور پیوسته گزارش هایی را منتش��ر می کنند که مخاطبان 
خود را در جریان آخرین تحولات این رویداد قرار دهند.یک روزنامه 
پرتیراژ در گزارش��ی که امروز منتشر کرد، به بررسی وضعیت چند 
گزینه مطرح پرداخته است.این نشریه از میروسلاو بلاژویچ و بلیژکا 
به عنوان دو گزینه بحث انگیز نام برده اس��ت؛چرا که بلاژویچ با 75 
سال سن ، مسن ترین گزینه است که همکاری با وی دشواری هایی 
به خاطر مسائل پزشکی خواهد داشت و بلیژکا نیز گزینه ایی جدی با 
اعتبار بین المللی خواهد بود. گزارشگر این نشریه همچنین وضعیت 
زلاتکو کرانچار، سرمربی اسبق پرسپولیس و سپاهان را در کنار برانکو 
ایوانکوویچ، سرمربی کنونی تیم تهرانی مورد بررسی قرارداده است.

 نایب قهرمانی تیم ملی کشتی آزاد 
در مسابقات جهانی

 فارس :تیم ملی کش��تی آزاد کشورمان با کس��ب 2 مدال نقره، 
2 برنز و 48 امتیاز عنوان نایب قهرمانی جهان را به خود اختصاص 
داد.در پایان چه��ل و شش��مین دوره رقابت های کش��تی آزاد 
قهرمانی جهان که روزهای 16 تا 22 ش��هریورماه در شهر لاس 
وگاس آمریکا برگزار شد، تیم کش��ورمان با کسب 2 مدال نقره، 
2 برنز و 48 امتیاز بعد از روسیه، برای هفتمین بار نایب قهرمان 
شد.تیم روسیه با کسب 2 مدال طلا، یک نقره، 4 برنز و 61 امتیاز 
بر سکوی قهرمانی ایستاد و تیم گرجستان هم با یک طلا، 2 برنز 
و 42 امتیاز بر سکوی سوم ایستاد. مغولستان با 2 نقره، یک برنز و 
41 امتیاز چهارم و آذربایجان با یک طلا، یک نقره، یک برنز و 39 
امتیاز پنجم شدند.حسن رحیمی در 57 و حسن یزدانی در 70 
کیلوگرم به مدال نقره دست یافتند؛ سیداحمد محمدی در 65 و 
علیرضا کریمی هم در 86 کیلو ایران را صاحب مدال برنز کردند. 
علیرضا قاسمی در 74 و عباس طحان هم در 97 کیلوگرم پنجم 
شدند. بهنام احسان پور در 61 کیلو هجدهم شد و پرویز هادی هم 

در 125 کیلوگرم به عنوانی بهتر از نهمی نرسید.

 پرسپولیس  میزبان شد
 سپاهان میهمان

سازمان لیگ :در مرحله یک هش��تم جام حذفی تیم پرسپولیس 
 میزبان تیم ملوان شد و سپاهان میهمان حریف احتمالی خود شد.

قرعه کشی جام حذفی امروز در سازمان لیگ برگزار شد و به این ترتیب 
میزبانی و میهمانی حریفان مشخص شد.سپاهان میهمان حریف خود 
استقلال اهواز یا کارای شیراز شد. سیاه جامگان نیز میزبان تیم سایپا 

شد. این مسابقات در مرحله یک هشتم برگزار می شود.

 جایزه هرم طلایی ورزش
 به سرمربی آلمان

فارس :سرمربی تیم ملی آلمان جایزه هرم ورزشی سال کشورش را 
دریافت کرد و از دورتموند به عنوان شانس قهرمانی بوندس لیگا نام 
برد.یواخیم لو بعد از کسب برد 4 بر 2 بورسیادورتموند مقابل هانوفر 
که چهارمین برد پیاپی صدرنش��ین کنونی بوندس لیگا بود، اظهار 
داشت:دورتموند اصلا ش��گفتی ایجاد نکرده است. آنها تیمی خیلی 
خیلی خوب با کیفیت بالا دارند. امس��ال نبرد جالبی در راه قهرمانی 

بوندس لیگا خواهند داشت.

درآمدزایی به شیوه جناب خان 
علیرضا منصوریان، سرمربی تیم نفت تهران در اظهارنظری جالب 
گفت: یاد دادیم که چطور می ش��ود با مس��وولان درد دل کرد. در 
راستای اینکه باب جدیدی در فوتبال ایران باب شد، احتمالات زیر 

نیز به نظرمان رسید:
 ال�ف: آم��وزش روپای��ی زدن ب��ه مس��وولان ب��رای اوقات��ی که از 

تصمیم گیری های کلان خسته شده اند و نیاز به تمرد اعصاب دارند.
ب: دوره فشرده لایی ویژه مدیران ) مدرس دوره: علی کریمی(

ج: آموزش شادی بعد از گل ویژه خانواده های ایرانی
د: کارگاه های ویژه درآمدزایی با حض��ور جناب خان ویژه مدیران 

لیگ برتری
) در این کارگاه آموزشی که برای مدیران لیگ برتری برگزار می شود، 
جناب خان آخرین متدهای لبو فروشی در دنیا را در اختیار مدیران 
می گذارد تا این افراد با اس��تفاده از این متدها، درآمدزایی کرده و 

باشگاهی شان را خودکفا کنند(
 ه:  آم��وزش ترانس��فر بازیکنان به لی��گ های اروپایی  ک��ه باز هم 

جناب خان وظیفه تدریس را بر عهده دارد.
و:  دوره ویژه چطور قراردادهای زیر میزی ببندیم که البته برای این 
 دوره اکثر بازیکنان و مربیان لیگ برت��ری تخصص ویژه ای دارند و 

می توانند وظیفه تدریس را بر عهده بگیرند.

سبد خبر
گروه ورزش

کادر فنی تیم ملی بسکتبال کشورمان اسامی ورزشکاران اعزامی به مسابقات جام ملت های آسیا را اعلام 
کرد که بسکتبال اصفهان تنها یک نماینده در این جمع دارد. این در حالی است که درک بائرمن برای اردوی 
تیم ملی ابتدا از اوشین ساهاکیان، جواد داوری، آرن داودی، محمد ترابی و ارسلان کاظمی دعوت کرده بود 
تا بسکتبال اصفهان پنج سهمیه در تیم ملی داشته باشد، اما برای لیست نهایی تنها نام ساهاکیان دیده 
می شود و بسکتبال اصفهان با یک نماینده در مسابقات جام ملت های آسیا سهمی حداقلی خواهد داشت.

کریس رونالدو درخشید، رئال برد. او پنج گل از 

ش
ورز

وه 
��ر

گ

شش گل تیمش برابر اس��پانیول تیم دوم شهر 
بارسلون را به ثمر رساند تا نقشي انکار ناپذیر در 
برد درخشان تیمش در هفته سوم لالیگا داشته 
باشد. در دل این نتیجه چند اتفاق دیگر هم براي 
رونالدو رخ داد. او در سیزده دقیقه سه گل زد تا بیست 
و چهارمین هت تریک خود در لیگ فوتبال اسپانیا را به 
ثبت رسانده باشد. اما این سه گل که رکوردي جدید 
براي کریس بود پایان کارش در دیدار یکش��نبه شب 
رئال نبود، چون او با به ثمر رساندن دو گل دیگر خود را 
تا صدر جدول گلزنان لالیگا رساند. جالب اینکه بدانیم 
کریس با پنج گل طلایي اش 230 گله ش��د و با پشت 
سرگذاشتن رائول گونزالس افسانه اي بدل به برترین 
گلزن تاریخ باشگاه رئال مادرید شد. یک آمار دیگر هم 
مي توان به مجموعه اتفاقات خوبي که براي کریس در 
جریان این دیدار رخ داد اضافه کنیم و آن اینکه رونالدو 
به اولین بازیک��ن تاریخ لالیگا بدل ش��د که در زمین 

حریف موفق به زدن 5 گل شده اس��ت.با این مقدمه 
آماري از اسپانیا به فوتبال ایران برمي گردیم جایي که 
با گذش��ت پنج هفته از رقابت هاي سطح اول فوتبال 
باشگاهي جدول برترین گلزنان عددي فراتر از چهار 
گل را هنوز تجربه نکرده اس��ت. 4 گل، 3 گل و 2 گل 
آماري است که در مقابل نام بهترین گلزنان فصل تا به 
اینجا ثبت شده است. تجربه نشان داده در پایان فصل 
هم چندان خبري از معرفي مهاجمان گلزن و تمام عیار 
نیس��ت و نباید منتظر بود تا ج��دول برترین گلزنان 
عددي فوق الع��اده را در مقابل ن��ام بهترین مهاجم 
فوتبال ایران ثبت کند،چه برسد به اینکه یک بازیکن 
در طول فصل بارها موفق به هت تریک شود. چیزي که 
 در فوتبال ای��ران رنگ باخته و یا بهت��ر بگوییم مرده 

» هت تریک« است. کریستیانو رونالدو تا امروز بیست 
و چهار بار موفق به ثبت هت تریک ش��ده اس��ت، اما 
مهاجمان ایران به واق��ع با این واژه بیگانه ش��ده اند. 
بازیکني مانند رونالدو از ابتدا وینگر بوده و بعدها به صف 
مهاجمان پیوس��ته و اینگونه خود را در این پست به 
اثبات رسانده است و این جز در سایه تمرین و به واسطه 
تمرکز و تلاش به دس��ت نیامده اس��ت. ج��اه طلبي 
شاخصه اصلي بازیکني است که مي تواند با حفظ تمرکز 
در طول فصل جایگاه خود را از ابتدا تا انتهاي رقابت ها 
به عن��وان برترین گلزن حفظ کن��د در حالي که یک 
مهاجم ایراني با به ثمر رس��اندن هشت گل در طول 
فصل به لحاظ روحي و رواني کاملا اغوا شده و با رسیدن 
بهترین پیشنهاد مالي به موفقیت نسبي به دست آمده 

بسنده مي کند. حس پیشرفت و جاه طلبي شاخصه اي 
است که متاسفانه در بین بازیکنان ایراني جایي ندارد 
و حس ارضاي ناشي از تمرکز رسانه ها روي بازیکنان 
به نسبت موفق تر و محور شدن در مباحث فوتبالي و 
رسیدن به جایگاهي که به واسطه حمایت هواداران به 
دست مي آید، همه عوامل رقم زننده این موضوع است. 
 بررسي عوامل درخش��ش بازیکني مانند رونالدو که 
هیچ گاه عرصه را براي موفقیت و پیشرفت خود کوچک 
نمي کن��د، مي تواند ی��ک الگ��و و کلاس درس براي 

مهاجمان جوان در فوتبال ایران باشد.
اینکه هم��واره به روزه��اي بهتر فکر کرد و در س��ایه 
تمرین و تمرکز یک نام خ��ود را به عنوان یک مهاجم 
آماده در طول فص��ل به ثبت رس��اند. در این صورت 

مي ت��وان امیدوار 
 بود ک��ه روزهاي 
کم فروغ مهاجمان 
فوتبال ایران پایان 
یابد و رن��گ و بوي 
گلزني به خط حمله 
تیم هاي لیگ برتري 

برگردد. 

به بهانه 5 گلي كه كریس رونالدو زد 

مرگ هت تریک در فوتبال ایران 

توپ سوراخ
گروه ورزش

پایگاه خبری ورزش : رییس فدراسیون والیبال گفت: شانس کسب سهمیه در جام جهانی 
فقط 20 درصد است. با این حال تمرکز ما روی مس��ابقات انتخابی در ژاپن است.محمدرضا 
داورزنی در حاشیه نشست روس��ای فدراسیون های ورزش��ی با وزیر ورزش و جوانان درباره 
عملکرد تیم ملی والیبال در جام جهانی 2015 اظهار داش��ت: عملکرد تیم به جز بازی اول 
مقابل آرژانتین عالی بوده است. به جدال با آرژانتین نیز باید از جنبه روانی نگاه کرد، نه فنی.وی 
ادامه داد: والیبال ما در بین 10 تیم برتر جهان است و آرژانتین نیز 3، 4 رتبه بالاتر از ایران قرار 
دارد. عملکرد تیم ملی مقابل لهستان نیز خوب بود. نمی گویم عالی؛ اما خوب بود. به هر حال 

تیم ایران هنوز هفت مس��ابقه دیگر پیش رو دارد. 
تیم ملی تا اینجا عملکرد خوبی داش��ته و امیدوارم 
بازی به بازی نیز بهتر شود و مقابل روسیه عملکرد 

قابل قبولی داشته باشد.داورزنی گفت: از قبل 
نیز گفته بودیم که ش��انس کسب 

 س��همیه در جام جهانی فقط 
20 درصد است.

فارس: مربی تیم ملی کشتی آزاد گفت: خستگی یکسال 
زحمت ش��بانه روزی در اردوها با نگرفتن مدال طلا در 
مس��ابقات جهانی در تنمان ماند.امیر توکلیان 
درباره ناکامی آزادکاران در کس��ب مدال 
طلا در مسابقات جهانی گفت: خستگی 
زحمات ش��بانه روزی اردوه��ا در این 
یکسال در تنمان ماند. در تمام این 

سال هایی که چه کشتی می گرفتم و چه به عنوان مربی در کنار تیم بودم چنین قرعه هایی 
ندیده بودم.وی ادامه داد: به عنوان یک مربی از اینکه طلا نگرفتیم خیلی ناراحتم، اما باید 
تلاش کنیم که با برطرف کردن نقاط ضعفمان در المپیک صاحب طلا شویم. 6 کشتی گیر 
ما برای نخستین بار حضور در مسابقات جهانی را تجربه می کردند آن هم چه مسابقاتی؛ 
مسابقاتی که قبل از المپیک و در کش��وری مانند آمریکا که مسابقات ورزشی با شرایط 
و روشی خاص برگزار می ش��ود! با وجود این موفق به کسب 5 سهمیه المپیک شدیم که 

نتیجه بدی نبود.

تمام خستگی این یک سال در تنمان ماندشانس ما برای کسب سهمیه در ژاپن 20 درصد است

ایسنا: تیم ملی والیبال کشورمان با نتیجه سه بر صفر 
مغلوب تیم روسیه ش��د تا امیدهایش برای صعود به 
المپیک ناامید شود.روسیه به عنوان قهرمان المپیک 
یکی از تیم های مقتدر این دوره از رقابت ها به ش��مار 
می رفت. اگرچه روس ها امس��ال عملکرد قابل قبولی 
در لیگ جهانی نداشتند. پیش از این دیدار تیم های 
والیبال ایران و روس��یه 6 بار برابر هم به میدان رفته 
بودند. ایران س��ه بار در قالب لیگ جهانی و دو بار در 

قالب بازی تدارکاتی روسیه را شکست داده بود.
پیش از این مس��ابقه روس��یه با 3 پیروزی و تنها یک 
باخت مقابل لهستان و با یک امتیاز در رده سوم جدول 
مسابقه ها قرار داشت. ایران نیز با دو برد مقابل تونس و 
ونزوئلا و دو باخت مقابل آرژانتین و لهستان 7 امتیازی 
بود.تیم ملی والیب��ال ایران با پیراهن های س��فید و 
ترکیب س��ید محمد موس��وی، عادل غلامی، میلاد 

عبادی پور، امیر غفور، مجتبی میرزاجانپور، س��عید 
معروف و مهدی مرندی کار را آغاز کرد.

   ست نخست؛ ایران 24 - روسیه 26
دو تیم در شروع دیدار محتاط عمل می کردند با این 
حال برتری مثل بازی های قبل در ش��روع مسابقه از 
آن تیم ایران بود. در این دیدار هم امیر غفور از پشت 
خط مهاجم اول تیم ایران به شمار می رفت که سعی 
داشت با پروازهای تماش��ایی و خیره کننده اش برای 
ایران امتیاز بگیرد. در مقابل موزرسکی، ستاره نامدار 
روسیه برخلاف مس��ابقه های قبلی از پست سرعتی 
به قطر پاس��ور نقل مکان کرده بود. جای خالی او در 
دفاع روی تور موجب می شد تا سید محمد موسوی با 
س��رعت بالایش به راحتی امتیاز بگیرد.بازی خوب او 
و عادل غلامی موجب ش��د تا ایران تا وقت استراحت 

فنی دوم با یک��ی دو امتیاز پیش باش��د، اما در مقابل 
کیتوخین باتجربه و میخائیلوف مهارنشدنی سرانجام 
در امتیاز 18 ایران را پشت سر گذاشتند. سرویس های 
موزرسکی غیر قابل مهار نش��ان می داد. در حالی که 
دو تیم نمایش پایاپایی در ست اول داشتند نتیجه به 

سود 26 -24 به سود روسیه به پایان رسید.

   ست دوم روسیه 25 - ایران 18
در س��ت دوم روس ها با روحیه مضاعف��ی به میدان 
آمدند. نمایش خوب موزرسکی و میخائیلوف موجب 
می ش��د تا زمین ایران از چپ و راست آماج حملات 
آبی پوش��ان روس باش��د.ایران اگرچه در دفاع روی 
تور ب��ه مدد نق��ش آفرین��ی مثبت محمد موس��وی 
خوب کار می کرد، ام��ا در توپ گیری و بازی س��ازی 
نمی توانست موثر باش��د.تیم ملی والیبال ایران روی 
بازی میرزاجانپور و امیر غفور تمرکز داشت. پاس های 
بلندی که به امتیاز تبدیل می ش��د و ی��ا با برخورد به 
دست دفاع روی تور روس��یه به بیرون می رفت. ایران 
روی توپ های سرعتی همچنان موفق بود. اگر معروف 
می توانس��ت پاس س��الم به غلامی و موسوی برساند 
حتما ایران به امتیاز می رسید. اما نقش آفرینی مثبت 
تتوخین و اسپک های س��رعتی ولدیچ سرانجام بازی 
خوب موزرسکی را تکمیل کرد. روس ها در ست دوم 
بعد از وقت استراحت فنی دوم، اختلاف امتیازهایشان 
را زیاد کردند. آنها تا 6 امتی��از از ایران پیش افتادند و 

خیلی راحت ست دوم مسابقه را 25-18 به سود خود 
تمام کردند.

   ست سوم؛ ایران 20- 25 روسیه
در ست سوم روسیه با ترکیب متحول 
ش��ده ای به میدان آمد. س��رمربی این 
تیم ب��ا تعویض های کارای خ��ود و به 
میدان فرس��تادن پولتف و گرانکیم و 
همچنین س��یمو ژلف کاملا در حمله 
متنوع عمل کرد. همین موضوع سبب 
شد تا با آرایش تیمی ایران و برنامه های 
تاکتیکی اش به هم بخورد. ملی پوشان 
ایران اگرچه تلاش زیادی کردند تا در 
ست سوم به بازی کردند، اما در نهایت 
موفق نبودند. پاس های سعید معروف 
برای امیر غف��ور نتیجه ای نداش��ت و 
مدافع��ان روی تور حریف ب��ه راحتی 
دس��ت او را می خواندند و با تک دفاع 
غفور را مهار می کردن��د. در حالی که 
مجتبی میرزاجانپور و امیر غفور سعی 

می کردند از چپ و راست با اسپک های خود سد دفاعی 
حریف را بشکنند همچنان موزرس��کی، ستاره بلند 
بالای روس ها از پشت خط به راحت امتیاز می گرفت. 
ایران در نهایت با امتیاز 25-20 ست سوم را باخت و 

بازی را به روسیه واگذار کرد.

   موزرسکی موثرترین بازیکن شد
 نگاهی به آمار دیدار والیبال ایران و روس��یه نش��ان 
می دهد که به جز موج اول حمله و دریافت در سایر 

موارد برتری نسبی با روسیه بوده است.
تیم ملی والیبال ایران سه بر صفر برابر 
روسیه شکست خورد، این در حالی بود 
که روس ها 37 امتیاز اس��پک گرفتند 
ام��ا ای��ران 42 امتیاز اس��پک گرفت. 
روس��یه اما 6 امتی��از دف��اع، 6 امتیاز 
سرویس مس��تقیم داش��ت در حالی 
که ای��ران دو امتیاز دف��اع و دو امتیاز 
سرویس گرفت.تیم ملی والیبال ایران 
در توپ گیری عملکرد بهتری نسبت به 

روسیه داشت. 
والیبالیست های ایران 26 توپ گیری و 
38 دریافت صحیح داشتند در مقابل 
روس��یه 25 توپ گیری و 31 دریافت 

صحیح ثبت کرد.
بهتری��ن بازیک��ن می��دان دیمیتری 
موزرس��کی ش��د ک��ه ب��ه عن��وان 
امتیازآورتری��ن بازیکن ک��ه به تنهای��ی 20 امتیاز؛ 
یعنی حدود یک ست را برای روسیه به ارمغان آورد. 
ماکسی میخائیلف نیز برای روسیه 10 امتیاز گرفت. 
امیر غفور و مجتبی میرزاجانپور هرکدام با کسب 10 

امتیاز موثرترین بازیکنان ایران بودند.

والیبالیست های ایران حریف روسیه نشدند

امید ایران کمرنگ شد

 تیم های والیبال 
ایران و روسیه 
6 بار برابر هم 
به میدان رفته 
 بودند. ایران 

سه بار در قالب 
 لیگ جهانی و 
دو بار در قالب 
بازی تدارکاتی 

روسیه را 
شکست داده بود
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16 + 31

اذان صبح/  05:20  
طلوع آفتاب/ 06:42  
اذان ظهر/ 13:01  
اذان مغرب/ 19:38  
نیمه شب شرعی/ 00:19

يك پنجره /  شبکه  1 ،  10:13
اخبار جوانه ها/شبکه 2، 16:00 
سمت خدا / شبکه  3 ، 13:35
برادران كارگاه/ شبکه 3 ، 23:00  
كافه فناوري / شبکه  4 ، 19:00     

قدس / محمد رسول الله )ص( /  نهنگ عنبر
ساحل / محمد رسول الله )ص( 
خانواده   / مردن به وقت شهريور

سپاهان  / محمد رسول الله )ص( 
فرهنگیان   /  نهنگ عنبر

شاهمرادی مجتبی   : سردبیر  ن��ژاد   جمالی  مهدی  دکتر  مسئول:  مدیر  اصفهان   ش��ه��رداری  امتیاز:  صاحب 

ال���ق���ع���ده 1436 ش���م���اره 2461  12ص���ف���ح���ه   چ��ه��ارش��ن��ب��ه  18ش���ه���ری���ور 1394  25 ذی 

اص���ف���ه���ان، م���ی���دان ام�����ام ح��س��ی��ن )ع���ل���ی���ه ال������س������ام(، خ���ی���اب���ان ط���ال���ق���ان���ی، م��ق��اب��ل ارگ ج���ه���ان نما
تلفن  32218182   فاکس  32219070  ام��ور آگهی ها 32229512 -031  /  021-88546630
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14 + 32

اذان صبح/  05:24  
طلوع آفتاب/ 06:46  
اذان ظهر/ 12:59  
اذان مغرب/ 19:29  
نیمه شب شرعی/ 00:18

تله فیلم/  شبکه  3 ،  15:35
بیست بیست/شبکه 3، 17:20 
آقا و خانم سنگی/ شبکه  3 ، 21:00
مردم چی میگن/ شبکه 3 ، 19:00  
نود / شبکه  3 ، 22:25     

قدس / محمد رسول الله )ص( /  نهنگ عنبر
ساحل / محمد رسول الله )ص( 
خانواده   / مردن به وقت شهریور
سپاهان  / محمد رسول الله )ص( 
فرهنگیان   /  نهنگ عنبر

: مجتبی شاهمرادی ن��ژاد  سردبیر  صاحب امتیاز: ش��ه��رداری اصفهان  مدیر م��س��وول: دکتر مهدی جمالی 

1436 ال���ق���ع���ده  ذی   30   1394 23ش����ه����ری����ور  دوش���ن���ب���ه   12ص���ف���ح���ه      2465 ش����م����اره 

اص���ف���ه���ان، م���ی���دان ام�����ام ح��س��ی��ن )ع���ل���ی���ه ال������س������ام(، خ���ی���اب���ان ط���ال���ق���ان���ی، م��ق��اب��ل ارگ ج���ه���ان نما
تلفن  32218182   فاکس  32219070  ام��ور آگهی ها 32229512 -031  /  021-88546630

i s f a h a n z i b a . i r

نمایش��گاه طراحی های  پارس��ا پورابراهیم،کیارش 
عن��وان  ب��ا  ی��زدان  عب��د   معصومی،س��عید 
»ابن سیرین«20شهریور در گالری اکنون برپا شده 
 و تا 3 ش��هریور پذیرای بازدید علاقه مندان اس��ت.

ابن سیرین را به جرات می توان فعال ترین دانشمند 
اس��لامی در عرصه علم تعبیر خواب دانست. او چون 
یک مترجم، زب��ان خواب را به زبان م��ا ترجمه کرده 
 و نماده��ا را رهنمودی برای رس��یدن ب��ه مفاهیمی 
وسیع تر از دیده هایمان قرار داده است. او در طول زمان 
به نمادی از پیوند این دو جهان )خواب و بیداری ( بدل 

شده است. ما نیز دغدغه، ایمان، ترس و لذت هایمان 
را به وسیله نمادها و نش��انه هایی پنهان و آشکار، در 
آثارمان گنجانده ایم.خواب از دیرباز تا امروز، دروازه ای 
به جهان ناشناخته و آگاهی ایی فراتر از آگاهی روزمره 
آدمی بوده است. در تاریخ، خواب را دریچه  روح دانسته 
اند؛ چرا که پلی به واقعیت درونی هر کس بوده،انسان را 
به ناخودآگاه وجودیش نزدیک کرده و به حقیقتی ناب 

و بی واسطه می رساند.خواب مرز حقیقت و واقعیت، 
خیال و دانش را در هم می شکند. آگاهی و دانش تماما 
به خواب انتقال می یابد، اما با تحلیل و منطقی متفاوت 
از بیداری بررسی می شود. خواب مسائل عجیب و دور 
از ذهن را به مساله ای بدیهی و پیش پا افتاده تبدیل 
 کرده و موردی س��اده را می تواند به ام��ری پر مغز و 
الهام بخ��ش تبدیل کند.پ��ور ابراهی��م ،معصومی و 

عبدیزدان در این نمایشگاه سعی کرده اند از منطق 
و آگاهی فراتر رفته و با الهام از ناخودآگاه تجربه شده 
در خواب به دغدغه ها و جه��ان پیرامون نگاه کنند  
و در آثارش��ان به فضای��ی خواب آلود دس��ت یابند.

نمایشگاه طراحی با عنوان ابن سیرین تا 30شهریوراز 
س��اعت  ۱۷ الی 2۱ در گالری اکنون واقع در خیابان 
خاقانی،کوچه افشین،بن بست حریر،پلاک ۹ ) گالری 
روزهای دوشنبه تعطیل است( برپاست. علاقه مندان 
جهت کس��ب اطلاعات بیش��تر می توانند با شماره 

تلفن36245863 تماس بگیرند.

 در آستانه سالروز ازدواج حضرت علی)ع( 
و حضرت فاطمه)س(: 

مسابقه سفره نان وعشق برگزار می شود

در آستانه سالروز ازدواج حضرت علی )ع( و بانوی مکرمه اسلام حضرت 
فاطمه زهرا )س( مسابقه ای تحت عنوان مسابقه »سفره نان و عشق« 
توسط ستاد فرهنگ سلامت شهرداری اصفهان و خانه های سلامت 
برگزار می ش��ود.به گزارش روابط عمومی ستاد فرهنگ سلامت این 
مس��ابقه که از امروز به مدت 5 روز با هدف احیای سفره های قدیم و 
ترویج فرهنگ تغذیه سالم و نیز ایجاد همدلی و صمیمیت برپا خواهد 
شد، زوج  های جوان با حضور در برنامه به رقابت برمی خیزند و با امکانات 
و مواد اولیه مورد نیاز که در اختیار ش��رکت کنندگان قرار می گیرد، 
 مقرر است آنها با تلاش خود سفره ای زیبا با غذاهای سالم و خوشمزه 

تهیه کرده و در معرض امتحان قرار  دهند.
قابل ذکر است روزهای مورد نظر برنامه  خانه های سلامت بدین ترتیب 
اس��ت که روز دوشنبه از ساعت 8 تا۱0/30 فرهنگس��رای باران واقع 
در خیابان کاوه ، سه ش��نبه 24 شهریور فرهنگس��رای شهید همت 
واقع در خیابان سجاد ، چهارشنبه 25 شهریور فرهنگسرای اهتمام 
با همکاری ب��اغ نوش واق��ع در خیابان امام خمینی، پنجش��نبه 26 
شهریور فرهنگسرای خانه جوان واقع در خیابان لاله و جمعه از ساعت 

8 تا۱0/30 فرهنگسرای کوثر واقع در خیابان جی برگزار خواهد شد.
در ضمن برنامه های جنبی دیگری از جمله سخنرانی و اجرای تئاتر 

همزمان با  این برنامه برای حضار در نظر گرفته شده است.
گفتنی است این مسابقه که از 23 تا 2۷ شهریور ماه از ساعت ۱6/30 
تا ۱۹/30 برپا می ش��ود، زوج های جوان می توانن��د با حضور خود در 
 خانه های س��لامت یاد شده و یا تماس با ش��ماره تلفن 3448۷۷53 

ثبت نام کرده و در این مسابقه به یاد ماندنی و مهیج شرکت کنند.

گسترش امکانات دوچرخه سواری
گویا مزیت های زیاد دوچرخه سواری بس��یاری از شهروندان را به 

استفاده هر چه بیشتر از این وسیله سبز تشویق کرده است.
با یک حساب سرانگش��تی می توان به اهمیت و مزیت استفاده از 
دوچرخه پی برد؛ واقعا وقتی که با استفاده از این وسیله، هم سلامت 
بیشتر خود را به دست می آوریم و هم به نسبت ماشین خرج خیلی 

کمتری بر دوش ما می گذارد، چرا از آن استفاده نکنیم؟ 
در همین زمینه ش��هروندان زیادی تلفنی یا با فرستادن ایمیل، 
ضمن قدردانی از مدیریت شهری در گسترش فضاها و مسیرهای 
ویژه دوچرخه سواری و احداث ایستگاه های دوچرخه تمایل خود را 

براستفاده از این وسیله اعلام می کنند. 
بیشتر این افراد خواستار گسترش هرچه بیشتر این فضاهای ویژه 

دوچرخه سواری در سطح شهر هستند. 
 یک��ی از ای��ن ش��هروندان علاقه من��د ب��ه گس��ترش فرهن��گ 
دوچرخه س��واری، ضمن اش��اره به کمبود یا نبود مسیرهای ویژه 
دوچرخه سواری در نقاطی از ش��هر، آرزو کرده روزی فرا برسد که 
با همت مسوولان و مردم شاهد توسعه روزافزون این وسیله پاک و 
سالم باشیم.به ایشان نوید می دهیم که شهرداری اصفهان کمپین 
گس��ترش دوچرخه س��واری در اصفهان را ایجاد کرده و معاونت 
حمل و نقل و ترافیک هم امسال توسعه و احداث مسیرهای ویژه 
دوچرخه را در سطح شهر در دستور کار خود قرار داده و در نظر دارد 
مسیرهای ویژه موجود را به هم ارتباط دهد تا دوچرخه سواران با 

ایمنی بیشتری به حرکت ادامه دهند.
غزالی– واحد آموزش معاونت حمل و نقل و ترافیک

 تاثیر رایحه   درمانی 
در مقابله  با  بیماری ها

دکتر مجید عباس��ی، متخصص فیزیولوژی انس��انی و اس��تاد 
دانش��کده پزش��کی در همای��ش دوره ه��ای  آموزش��ی بازار 
گیاهان دارویی که روز جمعه برگزار ش��د، به بحث و بررس��ی 
رایحه درمانی و تاثیر آن بر جسم و روح انسان پرداخت و گفت: 
حس بویایی و چش��ایی به عل��ت ارتباط نزدیکش��ان به اعمال 
گوارشی جزء حس های احشایی هستند. وی بیان داشت: طعم 
غذاهای مختل��ف ترکیبی از مزه و بوی آنهاس��ت که در هنگام 
س��رماخوردگی با تضعیف حس بویایی م��زه غذاها تا حدودی 
حس نمی ش��ود.این متخصص فیزیولوژی انس��انی با اش��اره 
 به اینکه مخاط بینی تنها جایی اس��ت که سیس��تم عصبی از 
همه جا به محیط خارج نزدیک تر اس��ت، عنوان کرد: سیستم 
عصبی به مکانی در مغز می رود که به آن آمیگدال می گویند و 
در پاسخ های هیجانی نسبت به تحریکات بویایی دخالت دارد. 

وی ادامه داد: این سیستم ارتباط نزدیکی با قسمت دیگری به 
نام هیپوکامپ بوده که این ان��دم در رمز بندی حافظه هیجانی 
دخالت دارند و به این نتیجه می توان رسید که سیستم بویایی با 

حافظه کوتاه مدت با دخالت هیپوکامپ در ارتباطند.
عباسی با اشاره به اینکه آلزایمر  شامل از بین رفتن اعصاب این 
هیپوکامپ است، گفت: پیس نتیجه می توان گرفت که رایحه 

درمانی در درمان آلزایمر نیز دخالت دارد.
وی اظهار کرد: امروزه ثابت شده است که همه ترکیبات معطر 
طبیعی دارای اثرات قاب��ل توجهی بر حالات و احساس��ات ما 
هستند و پس از تحریک اعصاب بویایی مغز و سیستم عصبی را 

تحت تاثیر قرار می دهند.
به گفته این استاد دانش��کده پزشکی در واقع این بوها از طریق 
مژک های دیواره بینی به سیس��تم مغز احساسی وارد می شود 

که حافظه، احساسات و یادگیری های ما را کنترل می کنند.
وی عنوان کرد: جالب است بدانید که حس بویایی انسان ده هزار 

بوی مختلف را تمایز می دهد.
عباسی با استناد به مطالعات که نش��ان داده عصاره های معطر 
گیاهی حاوی اجزای بیوشیمیایی هستند که علاوه بر اثرات ضد 
التهابی آرامبخشی و ضد ویروسی خود تاثیر خوبی نیز بر ذهن 
و جسم افراد می گذارند، بیان داشت: به عنوان مثال دیده شده 
بوی گیاه اسطوخودوس و بوهای نزدیک آن امواج آلفای مغز را 
که مرتبط به آرامش است، تقویت می کند و یا بوی مشک و گل 

محمدی باعث بهبودی هوشیاری در فعالیت مغزی می شود.
وی همچنی��ن عنوان کرد: برخ��ی از بوها نیز مث��ل بوی قهوه 
مانند آنتی اکس��یدان ها عمل کنند یا عطر دارچین با تحریک 
سیس��تم عصبی مرکزی انگیزه زندگی کردن را بالا می برند یا 
عطر زنجبیل با افزایش دوپامین مغز از افسردگی و پارکینسون 

جلوگیری می کند.
این متخصص فیزیولوزی انسانی با تاکید بر ضرورت استفاده از 
این نعمات طبیعی، آگاهی از آنها را لازم دانست و خاطرنشان 
کرد: بسیار دیگری از گل ها با رایحه های متفاوت می تواند اثرات 

مختلفی بر جسم و روان انسان بگذارد. 

دستگاه فروش اتوماتیکی که 
سیب زمینی سرخ کرده عرضه می کند

 

در دنیایی که می توانید کفش و کیک شکلاتی را از دستگاه های 
فروش اتوماتیک بخرید، چرا نتوان س��یب زمینی س��رخ کرده از 

آنها خرید؟ 
کارآفرینان و دانشجویان دانشگاه واخنینگن در هلند دستگاه فروش 
اتوماتیکی اختراع کرده اند که می تواند بس��ته های سیب زمینی 

سرخ کرده تازه و داغ همراه با انواع چاشنی ها عرضه کند. 
این دستگاه قادر است در عرض دو دقیقه انواع سیب زمینی های 
خلال ش��ده که به صورت یخ زده ذخیره می شود را به صورت 

سیب زمینی سرخ کرده تحویل دهد. 
متاسفانه این دس��تگاه در حال حاضر به عنوان نمونه آزمایشی 
طراحی و تولید ش��ده و تنها نمون��ه آن در محوطه دانش��گاه 
واگنینگن قرار داده شده اس��ت. اگر چه توسعه دهندگان این 
ماشین می خواهند مفهوم آن را بسط و گسترش داده و آن را به 
عنوان یک دستگاه فروش اتوماتیک جدید به جهان عرضه کنند. 
رستوران های اتوماتیک در حال رشد در سرتا سر جهان هستند. 
بسیاری از رستوران ها به دنبال روش هایی هستند که بتوانند با 
استفاده از تکنولوژی های روز دنیا با کاستن از هزینه ها، سرعت 
عمل را در گس زمینه کار افزایش دهند. در همین هفته بود که 
رستوران جدیدی در سان فرانسیس��کو افتتاح گردید که تمام 
عملیات آن از گرفتن سفارش از مشتریان تا جمع آوری ظروف 
به صورت اتوماتیک توسط ماشین ها انجام می گرفت در حالی 
که رس��توران های زنجیره ای نظیر مک دونالد و پانرا، در حال 
سرمایه گذاری بر روی سفارش گذاری از طریق صفحات کسی 

و کیوسک های پرداخت صورتحساب هستند. 
در این رستوران مش��تریان ابتدا س��فارش غذا می دهند و در 
ادامه از طریق آیپد یا تلفن های هوشمند خود صورتحساب را 
می پردازند. این موضوع باعث می شود دیگر نیازی به گارسون 
یا مسوول صندوق نباشد. در ادامه زمانی که غذا آماده شد،  در 
قسمت تحویل غذا گذاشته شده و نام شخص بر بالای آن قرار 

می گیرد و هر نفر می تواند غذای خود را بردارد. 
تنها فردی که در این رستوران مشاهده می شود دربان آن است 
که برای کمک به مشتریان در نحوه کار با این تکنولوژی حاضر 
است. شگفت انگیز نیست که این پروژه بر اساس تفکر تخصصان 
تکنولوژی و داده پردازی است. در این رستوران بر اساس سلیقه 
و ذائقه مش��تریان، منوی غذایی بر اساس س��بزیجات و غلات 
ارائه می شود که گران نبوده و قیمت پایه برای هر غذای آن در 

حدود ۷ دلار است. 

شهروندخبر ویژه

محمدحس�ن انتظاری، دبیر ش�ورای عالی 
فضای مجازی: هنجارهای اجتماعی و فرهنگی 
کش��ور در فضای مجازی باید همسان سازی شود 
و تبادل اطلاعات در فض��ای مجازی دارای هویت 
مش��خص باش��د که در حال حاضر در پیوس��ت 
فرهنگی به این موض��وع توجه ش��ده و برای آن 
مقررات گذاری تعیین شده است.بخشی از موضوع 
پیوست فرهنگی نیز به توسعه پهنای باند در کشور 
اختصاص یافته تا به س��متی بروی��م که برمبنای 
سیاست های اقتصاد مقاومتی، بتوانیم شبکه های 
اجتماعی بومی را در کش��ور توسعه دهیم؛ چراکه 
هم اکنون بخ��ش اعظمی از ظرفی��ت پهنای باند 

کشور در اختیار پیام رسان های خارجی قرار دارد.

محمد احس�انی، مدیر شبکه یک: بودجه 
تلویزیون و صداوسیما به تنهایی کفاف ساخت 
سریال های تاریخی را نمی دهد و باید در این 
حوزه نهادهای عمومی س��رمایه گذاری هایی 
در زمینه ش��هرک های مختلف داشته باشند 
تا بتوانیم تولیدات سریال های تاریخی مان را 
افزایش دهیم. از متولیان ام��ر فرهنگ تقاضا 
داری��م بودجه ه��ای پراکنده فرهنگ��ی را به 

ساخت کارهای زیرساختی سوق دهند. 
همچنی��ن دول��ت و نهاده��ای عموم��ی 
سرمایه گذاری هایی روی س��اخت شهرک ها 
داش��ته باش��ند تا بتوانیم کاره��ای تاریخی  

بیشتری داشته باشیم.  

مرضی�ه افخ�م، س�خنگوی وزارت امور 
خارجه: متاس��فانه در چند س��ال گذش��ته 
تعدادی از هموطنان به دلیل دریافت اطلاعات 
نادرست و گمراه کننده مبادرت به اخذ روادید 
خارج از روال سازمان حج و زیارت کردند که 
قریب به اتفاق در بدو ورود به کشور عربستان 
به دلیل جعلی بودن روادید با مشکلات عدیده 
مواجه و خس��ارت مادی کلان��ی متحمل و به 
کشور بازگردانده شدند. بنابراین برای این سفر 
باید مراحل ثبت نام را انجام داده باشند و صرفا 
از کانال رسمی و از طریق سازمان حج و زیارت 
نسبت به انجام امور این سفر و از آن جمله اخذ 

روادید اقدام کنند.

محمدعل�ی کش�اورز، بازیگ�ر س�ینما، 
تئات�ر و تلویزیون: همیش��ه ب��ه تئاتر فکر 
می کنم و اگ��ر بتوانم ت��ا پایان امس��ال روی 
پای خ��ود راه بروم، دوس��ت دارم تا در س��ال 
 آینده فعالیتی در زمینه تئاتر داش��ته باش��م.

در واقع تمایل دارم بر صحنه تئاتر حاضر شوم و  
به جوانان علاقه مند به بازیگری توصیه می کنم 
باید تمام نیروی شان را روی تئاتر و حضور بر 
روی صحنه تئاتر بگذارند وگرنه در س��ینما و 
تئاتر دوربین بخشی از کارها را انجام می دهد. 
در ضمن در تمام دوره زندگی و فعالیتش��ان 
 هم باید حتما به س��لامت خود توجه داش��ته 

باشند.

لزوم همسان سازی 
هنجارها در فضای مجازی 

تعداد س�ریال های 
تاریخی کم شده  اس�ت

 اخذ  روادید
 غیر رسمی حج

 همیشه  به تئاتر
 فکر می کنم

عکس روز
رویترز

آتش سوزی در کالیفرنیای آمریکا

دوره آمادگی المپیاد نجوم ۹4 از سوی مرکز آموزش 
نجوم ادیب وی��ژه علاقه مندان  از هفت��ه اول مهرماه 
سال  جاری برگزار می شود. به گزارش روابط عمومی 
س��ازمان فرهنگی تفریح��ی ش��هرداری اصفهان، 
این دوره در مدت 58 جلس��ه از هفت��ه اول مهرماه تا 
هفته  اول بهمن م��اه برگزار خواهد ش��د. ریاضیات، 
    فیزیک،   مکانی��ک س��ماوی، اخترفیزی��ک، نجوم 
کروی، آمار و ان��دازه  گیری خطا،     کیهان شناس��ی، 
نجوم رصدی از  جمله مباحث آموزش��ی دراین دوره 
 اس��ت. علاقه مندان به منظور کسب اطلاعات بیشتر  
می توانند با شماره 36683535 تماس گرفته و یا به 

مرکز  نجوم ادیب واقع در خیابان سعادت آباد، جنب 
ورزشگاه امین مراجعه کنند. المپیاد جهانی نجوم و 
اختر فیزیک )IOAA( مسابقه ای بین المللی در نجوم و 
اختر فیزیک است که در بین دانش آموزان دبیرستانی 
برگزار می شود که نخس��تین المپیاد جهانی نجوم و 
اخترفیزیک در چیانگ مای، تایلند در نوامبر/دسامبر 
200۷ برگزار شد و پس از آن مس��ابقات سالیانه در 
طی اوت/سپتامبر یا اکتبر در اندونزی )2008(، ایران 
)200۹(، چین )20۱0(، لهس��تان )20۱۱(، برزیل 
)20۱2(، یونان )20۱3(، رومانی )20۱4( و برای بار 

دوم در اندونزی )20۱5( برگزار شد.

ویژه برنامه »هلهله فرش��تگان« به مناسبت سالروز 
ازدواج حضرت عل��ی)ع( و حضرت فاطم��ه)س( از 
23 شهریورماه به مدت پنج شب در مراکز فرهنگی 
 اصفه��ان  برگ��زار م��ی ش��ود.  این برنامه ب��ا حضور 
حجت الاس��لام و المس��لمین »صغیرا« ب��ه عنوان 
کارشناس مجری به مدت پنج شب در مراکز فرهنگی 
اصفه��ان برنامه ریزی ش��ده اس��ت. اجرای نمایش، 
نواختن دف و نی، اجرای مس��ابقه از حدیث شریف 
کساء و ... از دیگر بخش های این ویژه برنامه  است که 
عموم شهروندان می توانند در آن حضور یابند. برنامه 
»هلهله فرشتگان« از روز دوشنبه 23 شهریورماه به 

مدت پنج شب به ترتیب در فرهنگسرای  استاد همایی، 
فرهنگسرای کوثر، فرهنگسرای موعود، فرهنگسرای 
باران و فرهنگس��رای دانش برگزار می شود. دومین 
برنامه »هلهله فرشتگان« با همکاری فرهنگسرهای 
کوثر، عرفان و اندیش��ه خوراسگان روز سه شنبه   24 
شهریورماه ویژه عموم ش��هروندان از ساعت 20:۱5 
شب در محل فرهنگسرای کوثر واقع در خیابان جی، 
خیابان 22 بهمن،  کوچه شهید حسن عباسی برگزار 
می شود. علاقه مندان به منظور کسب اطلاعات بیشتر 
در خصوص نحوه دریافت سوالات مسابقه این برنامه 

می  توانند با شماره 352۱24۷4 تماس  بگیرند.

در مرکز نجوم ادیب برگزار می شود؛
دوره آمادگی ویژه المپیاد نجوم ۹۴ 

به مناسبت سالروز ازدواج حضرت علی)ع( و حضرت فاطمه)س( اجرا می شود؛
برنامه »هلهله فرشتگان« ویژه زوج های جوان  

سلامتدانستنی
ترجمه: امیرحسین واعظ

گروه اطلاع رسانی

در گالری اکنون تماشا کنید؛ 

نمایشگاه آثار طراحی باعنوان »  ابن سیرین« 

  با موضوعات دینی، مذهبی، فرهنگی، هنری، اجتماعی و علمی

نخستین تولیدات المپیاد سینمایی نوجوانان در اصفهان اکران می شود
نخس��تین تولیدات المپیاد س��ینمایی نوجوانان در 
موضوعات دینی، مذهبی، فرهنگی، هنری، اجتماعی 
و علمی در اصفهان اکران می شود.اوایل سال جاری 
فراخوان المپی��اد س��ینمایی نوجوانان در سراس��ر 

کش��ور اعلام ش��دو نوجوانان بین ۱2 تا ۱۹ سال که 
 در این المپیاد ثبت نام کردند، در دوره های آموزشی 
کوتاه مدت برای تولید فیلم ش��رکت کردند.طی این 
فراخوان 450 اثر از نقاط مختلف کشور به دبیرخانه 

المپیاد سینمایی نوجوانان ارسال شده که 52 عنوان 
آن مربوط به استان اصفهان اس��ت.با توجه به اینکه 
موضوعات این المپیاد آزاد ب��وده آثاری باموضوعات 
دینی، مذهبی، فرهنگی، هنری، اجتماعی و علمی از 

سوی نوجوانان هنرمند ارسال شده است.این تولیدات   
با توجه به فرصت کم و دوره های کوتاه آموزش��ی، از 
لحاظ کیفی قابل توجه بوده، قرار است بعد از اکران در 

اصفهان به  جشنواره اصلی آن درهمدان ارسال شود.

گروه اطلاع رسانی

گروه اطلاع رسانی
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